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��ح ا�تان ز�جانروز��
 با ابلاغ رییس دانشگاه علوم پزشکی زنجان، مهدی بیگدلی، 
به عنوان سرپرست معاونت غذا و داروی این دانشگاه منصوب 
شد.بیگدلی دارای مدرک داروسازی از دانشگاه علوم پزشکی 

تهران است و از سوابق مهم ایشان...

  مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان گفت: طی 
سال گذشته با مجموع اقدامات و پیگیری های انجام شده میزان 
حوادث ناشی از کار در این استان بیش از ۳۲ درصد کاهش 

یافت.طیب جعفری افزود: شمار حوادث ناشی...

سرپرست معاونت غذا و داروی دانشگاه 
علوم پزشکی زنجان منصوب شد

کاهش ۳۲ درصدی حوادث
 ناشی از کار در زنجان

سال بیست وچهارم- شماره سال بیست وچهارم- شماره ۲۸۴۴۲۸۴۴                                                       تک شماره  -                                                        تک شماره  - ۱۰۰۰۰۱۰۰۰۰ تومان تومان

پزشکیان به دنبال حل مسائل انباشته کشور است
فاطمه مهاجرانی سخنگوی دولت که به مناسبت هفته کار و کارگر میهمان خبرگزاری 
کار ایران )ایلنا( بود، در گفت وگو با ایلنا به سوالاتی درباره معرفی گزینه وزارت اقتصاد، 
رفع حصر میرحسین موسوی و زهرا رهنورد، تعیین تکلیف قانون انتصاب افراد در مشاغل 
حساس و همچنین پس گرفتن لایحه حفظ کرامت زنان پاسخ داد و گفت: از آنجایی 
که هدف اصلی دولت حفاظت از زنان در برابر خشونت بود و آنچه تصویب شده و مورد 
بررسی قرار گرفته بود با ذات آن مغایرت داشت، دولت هفته گذشته تصمیم به استرداد 

این لایحه گرفت.
سخنگوی دولت درباره سرنوشت قانون عفاف و حجاب هم گفت که دولت لایحه جدید 

تدوین خواهد کرد.
مهاجرانی همچنین به شایعات مربوط به افزایش قیمت بنزین در سال جاری واکنش نشان 

داد و تاکید کرد: بدون کار کارشناسی و بدون آمادگی مردم، کاری انجام نخواهیم داد.
مشروح آخرین بخش از گفت وگوی چهار قسمتی ایلنا با سخنگوی دولت را بخوانید:

اصلا نمی دانم به طیب نیا پیشنهادی داده شده یا خیر
آیا بنا نیست در شرایط حساس فعلی وزیر اقتصاد و دارایی هرچه زودتر معرفی شود؟ 
اینکه گفته شده آقای طیب نیا به عنوان یکی از گزینه های دولت شروطی را تعیین کرده 

است، تایید می کنید؟
در مورد اینکه آیا آقای دکتر طیب نیا شرط گذاشته اند یا خیر، من واقعاً در جریان نیستم. 
زیرا اگر هم کسی بخواهد شرطی بگذارد در حضور بقیه که این کار را انجام نمی دهد 
در یک فضایی کاملًا محرمانه تر این کار را انجام  خواهد داد. لذا من در جریان نیستم 
اطلاعات دقیقی در این زمینه ندارم و اگر هم قرار است به این سوال پاسخ داده شود، 
باید مراجع دیگری این موضوع را روشن کنند. بازهم تکرار می کنم من نمی دانم ایشان 

شرطی گذاشته اند خیر. 
اما اگر کسی بخواهد شرطی بگذارد و بگوید که با این شرایط کار را قبول می کنم، این 
موضوعی است که بسیاری از افراد در مواقع مختلف انجام می دهند. به عبارتی، یک 

گفت وگوی اولیه ای را انجام می دهند.
بازهم بر این که نکته می خواهم تاکید کنم اصلا نمی دانم به آقای طیب نیا پیشنهاد داده 

شده است یا خیر. یا ایشان شرطی برای پذیرش وزارت خانه داشته اند یا خیر.
می دانستیم استیضاح همتی تأثیری بر وضعیت اقتصاد نخواهد داشت

دولت بهترین گزینه را به مجلس معرفی خواهد کرد
آیا نام آقای مدنی، آقای پاداش و آقای شمس الدین حسینی هم در بین گزینه ها مطرح 

است؟
در مورد اینکه گزینه ها چه کسانی هستند؛ افراد متعددی مطرح شده اند، اما طبیعتاً 
دولت با توجه به زمان قانونی که دارد، سعی می کند گزینه ای را انتخاب کند که با شرایط 
فعلی بتواند بهترین عملکرد را داشته باشد. همچنین از زحمات آقای دکتر همتی تشکر 
می کنیم. می دانستیم که استیضاح ایشان تأثیری بر وضعیت اقتصاد نخواهد داشت، زیرا 

ناشی از عملکرد آقای همتی نبود.
 وزارت اقتصاد به این شکل نیست که بگوییم متولی ندارد، آقای دکتر اکرمی الحمدالله 
فردی قابل و با تجربه هستند. قبلًا هم تجربه سرپرستی را داشته اند و یکی از خبرگان 
حوزه وزارت اقتصاد هستند و به خوبی کار را پیش می برند. مطمئنم که دولت هم ان شاءالله 
به لطف خداوند بهترین گزینه را به مجلس معرفی خواهد کرد. در مورد گزینه های دولت 

هم باید گفت نام های زیادی مطرح شده است، اما من هیچ کدام را تأیید یا رد نمی کنم. 
واریز سهمیه بنزین به کارت بانکی نیاز به زیرساخت های فنی و اجتماعی دارد

هر ساله با آغاز سال جدید، مسأله افزایش قیمت بنزین مطرح می شود. آیا برنامه واریز 
سهمیه سوخت به کارت ملی یا کارت بانکی عملیاتی خواهد شد ؟ در سال جدید برنامه ای 

برای تغییر نرخ بنزین وجود دارد؟
در مورد واریز سهمیه سوخت به کارت بانکی باید گفت؛ این موضوع جزء موضوعاتی است 
که در برنامه هفتم نیز ردپایی از آن وجود دارد و اگر هم بخواهد این کار صورت بگیرد 
باید زیرساخت های لازم را فراهم کنیم. زیرا هم نیاز به زیرساخت های فنی دارد و هم نیاز 

به زیرساخت های اجتماعی دارد.
طبق قولی که داده بودیم، طبیعتاً همه تغییرات را باید با بررسی کار کارشناسانه پیش 
ببریم. این موضوع؛ یعنی واریز سهمیه بنزین به کارت فرد از آن دسته از موضوعاتی 

است  باید جوانب آن بررسی شود و اگر به جمع بندی برسیم، قانون هم راهش را باز 
گذاشته است.

 بدون آمادگی مردم، کاری انجام نخواهیم داد
 آیا قصدی برای تغییر نرخ بنزین در امسال وجود دارد؟

تاکید می کنم بدون کار کارشناسی و بدون آمادگی مردم، کاری انجام نخواهیم داد.
آخرین وضعیت مناقشات بر سر میدان گازی آرش به کجا رسیده است؟ آیا مداکراتی با 

کویت صورت خواهد گرفت؟
در مورد میادین مشترک ما، طبیعتاً وزارت نفت با همکاری وزارت خارجه به عنوان کاری 
که بین دو وزارت خانه طبیعتاً مشترک است با تمام قدرت سعی می کنند منافع ملی ما را 
حفظ کنند و در این زمینه هیچ گونه مماشاتی نخواهند داشت. با حداکثر توان و دیپلماسی 

و حداکثر توان فنی، در راستای بهره برداری از میادین مشترک ایران فعالیت می کند.
از سفارتخانه ها گزارشی درباره کشف ماینر دریافت نکردم

مطرح شد در برخی از مساجد و مدارس ماینرهایی وجود دارد، آیا گزارشی در این زمینه 
به دولت رسیده رسیده است؟

طبق گزارشی که آقای علی آبادی در دولت مطرح کردند، بیش از ۲۳۰ هزار ماینر تا 
به حال در مراکز مختلف پیدا شده است. از جمله در سالن های کشاورزی، به خصوص 
سوله هایی که برای کشاورزی استفاده می شود، تا همه مراکز دیگری که شما نام بردید، 
حتی برخی از خانه هایی که تخلیه هستند، ۲۳۰ هزار ماینر تا به حال پیدا شده و به هر 
حال مصرفشان مصارف بالایی هم هست. نه به فرم اینکه بگوییم مزرعه، ولی به هر حال 
وجود دارند و دولت مصمم است که تا جایی که می تواند، برنامه ریزی  پیدا کردن ماینرها 
را دقیق تر کند و با رصدهای هوشمندی که انجام می دهد، حتی المقدور به نوعی حق 
الکشفی را هم بدهد که بتواند این ها را مدیریت کند. به جهت اینکه حق الناس است و 

مردم سر این قضیه نباید برق خانه شان قطع شود.
آیا از سفارتخانه ها هم چنین گزارشی آمده که ماینر در آن ها وجود داشته است؟

از سفارتخانه ها گزارشی را دریافت نکردم
رئیس سازمان صداوسیما در حاشیه جلسات هیئت دولت یک گزارش عمومی از شایعه ای 
در مورد اینکه در یکی از زیرزمین های صدا و سیما ماینر بوده مطرح کرد آیا در این 
خصوص در دولت هم بحثی مطرح شده است؟  ایشان هم همان جا خیلی در این زمینه 
خوب برخورد کردند و گفتند که من بررسی می کنم و اگر موضوعی باشد، حتماً برخورد 

می کنم و ظاهرا عدله ای که این مدعا را تائید کند، پیدا نکرده است.
لایحه اصلاحیه قانون انتصاب افراد در مشاغل حساس 

برای فرد خاصی داده نشده است
دلایل پس گرفتن اصلاحیه لایحه انتصاب افراد در مشاغل حساس چه بود؟  آیا این اقدام 
با توجه به رفتن آقای ظریف از دولت این شائبه را ایجاد نمی کند که این اصلاحیه فقط 
برای ایشان داده شده بود؟ آقای ظریف جزو سرمایه های نظام جمهوری اسلامی ایران 

هستند تردیدی وجود ندارد. این لایحه هم برای شخص خاصی داده نشده بود.
این لایحه به منظور این بود که اگر کسی پدرش دانشجو بوده و خارج از کشور بورسیه 
دولت جمهوری اسلامی ایران بوده است و آنجا متولد شده است و به هر حال تابیعت 
قهری دارد؛ او امروز هیات علمی هم نمی تواند شود، لایحه برای این داده شده بود که به 
نوعی امکان استفاده از ظرفیت فرزندان کسانی که خارج از کشور هستند، باز شود. این 
موضوع واقعاً جدی است. پدر و مادرشان این افراد که هیچ، حتی خودشان هم نمی توانند 

به نوعی به کشور خدمت رسانی کنند.
لایحه اصلاحیه قانون انتصاب افراد در مشاغل حساس برای فرد خاصی داده نشده است؛ 
در لایحه حل این مسئله ارائه شده بود و رویکرد این است که تا جایی که ممکن است، فضا 

را باز کنیم تا از ظرفیت همه کسانی که مایل به کمک به کشور هستند، استفاده کنیم.
تا جایی که اطلاع دارم مورد دیگری در دولت مشمول قانونی مشاغل حساس نیست

حالا واقعا دولت رسما اصلاحیه این لایحه را پس گرفته است؟ آیا در دولت افراد دیگری 
هم مشکل آقای ظریف را دارند؟

قانون تابعیت  است که قبلا مطرح بوده و پس گرفته شده است اما موردی هم درباره بند 
الف ماده ۲ مشاغل حساس بوده که دولت آن را پس نگرفته و قصدبازپس گیری هم ندارد. 

درباره قسمت دوم سوال هم تا جایی که اطلاع دارم مورد دیگری نیست.
تکلیف لایحه حمایت از زنان در برابر خشونت چه می شود؟

امیدواریم مجددا لایحه ای که خشونت علیه زنان را کاهش دهد
به تصویب مجلس برسانیم

تعیین تکلیف لایحه حمایت از زنان در برابر خشونت چه شد؟ باتوجه به این که معاونت 
زنان رئیس جمهور  عنوان کرد این لایحه از طرف دولت از مجلس استرداد شده است.

معاونت زنان در این زمینه به طور جدی فعالیت کرده است اما همانطور که خانم بهروز 
آذرهم مطرح کردند متاسفانه، بررسی این لایحه در مجلس با رویکرد غیرقضایی منجر 
به تغییرات ماهوی جدی در متن لایحه دولت شد، حتی نام آن نیز تغییر کرد. موضوع 
خشونت در آن بسیار کمرنگ شده و از آن ذات اصلی اش که حفاظت و حمایت از زنان 
در برابر خشونت است، دور شد بنابراین از آنجایی که هدف اصلی دولت حفاظت از زنان 
در برابر خشونت بود و آنچه تصویب شده و مورد بررسی قرار گرفته بود با ذات آن مغایرت 

داشت، دولت هفته گذشته تصمیم به استرداد این لایحه گرفت.
 امیدواریم مجددا لایحه ای که واقعاً بتواند خشونت علیه زنان را کاهش دهد، به تصویب 
مجلس برسانیم؛ زیرا بسیاری از اوقات افراد به گونه ای قربانی خشونت می شوند که صدایی 
از آن ها درنمی آید و موارد خشونت های خانگی، لفظی و انواع دیگر خشونت ها بسیار زیاد 

است.
اگر صنعت بتواند انرژی خود را تولید کند و از شبکه معمولی فاصله بگیرد، بخشی از 

مشکل ما حل خواهد شد. 
انرژی های تجدیدپذیر و نصب پنل های خورشیدی، دولت یک و  از  در مورد استفاده 
نیم میلیارد دلار در نظر گرفته است و اگر بخواهیم ۲۰ هزار مگاوات برق با انرژی های 
خورشیدی تأمین کنیم، این عدد به حدود ۴۰ تا ۵۰ میلیارد دلار می رسد آیا بیان این 

مسئله صرفا یک مساله تبلیغاتی است؟
واقعیت این است که این موضوع تبلیغاتی نیست، اما خروجی آن بسیار مهم است. یکی 
از مشکلات ما در صنعت برق، هم در تولید و هم در مصرف است. اگر بخواهیم ناترازی را 
حل کنیم، باید هم در تولید و هم در مصرف کار کنیم. ما ادعا نکردیم که در یک سال ۳۰ 
هزار مگاوات انرژی خورشیدی ایجاد می شود، بلکه گفته ایم تا پایان چهار سال ۳۰ هزار 
مگاوات ایجاد می شود که برای سال اول حدود ۵ تا ۷ هزار مگاوات در نظر گرفته ایم که 
در پایان سال ۱۴۰۴ این هم شدنی است. یکی از اهدافی که  دنبال می کنیم، این است 
که  صنعت بتواند انرژی خود را تولید کند. اگر صنعت بتواند انرژی خود را تولید کند و از 

شبکه معمولی فاصله بگیرد، بخشی از مشکل ما حل خواهد شد. 
در حال حاضر در صنعت فولاد، نیروگاه های خورشیدی نصب شده اند، اما در زمان بحران 
مصرف و پیک مصرف، بلافاصله به آنها اعلام می کنند که حق استفاده از این انرژی 
را ندارید و باید آن را منتقل کنید. بخش خصوصی با چه اعتمادی باید در این حوزه 

سرمایه گذاری کند؟
کاملًا حرف شما درست است. در این که ما پیش بینی پذیری بخش صنعت را منفی 
کرده ایم تردیدی وجود ندارد. و به همین دلیل است که بسیاری از راهکارها به راحتی 
جواب نمی دهد، زیرا سابقه منفی برای صنعت ایجاد کرده ایم و چون سابقه منفی ایجاد 
کردیم، صنعت به حرف ما اطمینان نمی کند. این نکته ای است که باید به آن توجه کنیم. 
اما حالا باید چه کار کنیم؟ نمی توانیم با همین روند پیش برویم، باید بگوییم که شروع 
کنیم و به عهدی که بستیم پایبند بمانیم. آقای دتر پزشکیان بر این نکته تأکید دارند که 

باید به عهدی که می بندیم وفادار باشیم.

پزشکیان به دنبال حل مسائل انباشته کشور است
اخیراً شاهد رفع حصر رسمی از حجت الاسلام کروبی بوده ایم چقدر اقدامات رئیس جمهور 
در این زمینه مؤثر بوده و چقدر می توانیم نسبت به رفع حصر آقای موسوی و خانم رهنورد 

در سال جاری امیدوار باشیم؟
این سوال را باید از قوه قضائیه بپرسید، اما در این که دولت وفاق به شدت به دنبال حل 
مسائل انباشته کشور است، تردید نکنید. در مورد نقش آقای دکتر پزشکیان هم باید بگویم 

که ایشان به دنبال حل مسائل انباشته کشور هستند.
نقش پلیس در آموزش بسیار مهم است، اما نه با رویکردهای سلبی

چندی پیش آموزش و پرورش اعلام کرد که تفاهم نامه ای با همکاری فراجا امضا کرد. 
اساساً حضور نیروهای نظامی در مدارس چه ضرورتی دارد؟ این نگرانی  وجود دارد که این 
مساله به حوزه هایی مانند حجاب یا مسائل سیاسی هم کشیده شود. دولت در این زمینه 

چه نظارت یا مراقبتی خواهد داشت؟
اصولاً نقشی که پلیس در آموزش می تواند داشته باشد، نقش بسیار مهمی است، اما نه با 
رویکردهای سلبی. باید متعادل رفتار کنیم، ولی پلیس باید نماد امنیت باشد. این تصویری 

است که باید از پلیس در ذهن مردم وجود داشته باشد که همین طور هم هست.
لایحه جدیدی در رابطه با عفاف و حجاب نوشته خواهد شد

درباره آخرین وضعیت قانون عفاف و حجاب آیا قرار است دولت اصلاحیه ای تدوین کند یا 
لایحه جدیدی در این رابطه نوشته خواهد شد؟

بله، لایحه جدید نوشته خواهد شد و در حال انجام است.
شما نسبت به برداشتن گام های جدید فیلترینگ و اینکه قرار است قبل از پایان سال 
گذشته این مسأله انجام شود، ابراز امیدواری کرده  بودید. آیا می توانیم امیدوار باشیم که 

در نیمه اول سال گام هایی در جهت رفع فیلتر بقیه پلتفرم ها برداشته شود؟
ما به لطف خداوند همیشه امیدواریم. 

از اینکه جشنواره کوچه تا این حد مهربانانه به همدلی دردمندانه 
با مردم هرمزگان تبدیل شد، متشکریم

فستیوال کوچه که اخیراً برگزار شد، به حرمت حادثه ای که برای بندرشهید رجایی افتاد، 
توسط برگزارکنندگان نیمه کاره تمام شد اما هم قبل و هم بعد از آن حرف و حدیث هایی 
پیش آمد. دولت چه اقداماتی انجام خواهد داد تا صرفا بر علایق فردی و برخی مداخلات 

فرادستی از برگزاری برخی مراسمات جلوگیری نشود؟
قاعدتاً برگزاری جشنواره ها نیاز به طی مراحل و دریافت مجوزهایی دارد. طبیعتا تجمعات 
برای آن گروه که می گفتیم مجوز می خواهد برای این گروه هم همین است. تجمعات 
طبق آن روال قانونی که وجود دارد و بر اساس دستور وزارت کشور نیاز به مجوز دارند. این 

فستیوال نیز فراز و فرودهایی داشت که الحمدالله هموار شد.
از اینکه جشنواره کوچه تا این حد مهربانانه به همدلی دردمندانه با مردم هرمزگان تبدیل 
شد بسیار تشکر می کنم و امیدوارم دیگر شاهد چنین تبدیل هایی نباشیم و به خاطر 

همدردی با مردم، شاهد کوتاه کردن ها نباشیم و اتفاق بدی پیش نیاید.
آیا دولت مقابل این اعمال سلایق شخصی ایستادگی خواهد کرد؟

دولت  علاقه مند به قانونمند شدن است. اگر نهادی در مورد موضوعی تصمیم می گیرد، 
نهادهای قانونی مانند شورای تأمین و استاندار که نماینده حاکمیت و دولت در استان 

است، دیگران هم باید به آن پایبند باشند، ما طرفدار اجرای قانون هستیم.
نهادهای نظارتی مفصلی در داخل آموزش و پرورش داریم 

موضوع حاشیه ای که اخیراً پررنگ تر مطرح شده، نظارت بر معلمان و مربیان است. در 
چند هفته اخیر، شاهد اخباری در مورد خشونت علیه دانش آموزان از سوی مربیان و 
معلمان و حتی تعرض به دانش آموزان بودیم که واقعاً اخبار تلخی هستند و نگرانی زیادی 
برای همه خانواده ها ایجاد کرده است. آیا قرار نیست نظارت جدی از سوی دولت اعمال 
شود تا دیگر شاهد این اخبار نباشیم؟ مدرسه خانه دوم دانش آموزان باشد و حتماً باید 
محیط امنی باشد. الحمدالله امن هم است، اما وقتی اتفاقاتی از این دست که بسیار هم 
ناگوار است، مشاهده کردیم که به سرعت برخورد شد. حکم انفصال از خدمت آن معلم 
صادر  و مدیر نیز جابه جا شد. اقدام خوبی هم که استاندار کردستان انجام داد، این بود که 
بچه ها را به اردو برد که اقدام قشنگی بود و از طرف رئیس جمهور هدیه ای به آن ها داد تا 

به نوعی دلجویی شود.

صفحه  3
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کاهش وابستگی صنایع به آب های 
زیرزمینی با بهره برداری از پروژه 

فاضلاب ابهر و خرم دره

برترین های جشنواره قصه گویی 
نهال امید در زنجان معرفی شدند

کاهش تعداد دانش آموزان پایه اول 
زنجانی در سال  تحصیلی جدید

۵۳ روز هوای ناسالم
 در زنجان ثبت شد

برگزاری اختتامیه لیگ انفرادی 
نونهالان در زنجان

کارمزد کارت به کارت افزایش یافت 

فرصت آبادی!

چالش تامین برق سایت های ارتباطی 
روستایی در زنجان

مدیرکلاموراقتصادیوداراییاستانزنجانازتکمیلپروژههای
نیمهتماماستانازمحلمولدسازیداراییهایدولتخبرداد؛

مدیرکلارتباطاتوفناوریاطلاعاتاستانزنجانبااشاره
بهبرخیمشکلاتپیشرویتوسعهارتباطاتاستانمطرحکرد؛

محمدرضا نادری: منابع پیش بینی شده در سال 1403 از محل مولدسازی
 املاک مازاد استان یک هزار میلیارد ریال است

فرزاد توکلی: بهبود کیفیت و یا ایجاد پوشش ارتباطی 4 روستا 
در زنجان به اپراتورهای مربوطه ابلاغ شد

یک منبع آگاه: دانش آموزان اوتیسمی دارای شرایط خاص هستند، چرا کسی پیگیر ساخت مدرسه برای آنها نیست؟

مدیر کل نوسازی و تجهیز مدارس استان زنجان: مدرسه اوتیسمی جزو پروژه هایی است که در سفر قریب الوقوع رئیس جمهور به زنجان مطرح می شود

۲

۲

۲

۴

۵

۶

۷

۸

صدایزنجانازمطالباتچندسالهمردمبرایساختمدرسهویژهکودکاناوتیسمیدرزنجانگزارشمیدهد؛

مدرســــه  خــــاص مدرســــه  خــــاص 
بــــــــــــــر ا ی بــــــــــــــر ا ی 

 دانش آموزان خاص دانش آموزان خاص

برگزیده

بنا بر اعلام مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان زنجان،  ارزش اموال مازاد دستگاه های اجرایی 
شناسایی شده استان زنجان در سال ۱۴۰۳ در حدود ۲۷ هزار میلیارد ریال است که از این ظرفیت 
ارزشمند می توان در راستای تکمیل پروژه های نیمه تمام با درصد پیشرفت فیزیکی بالا و اثرگذاری و 
نیاز بیشتر جامعه به آنها بهترین استفاده را کرد. شاید قابل تامل باشد که در استان زنجان ۳8۰ پروژه 
عمرانی نیمه تمام وجود دارد که از محل مولدسازی دارایی های دولت می توان بخش قابل توجهی از 
این پروژه ها را تکمیل کرد و آبادانی را برای زنجان به ارمغان آورد اکنون کشور نیازمند آن است که 
آژیر بیدارباش برای استفاده از همه ظرفیت های راکد اموال و دارایی های. دولتی و شفافیت آنها به صدا 

در بیاید.بر این اساس مسئله مولدسازی دارایی ها و فروش اموال مازاد ...

فرزاد توکلی، مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان زنجان گفت: از ابتدای سال 1400 در 
شهرستان زنجان در راستای بهبود کیفیت و یا ایجاد پوشش ارتباطی تاکنون،  70 روستا جهت 
احداث سایت جدید و یا ارتقا فناوری به اپراتورهای همراه اول و ایرانسل ابلاغ شده اند که از این تعداد 

47 روستا راه اندازی شده  است که از این تعداد 19 روستا مربوط به سال 140۳...



سه شنبه  ۱۶  اردیبهشت   ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم*   شماره   ۲۸۴۴ روز�� اقتصاد۲۲

لیلا محمدی: بنا بر اعلام مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان زنجان،  ارزش اموال 
مازاد دستگاه های اجرایی شناسایی شده استان زنجان در سال ۱۴۰۳ در حدود ۲۷ 
ارزشمند می توان در راستای تکمیل  این ظرفیت  از  هزار میلیارد ریال است که 
پروژه های نیمه تمام با درصد پیشرفت فیزیکی بالا و اثرگذاری و نیاز بیشتر جامعه 
به آنها بهترین استفاده را کرد. شاید قابل تامل باشد که در استان زنجان ۳8۰ پروژه 
عمرانی نیمه تمام وجود دارد که از محل مولدسازی دارایی های دولت می توان بخش 

قابل توجهی از این پروژه ها را تکمیل کرد و آبادانی را برای زنجان به ارمغان آورد
اکنون کشور نیازمند آن است که آژیر بیدارباش برای استفاده از همه ظرفیت های راکد 

اموال و دارایی های دولتی و شفافیت آنها به صدا در بیاید.
بر این اساس مسئله مولدسازی دارایی ها و فروش اموال مازاد و راکد دولتی در جلسه 
ستاد هماهنگی اقتصادی دولت سال ۱۳99 مطرح شد و رئیس جمهور تاکید کرد که 
همه دستگاه های اجرایی لازم است که در زمینه فروش و مولدسازی اموال مازاد و 
راکد به طور جدی و اجرایی با وزارت امور اقتصادی و دارایی همکاری حداکثری داشته 
باشند. مولدسازی اموال و دارایی های دولتی، کم هزینه ترین روش تامین بودجه دولت 
است و هم زمان موجب افزایش بهره وری و بازدهی دارایی ها در کشور نیز خواهد شد.

پنج مانع در مولدسازی دارایی های دولت شامل؛ موانع شناسایی دقیق تمام اموال 
مازاد و راکد دولت در استان ها و عدم شفافیت در این خصوص، دشواری در صدور 
ارزش گذاری  و  قیمت گذاری  چارچوب  و  شیوه ها  دارایی ها،  این  مولدسازی  مجوز 
دارایی های دولت برای عدم سوءاستفاده از بیت المال، شیوه های مدرن و کارآمد فروش 
و مولدسازی دارایی های دولت و موانع نظارتی و قضائی که پیش روی مولدسازی 

دارایی های دولت است.
شناسایی اموال مازاد دستگاه های اجرایی استان زنجان به ارزش

 27 هزار میلیارد در سال 1403
اینکه  بیان  با  زنجان  استان  دارایی  و  اقتصادی  امور  مدیرکل  نادری،  محمدرضا 
مولدسازی دارایی های دولت یکی از اولویت های مسئولان ارشد استان بوده است، 
اظهار کرد: تمام تلاش ما در سال ۱۴۰۳ و سال جاری این است که از این فرصت در 
راستای تامین منابع مالی پروژه های عمرانی نیمه تمام استان به نتایج مطلوبو موثری 

دست پیدا کنیم.
وی با بیان اینکه اموالی با تلاش همکاران و کارشناسان اداره کل و همکاری دستگاه 
های اجرایی در استان شناسایی شد، افزود: در مجموع از سال ۱۳99 که این طرح آغاز 

شد تاکنون ۲6۰ مورد اموال مازاد دولتی در استان شناسایی شده است.
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان زنجان اضافه کرد: از تعداد اموال مذکور تاکنون 

۲۴ مورد به فروش رفته و ۲۰۳۰ میلیارد ریال از این محل تامین منابع و ۴۲ مورد از 
این اموال به ارزش 6۴۰۰ میلیارد ریال قیمت گذاری شده است و ۷ مورد هم در حال 

بررسی و قیمت گذاری توسط کارشناسان متخصص مربوطه است.
نادری با بیان اینکه ارزش ریالی املاک مازاد استان ۲۷ هزار میلیارد ریال برآورد شده 
است، اعلام کرد: منابع پیش بینی شده در سال ۱۴۰۳ از محل مولدسازی املاک مازاد 
استان یک هزار میلیارد ریال است. وی یادآور شد: از این ظرفیت ارزشمند می توان در 
راستای تکمیل پروژه های نیمه تمام با درصد پیشرفت فیزیکی بالا و اثرگذاری و نیاز 

بیشتر جامعه به آنها بهترین استفاده را کرد.
 پرداخت مطالبات بانکی باید به موقع باشد

وقتی دولت یا مجلس، بانک ها رو مجبور می کنند تا وام هایی را به گروه ها یا قشر 
گفته  تکلیفی  پرداخت شده،  تسهیلات  به  کنند  پرداخت  اهداف خاص  با  خاصی 
می شود. در این نوع از تسهیلات بانک ها اختیاری برای تخصیص یا به قولی پرداخت 

ندارند و مجبور هستند همانطوری که مراجع قانونی تکلیف کرده اند، عمل کنند.
معمولا بانک ها سعی می کنند تا از زیر بار این تکلیف شانه خالی کنند و دولتی ها  یا 
مجلسی ها هم سعی می کنند با اعمال محدودیت هایی آنها را مجبور کنند که این 

تسهیلات تکلیفی را پرداخت کنند.
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان زنجان در این زمینه گفت: بانک ها به عنوان یکی 
از مهم ترین نهادهای واسطه مالی، نقش اساسی در اقتصاد کشورها را بر عهده دارند؛ 
در سال ۱۴۰۳، تسهیلات اعطاشده توسط نظام بانکی استان بالغ بر 9۴همت)هزار 
میلیارد تومان(بوده است.  نادری، با پیشنهاد اینکه شرکت های بزرگ استان، می توانند 
حساب های بانکی خود را در بانک های استان متمرکز کنند گفت: این مهم باعث 

می شود که منابع بانکی افزایش و ارائه تسهیلات به مردم نیز صورت گیرد.
نادری گفت: بانک های استان در طول سال گذشته89۲۲فقره تسهیلات ازدواج با رقمی 
بالغ بر ۲9۷۵میلیارد تومان و ۱۱6۳8فقره تسهیلات فرزندآوری به مبلغ ۷۱۱میلیارد 
تومان اعطا کرده اند.  وی بابیان اینکه باید زمینه ایجاد اشتغال را با سرمایه گذاری ها در 
استان افزایش دهیم، عنوان کرد: باید هم اشتغال زایی را در سطح خرد و هم در سطح 

کلان پیگیری کنیم تا زمینه رشد و توسعه اقتصادی فراهم شود.
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان زنجان، در رابطه با رفع مشکلات و چالش های 
بانکی نیز گفت: پرداخت مطالبات بانکی بایستی به موقع انجام و نهادهای مسئول در 

این امر به کمک بانک ها بیایند تا مشکلی در این خصوص پیش نیاید.

مدیرکلاموراقتصادیوداراییاستانزنجانازتکمیلپروژههاینیمهتماماستانازمحلمولدسازیداراییهایدولتخبرداد؛

فرصت آبادی!
محمدرضا نادری: منابع پیش بینی شده در سال 1403 از محل مولدسازی املاک مازاد استان یک هزار میلیارد ریال است

مدیرکلتعاون،کارورفاهاجتماعیاستانزنجان:

کاهش ۳۲ درصدی حوادث
 ناشی از کار در زنجان

نمایندهمردمابهردرمجلستاکیدکرد؛

کاهش وابستگی صنایع به آب های زیرزمینی
 با بهره برداری از پروژه فاضلاب ابهر و خرم دره

مدیرکلارتباطاتوفناوریاطلاعاتاستانزنجان
بااشارهبهبرخیمشکلاتپیشرویتوسعهارتباطات

استانمطرحکرد؛
چالش تامین برق سایت های ارتباطی 

روستایی در زنجان
فرزاد توکلی: بهبود کیفیت و یا ایجاد پوشش ارتباطی 4 روستا 

در زنجان به اپراتورهای مربوطه ابلاغ شد

خبرخبر  

کوتاهکوتاه 

صدای زنجان/  مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان گفت: طی سال 
گذشته با مجموع اقدامات و پیگیری های انجام شده میزان حوادث ناشی از کار در این 
استان بیش از ۳۲ درصد کاهش یافت. طیب جعفری افزود: شمار حوادث ناشی از کار 
در استان در سال 140۲ ، ۲74 مورد بود که این میزان در سال 140۳ با کاهش بیش 
از ۳۲ درصدی به 1۸۵ مورد رسید. وی ادامه داد: این روند کاهشی حوادث کار در 
استان با وجود افزایش کارگاههای نهضت ملی مسکن، ناشی از همت کارگران در رعایت 
اصول ایمنی و همچنین توجه کارفرمایان به توصیه های بازرسان کار است. جعفری از 
فعالیت 14 نیروی بازرس کار در اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان خبر داد و 
اظهار کرد: سالانه حدود هشت هزار مورد بازرسی میدانی توسط بازرسان کار از وضعیت 

ایمنی در کارگاه ها و واحدهای تولیدی سطح استان انجام می شود.
 مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان خاطرنشان کرد: حوادث شغلی به هر 
شکل برای کارگر، کارفرما و جامعه زیان های اقتصادی بسیاری در بر دارد که هزینه های 
درمانی، خسارت ناشی از توقف کار به دلیل حادثه و خسارات پرداختی در صورت از 
کارافتادگی کارگر از جمله آنها به شمار می رود از این رو رعایت ضوابط برای کاهش 
حوادث، امری حیاتی است. شمار بیمه شدگان اجباری در زنجان طی سال گذشته به 

1۳4 هزار نفر رسید.

لیلا محمدی: فرزاد توکلی، مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان 
زنجان گفت: از ابتدای سال 1400 در شهرستان زنجان در راستای بهبود 
کیفیت و یا ایجاد پوشش ارتباطی تاکنون،  70 روستا جهت احداث سایت 
جدید و یا ارتقا فناوری به اپراتورهای همراه اول و ایرانسل ابلاغ شده اند 
که از این تعداد 47 روستا راه اندازی شده  است که از این تعداد 19 روستا 
مربوط به سال 140۳ بوده است، تعداد 4 روستا در سال 1404 به اپراتور 
افزود: در شهرستان طارم نیز در راستای بهبود  ابلاغ شده است. توکلی 
کیفیت و یا ایجاد پوشش ارتباطی از سال 1400 تاکنون،  ۲9 روستا جهت 
احداث سایت جدید و یا ارتقا فناوری به اپراتورهای همراه اول و ایرانسل 
ابلاغ شده اند که از این تعداد 1۳ روستا راه اندازی شده  که تعداد 7 روستا در 
سال 140۳ بوده است. مدیرکل ارتباطات و فناوری اطلاعات استان زنجان 
در ادامه به برخی مشکلات پیش روی توسعه ارتباطات استان اشاره نمود و 
گفت: مهمترین مشکلات این حوزه تامین برق سایتهای ارتباطی روستایی، 
مشکلات مربوط به مجوزهای محیط زیست و مشکلات مربوط به شهرداری 
در توسعه بستر فیبر نوری منازل و کسب و کارها است که در تلاش هستیم 

این موارد را تا حد امکان رفع کنیم.

ایسنا/  نماینده مردم ابهر، خرم دره و سلطانیه در مجلس شورای اسلامی گفت: با 
بهره برداری از پروژه فاضلاب شهرهای ابهر و خرم دره شاهد کاهش کابستگی صنایع به 

آب های زیرزمینی خواهیم بود. 
منصور علیمردانی )یکشنبه 14 اردیبهشت( در دیدار با معتمدین ابهر با تاکید بر 
ضرورت اتحاد و همدلی مردم و مسئولان، اظهار کرد: امیدواریم در سایه تلاش مسئولان 

و حمایت مردم شاهد رفع  مشکلات جامعه باشیم.
وی با اشاره به گذشت یک سال از عمر مجلس یازدهم، تاکید کرد: طی این مدت با همه 
توان برای حل مشکلات مردم تلاش شده است اگر چه کمبودهایی بوده اما هیچگاه 
کم فروشی نکرده ام. علیمردانی با بیان اینکه همه تعطیلات در منطقه حضور داشته ام، 
ادامه داد: اکثر دوشنبه ها و شنبه هایی که نسبتا تعطیل است یا دیدارهای مردمی با 
سرمایه گذاران و صنعتگران و مردم برگزار شده است و یا در وزارتخانه ها و سازمان های 
کشوری پیگیر حل مشکلات بوده ایم. وی در ادامه با توضیح این مطلب که سال گذشته 
دو سوم بودجه در اختیار را به ورزش اختصاص داده ایم، عنوان کرد: بعد از 17 سال تنها 
استخر سلطانیه با تزریق 1۳ میلیارد تومان اعتبار در اختیار نماینده و ۸ میلیارد و 700  
میلیارد تومان استانداری به اتمام رسید و با وصل شدن  گاز شاهد پایان انتظار شهروندان 
سلطانیه ای برای بهره برداری از این پروژه خواهیم بود.  او در ادامه عنوان کرد: امسال ۵1  
میلیارد از بودجه در اختیار نماینده برای پروژه ورزشگاه ۳000 نفری شناط ابهر در نظر 
گرفته شده است که با قول ۳0 میلیاردی که داده شده است امیدواریم این پروژه بعد 
از 19 سال به اتمام برسد. این نماینده مجلس با اشاره به اینکه مبالغ را به جای توزیع 
اندک پروژه محور کردیم تا نتیجه بهتر بگیریم، ادامه داد: همه تلاشمان بر این است که 

پروژه های نیمه تمام به اتمام برسد.
 وی با اشاره به افزایش اعتبار پروژه هایی از قبیل جاده قیدار، جاده تاکستان ـ سلطانیه 
و فاضلاب شهر خرم دره، ادامه داد: در تلاشیم پروژه فاضلاب ابهر و خرم دره به اتمام 

برسد تا صنایع از آب فاضلاب تصفیه شده استفاده کنند.
نماینده مردم ابهر، خرمدره و سلطانیه در خانه ملت با یادآوری اینکه در طول هفت 
ماهی که دولت و مجلس فعال بوده اند ۶0۵ پیشنهاد اصلاحی برای طرح ها و لوایح ارائه 
شده که نظرات مردمی در این مسیر الهام بخش بوده است، گفت: همچنین بیش از ۵7 

بار در صحن علنی مجلس نطق داشته ام.
وی با توضیح اینکه تعامل خوبی با فرمانداران هر سه شهرستان ابهر، خرم دره و سلطانیه 
داریم، گفت: امیدوارم با تعامل و اتحاد شاهد روند رو به رشد و توسعه هر سه شهرستان 
باشیم.  وی با تاکید بر اینکه حامی دولت هستیم اما قرار نیست وکیل الدوله باشیم بلکه 
وکیل ملت هستیم، عنوان کرد:  با کسی عقد اخوت نبسته ایم و در مسیر خدمت به 

مردم با همه توان تلاش خواهیم کرد.
او با اشاره به اینکه متقاضی برای تولید برق خورشیدی در استان زنجان وجود دارد که 
باید روند این موضوع تسهیل شود، گفت: در استان زنجان ۲۶00 مگاوات متقاضی برق 
خورشیدی وجود دارد. علیمردانی با اشاره به موضوع مشکلات آب شریف آباد، تصریح 
کرد: در این زمینه موضوع طعم و بوی آب را پیگیری کرده ایم که انتظار داریم این 

مشکل مرتفع شود تا شاهد کسب رضایت مردم باشیم.

پروژه های  بیشترین  استان زنجان،گفت:  راه و شهرسازی  صدای زنجان/ مدیرکل 
نهضت ملی مسکن که در سطح کشور به مرحله نازک کاری و تحویل واحد رسیده 

مربوط به پروژه های نهضت ملی مسکن استان زنجان است. 
جعفر قزوینیان گفت: ساخت ۲7 هزار واحد مسکن حمایتی جزو تعهدات اداره کل راه 
و شهرسازی استان زنجان است و خوشبختانه ساخت بیش از ۲0 هزار واحد مسکن 

حمایتی در استان شروع شده که بیش از ۸0 درصد پیشرفت فیزیکی دارد. 
وی با بیان اینکه از ۲0 هزار واحد مسکن حمایتی حدود بیش از ۵ هزار واحد تحویل 
متقاضیان شده است، ابراز کرد: حدود هشت هزار و ۶00 واحد هم آماده انتخاب واحد 
است. مدیرکل راه و شهرسازی استان زنجان، گفت: طبق برنامه ریزی انجام گرفته تا 
پایان سال جاری 90 درصد از تعهدات را با تامین زیر ساخت ها که تمام شده را تحویل 

متقاضیان خواهیم داد.
قزوینیان، با یادآوری اینکه از ۲7 هزار واحد نیز هفت هزار نفر از متقاضیان باقی مانده 
به علت تأمین نشدن زمین امکان اجرای پروژه ساختمانی برای آنها محقق نشده بود، 
با تلاش های انجام گرفته در سال گذشته زمین به میزان 11۶ هکتار در اراضی »ثمین 
۳« در نظر گرفته شده و توسط بنیاد مسکن در حال آماده سازی است، تاکید کرد: در 
این راستا برای بیش از دو هزار و ۵00 نفر در ثمین سه زمین تخصیص داده می شود 
و همچنین زمینی دیگر به مساحت ۳70 هکتار در اراضی لیل آباد که به محدوده شهر 
زنجان الحاق شده و در حال طراحی فاز دو هستیم که در این محدوده  هم برای ۵ 

هزار نفر زمین تخصیص داده می شود.
وی افزود: مقدمات کار انجام شده و به امید خدا ظرف مدت یک یا دو ماه آینده که 
عملیات آماده سازی شروع می شود بحث واگذاری زمین به متقاضیان هم آغاز خواهد 
شد. مدیرکل راه و شهرسازی استان زنجان، تصریح کرد: با این فرمول طی سال جاری 

حدود 90 درصد پروژه ها در حدود ۲0 هزار واحد را تحویل متقاضیان خواهیم داد 
و مابقی آغاز عملیات اجرایی توسط خود متقاضیان و با پیگیری و راهبری این اداره 

کل شروع خواهد شد.
 تزریق تسهیلات ۵۵۰ میلیون تومانی به ازای هر واحد در استان

  توسط بانک عملیاتی شده است
قزوینیان با بیان اینکه تزریق تسهیلات ۵۵0 میلیون تومانی به ازای هر واحد در 
استان  توسط بانک عملیاتی شده است،افزود: افزایش  تسهیلات100 میلیون تومانی 

در شورای عالی مسکن مصوب شده ولی هنوز به استانها ابلاغ نشده است. 
وی افزود: خوشبختانه به لحاظ زیر ساختی مشکلی در استان زنجان نداریم و به تدریج 
برنامه ریزی شده تا قبل از سکونت متقاضیان مشکلی وجود نداشته باشد ولی تکمیل 

تمام نواقصات و تاسیسات زمان می برد. 
مدیرکل راه و شهرسازی استان زنجان،با بیان اینکه امسال استارت خدمات روبنایی در 
استان زده می شود، تاکید کرد: رویکرد و برنامه این اداره کل در سال جاری تسریع 
در تامین خدمات روبنایی طرح های نهضت ملی مسکن است و به احداث مساجد، 
مدارس،فضای سبز و کلانتری ها و و احدهای تجاری در سایت های نهضت ملی مسکن 
ویژه توجه خواهد شد و ساخت تعدادی مسجد، پارک و کاربری های عمومی که جزو 

وظایف اداره کل راه و شهرسازی استان است مطالعات لازم تمام شده است.
ثبت نام جدید در سامانه تم وجود ندارد

قزوینیان، با بیان اینکه در سایت کوی زیتون یک پارک مرکزی 10 هکتاری پیش 
اداری،  از جمله  کاربری های عمومی  انواع  این سایت  در  است، گفت:  بینی شده 
فرهنگی، آموزشی، ورزشی،تجاری و مذهبی در بستر فضای سبز دیده شده و  توسط 
مشاور در دست طراحی است. وی با بیان اینکه در سایت کوی زنگان هم یک پیاده 

راه بزرگ با یک پارک و یک مسجد پیش بینی شده است،تاکید کرد: قرار داد طراحی 
بانک،مسجد و پیاده راه بسته شده و در حال انجام است و در صورت اتمام طراحی، 

مصوبات لازم اخذ شده و به مرحله اجرا می رسد.  
مدیرکل راه و شهرسازی استان زنجان، با بیان اینکه ثبت نام جدید در سامانه تم وجود 
ندارد، افزود:با توجه به تعهدات سنگینی که در مسکن ملی بود در حال حاضر این 

سامانه بسته است و امکان ثبت نام جدید وجود ندارد.
کمبود زمین در شهر خرمدره وجود دارد 

قزوینیان،با بیان اینکه تامین زمین سخت است،افزود: در اجرای طرح نهضت  ملی 
مسکن باید تمام دستگاههای اجرایی پای کار باشند چرا که این طرح ابر پروژه است.

وی تصریح کرد: سیاست وزارت راه و شهرسازی و دولت مشارکت بیشتر مردم در 
زمینه احداث مسکن است و در سالجاری این مهم با جدیت دنبال می شود. 

مدیرکل راه و شهرسازی استان زنجان،به ساخت مسکن ملی در سایر شهرستانهای 
استان زنجان اشاره کرد و بیان داشت: در شهر ابهر یک هزار و ۳00 واحد مسکن ملی 
در حال اجرا است و در قیدار هم ساخت بیش از ۵00 واحد مسکونی توسط بنیاد 
مسکن استان اجرا میشود.  قزوینیان،با بیان اینکه در شهر خرمدره کمبود زمین وجود 
دارد،خاطر نشان کرد: زمین از بنیاد مستضعفان خریداری و در اختیار بنیاد مسکن 
استان قرار داده شده است و در این میان 4۵0 واحد در گلدشت خرمدره در قالب 

گروه ساخت اجرا خواهد شد. 
وی،با بیان اینکه بیشترین واحدهای نهضت ملی مسکن در شهر زنجان در سایت کوی 
زنگان و کوی زیتون احداث می شود،بیان داشت: بیشترین پروژه های نهضت ملی 
مسکن که در سطح کشور به مرحله نازک کاری و تحویل واحد رسیده پروژه های 

نهضت ملی مسکن استان زنجان است.

مدیرکلراهوشهرسازیاستانزنجانخبرداد؛

اعطای تسهیلات ۵۵۰ میلیون تومانی به ازای هر واحد در استان زنجان

آگهی موضوع ماده 3 قانوت و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
۱۴۰۳6۰۳۲۷۰۰۲۰۳۰۱۸۱ مورخ ۱۴۰۳/۰۹/۱6 به کلاسه شماره ۳۴۹۰ - ۱۴۰۲ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم حسین ترکی 
فرزند میرزاقا بشماره شناسنامه ۲ صادره از ابهر در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۲۰۰/۴۳ متر مربع پلاک ۱6۹۱ فرعی از ۱ اصلی 
واقع در ابهر بخش سه زنجان)ابهربلوار آیت اله خامنه ای کوچه شاهد ۲ پلاک۱۷(خریداری از مالک رسمی)هادی آقاجانی و سایر مالکین 
مشاعی(محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
سعید بهرامی رئیس ثبت اسناد و املاک تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۴/۰۲/۱6*تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۴/۰۲/۳۱

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ۳قانون وماده۱۳ آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره۱۴۰۳6۰۳۲۷۰۰۲۰۴۰۴۷۰ مورخه ۱۴۰۲/۱۲/۰۹ کلاسه 
۳۳۱۹-۱۴۰۳ هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت 
ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی خانم مینو احدی فرزند ابوالفضل به شماره ۳6 صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی 
به مساحت ۳۰۰۰۰ مترمربع از پلاک ۱ فرعی از ۱۲۱ اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )ابهر – اتوبان قزوین زنجان( خریداری از مالک 
رسمی خودمتقاضی محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشد میتوانداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم 

نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
تاریخ انتشار اول ۱۴۰۴/۰۲/۰۱* تاریخ انتشار دوم ۱۴۰۴/۰۲/۱6

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر رای شماره ۱۴۰۳6۰۳۲۷۱۰۰۰۰۱۷۹۳ - ۱۴۰۳/۱۲/۱ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ناحیه دو زنجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم نسرین اسماعیلی فرزند قامت علی بشماره 
شناسنامه 66۸ صادره از در یک باب ساختمان مسکونی به مساحت ۱۰۰ متر مربع پلاک ۵۲۹۹ فرعی از ۱ اصلی واقع در بخش ۱ زنجان 
خریداری از مالک رسمی یداله شجاعی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 

بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
اسحق بیگدلی رئیس ثبت اسناد و املاکتاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۴/۰۲/۰۱* تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۴/۰۲/۱6 سعید بهرامی-رئیس اداره ثبت اسنادواملاک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ۳قانون وماده۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره۱۴۰۳6۰۳۲۷۰۰۲۰۳۹۵۴۸ مورخه ۱۴۰۳/۱۱/۲۹ کلاسه ۲6۴۴-

۱۴۰۳ هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر 
تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی خانم فاطمه حسن خانی فرزند صفی اله به شماره شناسنامه ۷۷۳ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه باغ 
به مساحت ۵۰۸۰/۸۷ مترمربع از پلاک ۱۸۳۰فرعی از ۱اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )باغات بیگیر به سمت نورین ستون ۳۷(خریداری 
از مالک رسمی کلیه مالکین مشاعی محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شود درصورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشد میتوانداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به 

مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
تاریخ انتشار اول ۱۴۰۴/۰۲/۰۱ * تاریخ انتشار دوم ۱۴۰۴/۰۲/۱6

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ۳قانون وماده۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره۱۴۰۳6۰۳۲۷۰۰۲۰۳۹۲۴۱ مورخه ۱۴۰۳/۱۱/۲۷ کلاسه ۱۹۳۵-۱۴۰۳ هیات 
اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه

 بلا معارض متقاضی آقای علی اصغر اکبری فرزند عباس علی به شماره شناسنامه ۴6۲۲ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 
۵۷۲۵/۹6 مترمربع از پلاک ۱۹۱۴ فرعی از ۱اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )ابهر( خریداری از مالک رسمی )اکبر مصلی وسایر مالکین 
مشاعی( محرزگردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشد میتوانداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد. تاریخ انتشار اول ۱۴۰۴/۰۲/۰۱

سعید بهرامی-رئیس اداره ثبت اسنادواملاک سعید بهرامی-رئیس اداره ثبت اسنادواملاک  تاریخ انتشار ۱۴۰۴/۰۲/۱6
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۳۳روز��سه شنبه   ۱۶   اردیبهشت    ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم   *   شماره     ۲۸۴۴ جامعه

شروط جدید شارژ کالابرگ!

کارمزد کارت به کارت افزایش یافت

کالابرگ  توزیع  درباره  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر  میدری  احمد  خبر: 
الکترونیکی به کارگران و اینکه چند نوبت به کارگران داده خواهد شد و در چه 
دهک هایی تعلق خواهد گرفت، اظهار کرد: آنچه که در بودجه آمده است برای 
۳۰ درصد ماهانه داده شود ولی بودجه اش باید از محل حذف یارانه ها تامین 
شود که بعید است به این سرعت بتوانیم به حذف یارانه ها برسیم و این کار 

را انجام بدهیم.
پی نوشت: حدودا یک ماهی است که روغن خوراکی در فروشگاه های شهرهای 
کشور از جمله زنجان یافت نمی شود و یا اگر باشد این کالا به شرط خرید سایر 
اقلام مصرفی از سوی فروشنده به مصرف کننده عرضه می شود. از سوی دیگر 
وزیر محترم کار می فرمایند که دولت برای توزیع کالابرگ نیازمند تعریف منابع 

جدید است! 
آقای وزیر! کمبود روغن خوراکی به دنبال افزایش نیاز خانوارها به این کالای 
اساسی اتفاق افتاد. طبق آمارها، یکی از کالاهایی که مردم نسبت به آن احساس 
نیاز داشته و دارند روغن بود! از این رو کارخانجات و تولیدکننده ها، تولیدات خود 

را با هدف افزایش قیمت، روانه بازار مصرف نکردند. 
آقای وزیر! در این کشور خانواده ها حتی یک بطری روغن هم گیرشان نمی آید 
یا به سختی می توانند آن را تهیه کنند. مگر اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی در 
راستای حمایت از اقشار کم درآمد نبود؟ پس چرا نتوانستید جلوی دندان گردی 
برخی از تولیدکننده ها بایستید؟ کالابرگی که مردم نتوانند مایحتاج خود را تهیه 

کنند بهتر که منابعش هم تامین نشود.

نکته: امسال بخشی از گرده داغ زنجان توسط برخی فرصت طلبان کشاورز 
نما شخم زده شد! بنظر چندسال اگر به همین منوال بگذره،کل کوه رو 
شخم می زنند و صاحب می شوند!عزیزان منابع طبیعی،اگه وقت کردید یه 

سری هم به این محل بزنید!؟/صدای زنجان

الکترونیکی که در  بانکی  خبر: طبق نرخ های پیشنهادی جدید خدمات 
با  پیوست شماره )۲( منتشر شده، کارمزد کارت به کارت در سال جاری 
افزایش مواجه شده است. بر اساس این جدول که به تازگی از سوی بانک 
مرکزی یا مراجع مرتبط منتشر شده، نرخ پایه کارمزد کارت به کارت بین 

بانکی از ۷۵۰ تومان به 9۰۰ تومان افزایش یافته است./شرق
پی نوشت: افزایش کارمزد کارت به کارت یعنی همه  کارمزدهایی  که  بانک ها 
از جیب  مردم بیرون  می کشند و نامش را می گذارند ارائه خدمت! بانک هایی 
که شرط اعطای وام را سپرده گذاری چند ماهه اعلام کرده اند و در این 
وضعیت اقتصادی پشت مردم را خالی کرده اند. متقاضی وام اگر پولی برای 

سپرده گذاری داشت که آن را برای التیام زخمش کنار می گذاشت!

از پایگاه خبری صدای زنجان نیوزاز پایگاه خبری صدای زنجان نیوز

 سمیه محرمی: مدرسه اوتیسمی جزو پروژه هایی است که در سفر قریب الوقوع رئیس 
جمهور به زنجان مطرح می شود به گفته مسئولان نوسازی و تجهیز مدارس استان زنجان 

برای ساخت مدرسه ویژه مبتلایان به اوتیسم اعتبار 6۰ میلیارد تومانی لازم است.
بیماری اوتیسم یکی از بیماری های اعصاب و روان است که بیشتر در کودکی تشخیص داده 
می شود. این بیماری درمان ندارد اما می توان برای بهبود کودکان مبتلا به این بیماری، از 
روش های درمانی مختلف مانند گفتار درمانی، کار درمانی یا حتی دارو و سلول های بنیادی 
استفاده کرد. این بیماری یک اختلال عصبی تکوینی با وجود مشکلات جدی در تعاملات 
اجتماعی، و ارتباطات کلامی و غیرکلامی و وجود رفتارهای تکراری و علایق محدود فرد 
است که واکنش های غیرمعمول به محرک حسی و تأکید فرد بر حفظ ثبات و روال هایی 

خاص در زندگی نیز از نشانه های شایع این اختلال هستند.
بچه های اوتیسم، مانند هر کودک دیگری، حق دسترسی به آموزش و یادگیری دارند، اما 
به دلیل ویژگی  های منحصر به فردی که این اختلال به همراه دارد، نیازهای آموزشی و 

حمایتی آن ها ممکن است متفاوت باشد.
از مدارس عادی که به آن ها امکان می دهد در کنار همسالان خود رشد کنند تا مدارس 
تخصصی که خدمات آموزشی و درمانی متناسب با نیازهای خاص آن  ها ارائه می دهد، 

گزینه های متنوعی برای حمایت از این کودکان وجود دارد.
در شهر زنجان به عنوان مرکز استان تاکنون هیچ مدرسه ای ویژه این دانش آموزان که دارای 
شرایط خاص هستند احداث نشده و این دانش آموزان در سه مدرسه شهر زنجان که فاقد 
شرایط لازم برای آنها بوده در حال تحصیل هستند. شرایطی که علاوه بر مشکلات جانبی 
موجب شده برخی از خانواده ها تمایلی برای تحصیل فرزندان خود در مدارس نداشته باشند 
و برخی ها از این کودکان که با تحصیل می توانند حضور بهتری در جامعه داشته باشند، 
بدون گذراندن دوره تحصیلی ادامه زندگی می کنند. حال باید پرسید چرا پروژه ساخت این 
مدرسه که به گواه منابع آگاه بیش از هشت سال و به اظهارات مسئولان امر بیش از پنج 

سال است، بدون کوچکترین پیشرفتی باقی مانده است؟
تحصیل 35 دانش آموز اوتیسمی در زنجان

مریم کرمی سرپرست بهزیستی استان زنجان در آخرین گفت و گوی خود در سال جاری با 
رسانه ها به ارائه خدمات به بیش از ۲۰۰ فرد دارای اختلال طیف اوتیسم اشاره کرد و گفت: 
در استان زنجان یک مرکز آموزشی - توانبخشی روزانه با ظرفیت ۳۵ نفر به صورت یارانه ای 
در قالب یک مجموعه کامل به این افراد خدمات ارائه می دهد و انجمن خیریه حمایت از 

اوتیسم نیز در شهر زنجان فعالیت دارد.
کرمی با بیان اینکه اختلالات اوتیسم در سه سطح خفیف، متوسط و شدید دسته بندی 
می شود، خاطرنشان کرد: ملاک تحت پوشش قرار گرفتن کودکان مبتلا به اوتیسم در 
بهزیستی تشخیص و تایید معلولیت در کمیسیون های پزشکی و توانبخشی این سازمان 

است
این حجم از تعلل برای چیست؟

یک منبع آگاه نیز در این زمینه در گفت و گو با صدای زنجان با اشاره هشت سال قبل در 
منطقه نیک سازان روبروی مسجد بقیه الله )عج( زمینی برای ساخت مدرسه ویژه برای 
کودکان اوتیسم در نظر گرفته شد، اظهار کرد: قرار شد ۵۰ درصد اعتبار ساخت این مدرسه 

توسط اداره کل نوسازی و ۵۰ درصد توسط خیرین تقبل شود.
وی با بیان اینکه ولی با وجود نیاز مبرم زنجان به این مدرسه در این مدت هیچ اقدامی 
صورت نگرفته و حتی آجر روی آجر گذاشته نشده است، بیان کرد: پیگیری های زیادی 
صورت گرفت تا علت این دیرکرد مشخص شود اما هر دستگاهی موضوع را به گردن 
دستگاه دیگر انداخت با این وجود خانواده های این دانش آموزان همچنان پیگیری  این 

موضوع هستند.
این منبع آگاه با اشاره به اینکه با وجود پیگیری و مطالبه از سوی خیرین و اولیا هنوز 
احداث این مدرسه در هاله ای از ابهام باقی مانده است، افزود: به ما اعلام شده بودجه این 
مدرسه از طریق سازمان برنامه و بودجه در نظر گرفته شده اما اینکه چرا اقدام عمرانی آغاز 

نمی شود برای ما نیز سئوال است.
وی با بیان اینکه البته اعلام شده است اعتباری برای ساخت این مدرسه در سال ۱۴۰۴ 
در نظر گرفته شده است، تاکید کرد: چرا مسئولان به صورت جدی به این موضوع ورود 

نمی کنند؟ این دانش آموزان نیازمند حضور در مدرسه مناسب خود هستند.
وی با بیان اینکه در انجمن اوتیسم بیش از ۲۰۰ پرونده برای کودکان با شرایط خاص 
تشکیل شده است، گفت: البته این آمار بیشتر باید باشد چرا که برخی از خانواده ها تمایلی 

برای تشکیل پرونده ندارند.
این منبع آگاه با بیان اینکه هم اکنون این دانش آموزان در سه مدرسه زنجان مشغول به 
تحصیل هستند؛ بیان کرد: این مدارس چه به لحاظ فیزیکی و چه نیروی انسانی مناسب 

دانش آموزان اوتیسمی نیست.
وی با اشاره به اینکه با توجه به افزایش جامعه آماری بیماران اوتیسمی ساخت این مدرسه 
مورد تاکید است، بیان کرد: باید توجه داشت مدرسه با استانداردهای مدرسه ویژه این 

دانش آموزان همخوانی داشته باشد.
احتمال افزایش دانش آموزان اوتیسمی با ساخت مدرسه ویژه

حمیدرضا اسلامی مدیر کل نوسازی و تجهیز مدارس استان زنجان اما خبر از تلاش  ها 
برای آغاز احداث این مدرسه خبر داده و در این زمینه در گفت و  گو با صدای زنجان با اشاره 
به اینکه بیش از پنج سال پیش زمینی بریا ساخت مدرسه برای دانش آموزان اوتیسمی 
اختصاص داده شده است، اظهار کرد: برای این ساختمان یک نقشه طراحی و قرار بود در 

زمین اختصاص یافته برای این مدرسه که دور میدان نیکسازان قرار دارد، احداث شود.
وی با بیان اینکه در دور دوم مصوبات ریاست جمهوری دولت سیزدهم این مدرسه جزو 
مصوبات سفر قرار گرفت، اضافه کرد: قرار بود این مدرسه از محل مولدسازی احداث شود 

و نقشه این ساختمان و سایر مقدمات آن آماده شده است.
مدیر کل نوسازی و تجهیز مدارس استان زنجان با بیان اینکه اداره کل نوسازی و تجهیز 
مدارس استان زنجان جلسه ای با انجمن اوتیسم در ماه گذشته برگزار کرده است، افزود: این 
مجموعه تمایل دارد در همین محل مکانی مانند درمانگاه برای این کودکان ساخته شود 
که برای این موضوع تفاهم نامه ای در نظر گرفته شده است یک بخش مدرسه و پشت این 

مدرسه کیلینیک درمانگاهی برای این کودکان احداث شود.
وی با بیان اینکه این دانش آموزان دارای ویژگی و شرایط خاص بوده و بسیار حساس 
به رنگ، بوی و صدا هستند، ادامه داد: مدارس موجود در شهر امکان تحصیل برای این 

دانش آموزان را فراهم نکرده و نیاز به مکان خاص برای این کودکان به شدت وجود دارد.
اسلامی با بیان اینکه آمار کودکان دارای اوتیسم محصل کم است، تصریح کرد: به نظر 
می رسد برخی خانواده ها به دلیل شرایط خاص این کودکان از تحصیل فرزندان خود 
خودداری می کنند و شاید این مرکز بتواند در افزایش آمار دانش آموزان اوتیسمی تاثیرگذار 

باشد.
نیاز به اعتبار 60 میلیاردی برای ساخت مدرسه ویژه مبتلایان به اوتیسم

مدیر کل نوسازی و تجهیز مدارس استان زنجان با بیان اینکه این مدرسه مانند مدارس 
عادی نیست و ورای مدارسی است که به ذهن افراد تبادل می کند، خاطر نشان کرد: این 
مدرسه از تیپ مدارس بهزیستی و دارای شرایط خاص است و دارای بخش های توانبخشی 
نیز هست. وی با بیان اینکه این پروژه جزو پروژه هایی است که در سفر دکتر پزشکیان 
رئیس جمهور آورده خواهد شد، بیان کرد: برآورده اولیه برای ساخت این مدرسه 6۰ 

میلیارد تومان اعتبار است.
اسلامی با اشاره به اینکه زمین آماده است و تفاهم نامه های لازم نگارش شده است، بیان 

کرد: به محض تزریق اعتبار فعالیت عمرانی برای این پروژه آغاز خواهد شد.
مدیر کل نوسازی و تجهیز مدارس استان زنجان خاطر نشان کرد: با توجه به خاص بودن 
این مدرسه و عدم اختصاص یک باره اعتبارات به نظر می رسد حداقل ۲۰ تا ۲۴ ماه برای 

ساخت این مدرسه زمان نیاز است.

صدایزنجانازمطالباتچندسالهمردمبرایساختمدرسهویژهکودکاناوتیسمیدرزنجانگزارشمیدهد؛

مدرسه خاص برای دانش آموزان خاص
یک منبع آگاه: دانش آموزان اوتیسمی دارای شرایط خاص هستند، چرا کسی پیگیر ساخت مدرسه برای آنها نیست؟

مدیر کل نوسازی و تجهیز مدارس استان زنجان: مدرسه اوتیسمی جزو پروژه هایی است که در سفر قریب الوقوع رئیس جمهور به زنجان مطرح می شود

رویداد۲۴/ مذاکرات بعد از ۳ دور نشست موفقیت آمیز بنا به دلایلی با وقفه مواجه شد؛ این 
اتفاق، اما فرصتی را برای مخالفان توافق ایران و آمریکا فراهم آورد تا به تحلیل های تخریبی 
بپردازند. تندرو های داخلی، اپوزیسیون خارج کشور، رسانه ها و مقامات رژیم صهیونیستی یا 
برای برجسته سازی گمانه شکست مذاکرات تلاش کردند یا با پررنگ کردن نقاط اختلافی 
دو طرف کوشیدند که توافق احتمالی را یک شکست تلخ و فاجعه آمیز برای ایران نشان 
دهند. سعی و کوشش اپوزیسیون و صهیونیست ها برای مسدودسازی روند مذاکرات اتفاقی 
غیرمنتظره محسوب نمی شود، اما ابهام بزرگ آن است که چرا تندرو های داخلی مدعی 
ولایتمداری بر طبل شکست گفت و گو ها می کوبند یا با زیر سئوال بردن توافق احتمالی 
می خواهند آن را خیانت به دستاورد های کشور یا بی ارزش - به لحاظ دیپلماتیک - جلوه 
دهند؟ محمد مهاجری در گفت و گو با »رویداد ۲۴« درباره چرایی تلاش تندرو های داخلی 
بر تخریب و مسدودسازی مسیر مذاکرات گفت: »وقتی نظام تصمیم می گیرد وارد پروسه 
این  در  و  دادیم  هزینه هایی  برجام  در  دارد.  هزینه هایی  کار  این  مذاکره شود، می داند 
مذاکرات نیز باید هزینه هایی بدهیم«. وی افزود: »زمان برجام، مذاکرات در قالب ۵+۱ 
انجام شد، اما حالا پذیرفتیم مستقیم با آمریکا مذاکره کنیم. در زمان مذاکره نیز این طور 
نیست که یک طرف هر چه بگوید، طرف مقابل بگویم »قبول«. در جریان مذاکره، ایران 

روی بعضی موضوعات و شاید در بعضی موضوعات دیگر آمریکا دست برتر داشته باشد«.
این فعال مطبوعاتی اظهار کرد: »در موضوع غنی سازی، قطعا مقامات عالی کشور یکسری 
خط قرمز هایی را تعریف کرده اند و براساس این خطوط قرمز شاید ایران بپذیرد از غنی 
سازی پیشرفته عدول کند، این سیاستی است که به نظر می رسد در جمهوری اسلامی 
پذیرفته شده است، اما اگر طرف مقابل بخواهد که غنی سازی در ایران به صفر برسد یا کلا 
فعالیت صلح آمیز هسته ای ما تعطیل شود، قطعا قابل پذیرش نیست و جزء خط قرمز های 

ما در مذاکره محسوب می شود«.
وی افزود: »البته آمریکایی ها هم خط قرمز هایی دارند و در نهایت شاید دو طرف بپذیرند که 
بعضی خط قرمز ها نیز قابلیت مذاکره دارد. ما به عنوان جمهوری اسلامی در چه شرایطی 
وارد مذاکره شدیم؟ در شرایطی که واقعیت های بین المللی و واقعیت های درونی کشور را 

دیدیم و پذیرفتیم و بر همین اساس هم داریم مذاکره می کنیم.«
عضو شورای اطلاع رسانی دولت یادآور شد: »اینکه برخی می گویند »کاهش درصد غنی 
سازی به معنای شکست ایران است«، این نشانه بی اعتمادی آنها به تصمیم مقامات عالی 
نظام است. اگر کسی خود را پیرو ولایت فقیه نشان دهد، اما با زدن زیرآب مذاکرات 
بخواهد روند گفت و گو ها را تضعیف کند، معنا و مفهومش آن است که بی تردید او با رهبری 
ضدیت می کند«.وی افزود: »البته مخالفتی نیست با اینکه برخی نمایندگان مجلس یا حتی 
تندرو ها مطالبات بخش هایی از جامعه را بیان کنند، چون در کشور آزادی وجود دارد، اما 
اینکه آنها بخواهند تعیین تکلیف کنند و از طریق جایگاه هایی که عامل فشار هستند، 
بخواهند فشار بیاورند تا گلوگاه های مذاکرات را ببندند و اجازه ندهند گفت و گو ها به روال 

عادی دنبال شوند؛ همان بلایی سر کشور خواهد آمد که در برجام آمد.«
این تحلیلگر مسائل سیاسی اظهار کرد: »در برجام روال مذاکرات کاملا مثبت بود و اگر در 
داخل عده ای از پشت خنجر نمی زدند نه ترامپ و نه دیگر طرف ها نمی توانستند با خروج 
از برجام زیر تعهدشان بزنند. متأسفانه در آن مقطع، در داخل یکدست عمل نکردیم ترامپ 
هم توانست از نقطه ضعف ما استفاده کند، الان هم دقیقا همین اتفاق در حال تکرار 
است«. وی با اشاره به گروه های مخالف مذاکره در داخل کشور افزود: »برخی ها وضعیت 
فعلی ایران در مذاکره را با لیبی مشابه سازی می کنند و می گویند »قذافی صنایع هسته ای 
خودش را بار کشتی کرد و تحویل غرب داد و ما هم همین کار را انجام می دهیم که این 
یعنی نابودی ایران«. گروه دیگر تندرو ها هستند که معتقدند ما از آرمان ها و اهداف انقلابی 
و ضداستکباری مان دست برداشتیم در حالیکه می توانستیم با فناوری هسته ای ضدیت 

خودمان را با استکبار نشان بدهیم«.
مهاجری گفت: »دیپلماسی عرصه ایدئولوژی نیست و عرصه تأمین منافع ملی است. شاید 

زمانی در دیپلماسی به این نتیجه برسیم که در جا هایی باید امتیازاتی دهیم یا کوتاه 
بیاییم تا در جا های دیگری برای تأمین منافع ملی دست بالا را داشته باشیم. این تصمیم 
را مقامات عالی کشور می گیرند و دیپلمات ها نیز براساس آن پای میز می روند و مذاکرات 

را به نتیجه می رسانند«.
وی افزود: »قطعا صهیونیست ها و رسانه های خارجی مثل ایران اینترنشنال دلسوز ایران 
نیستند و از مذاکرات بین ایران و آمریکا ناراحتند بنابراین تلاش می کنند این طور جلوه 
دهند که جمهوری اسلامی در مذاکرات ذلیلانه رفتار می کند، اما نکته قابل تأمل همسویی 
عناصر تندرو و جبهه پایداری با ایران اینترنشنال و صهیونیست هاست. علت هم روشن 
است در داخل کاسبان تحریم با مذاکره به شدت مخالفند و یکسری عوامل ایدئولوژیک 
و تندرو می خواهند زیرآب مذاکرات را بزنند؛ مخالفان خارجی مذاکرات نیز می دانند اگر 
روابط ایران و آمریکا بهبود پیدا کند بقای جمهوری اسلامی تضمین می شود، چون دشمنی 
آمریکا با ایران کاهش می یابد و دو طرف از جنگ دور می شوند. آنها از این اتفاق ناراضی اند 
و می خواهند ایران در جنگ های احتمالی وارد شود و امکانات و نیروی انسانی خودش را 

از دست بدهد.
 این دو گروه مخالف مذاکرات در داخل و خارج کشور هر چند اعتقادات یکسان ندارند، 
اما خاستگاه عملیاتی آنها یکسان است«. نگاهی به سناریو های ذهنی مخالفان داخلی و 
خارجی مذاکرات از این واقعیت پرده بر می دارد که هر کدام شان منفعت های کلانی 
از انسداد مذاکرات می برند. نتانیاهو همچنان می تواند بر طبل جنگ بکوبد و با وجود 
مخالفت های شدید در سرزمین های اشغالی حضور خود را در قدرت توجیه کند؛ رسانه های 
فارسی زبان خارج کشور نیز می توانند از دشمنان ایران منابع مالی چرب تری بگیرند و 

همچنان تندرو های داخلی نیز زیر سایه کاسبان تحریم بمانند و به لفت و لیسی برسند.

سیگنالشکستمذاکراتبهنفعکیست؟

چه کسانی زیرآب مذاکرات را می زنند؟ 

صدای زنجان/ با ابلاغ رییس دانشگاه علوم پزشکی زنجان، مهدی بیگدلی، به عنوان 
سرپرست معاونت غذا و داروی این دانشگاه منصوب شد.بیگدلی دارای مدرک 
داروسازی از دانشگاه علوم پزشکی تهران است و از سوابق مهم ایشان، جانشینی 
معاونت غذا و دارو دانشگاه علوم پزشکی زنجان، ریاست انجمن داروسازان استان 
زنجان و عضویت در قرارگاه دارویی استان می باشد. وی برادر نماینده خدابنده در 

مجلس است

سرپرست معاونت غذا و داروی دانشگاه 
علوم پزشکی زنجان منصوب شد

خبر خبر 

کوتاه کوتاه 

ویستا/ نماینده رئیس جمهور و دبیرکل ستاد مبارزه با مواد مخدر گفت: برای تحقق اهداف 
مشترک با یونیسف و اثربخشی آن ها در جامعه لازم است تا یک مدل همکاری بین ستاد 
مبارزه با موادمخدر و یونیسف تدوین شود. حسین ذوالفقاری در دیدار با مونیکا اولدزکا 
نیلسن نماینده موقت یونیسف در جمهوری اسلامی ایران، با مثبت ارزیابی کردن اقدامات 
صورت گرفته توسط یونیسف در جمهوری اسلامی ایران، اظهار کرد: اقدامات یونیسف در 
جمهوری اسلامی ایران در مباحث تربیت افراد اعم از مبحث فرزندپروری، هم در بخش 
پیشگیری از اعتیاد در کانون اصلاح و تربیت سازمان زندان ها، هم مراکز سلامت روانی 
و توانمندسازی مخصوصاً توانمندسازی دختران، هم دوره های آموزشی برای سمن ها و 
مدیران آن ها مثبت است و به سهم خود از آن تشکر می کنیم. وی با اشاره به کار مشترک 
ستاد مبارزه با موادمخدر با یونیسف مبنی بر تدوین اصول راهنما همراه با پروتکل درمان 
اعتیاد در بین کودکان و نوجوانان که به زودی چاپ می شود و مبنای کار مشترک قرار 
می گیرد، گفت: معتقدم که اقدامات ما با یونیسف باید گسترش یابد و اقداماتی توأم با 
کیفیت باشد زیرا اقدامات بی  کیفیت مانند کشتزاری است که کاشته شده اما سپس درو 
می شود و می سوزد و ماندگاری آن پایین است. وی تأکید کرد: این قابلیت وجود دارد که 
اقدامات مشترک و کارهای بزرگی با همکاری یونیسف انجام دهیم که قابل انتقال به دیگر 
کشورها نیز باشد. انگیزه، ظرفیت و مشارکت مردمی در داخل کشور برای انجام اقدامات 
بزرگ وجود دارد ذوالفقاری با تأکید بر اینکه در داخل کشور، انگیزه، ظرفیت و مشارکت 

مردمی برای انجام اقدامات بزرگ وجود دارد، تصریح کرد: هنر ما فراهم سازی بسترها به 
منظور استفاده بیشتر از ظرفیت های موجود است.

لزوم تدوین یک مدل همکاری بین ستاد مبارزه با موادمخدر با یونیسف ایران
نماینده رئیس جمهور و دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر یادآور شد: برای تحقق اهداف 
مشترک با یونیسف و اثربخشی آن ها در جامعه لازم است تا یک مدل همکاری بین ستاد 
مبارزه با موادمخدر و یونیسف تدوین شود، در این رابطه نیز مشکلی برای ایجاد هماهنگی 
بین دستگاه ها نداریم، در سطح استان ها نیز کاملًا آماده ایم تا بستر انجام اقدامات مشترک 
با یونیسف فراهم شود. وی ادامه داد: در اجرای تدوین همکاری مشترک با یونیسف باید 
مشخص شود که چه اقداماتی توسط وزارت خانه ها و نهادهای مختلف اعم از وزارت ورزش 
و جوانان، آموزش و پرورش، دانشگاه ها، سمن ها، دست اندرکاران، اولیا و مربیان باید انجام 
شود همچنین باید درباره اقدامات استانی نیز مورد به مورد برای هر استان تعیین شود که 

چه اقداماتی مدنظر و قابل اجرا است.
ذوالفقاری با تأکید بر اینکه به شدت با پراکنده کاری مخالفم، خاطرنشان کرد: بعد از تدوین 
این طرح مشترک، می توان از دستگاه های مختلف برای اجرای آن دعوت کرد و همه به 

انجام آن متعهد شوند.
وی با تأکید بر اینکه باید برنامه ریزی برای اقدامات، بیشتر برای استان ها انجام شود، گفت: 
به طور مثال باید مشخص کرد که برای استان کرمانشاه چه اقدامی می خواهد صورت گیرد. 
دبیرکل ستاد مبارزه با موادمخدر با تأکید بر اینکه یک به یک افراد جامعه جهانی و نه فقط 
جامعه ایران حائز اهمیت هستند، بیان کرد: گاهی اوقات شاید حتی یک جمله منجر به 

تغییر زندگی افراد شود و این مساله در جهان امروز ما مهم است.
وی با تأکید بر اینکه گاهی انحراف یک نفر مصیبت های زیادی برای کل جامعه ایجاد 

می کند، گفت: اقدامات در زمینه تربیت افراد جامعه امری خداپسندانه و انسانی است.
بدون حمایت ستاد مبارزه با موادمخدر اقدامات صورت گرفته توسط یونیسف در ایران 

امکان پذیر نبود
مونیکا اولدزکا نیلسن نماینده موقت یونیسف در جمهوری اسلامی ایران نیز در ابتدای 
این جلسه ضمن خرسندی از دیدار با نماینده رئیس جمهور و دبیرکل ستاد مبارزه با 
با  با موادمخدر  از اقدامات صورت گرفته و همکاری بلندمدت ستاد مبارزه  موادمخدر، 

یونیسف قدردانی کرد.

لزوم تدوین برنامه همکاری مشترک میان ستاد مبارزه با مواد مخدر و یونیسف



سه شنبه  ۱۶  اردیبهشت   ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم*   شماره   ۲۸۴۴ روز�� فرهنگ۴۴

تقاضای تورگردان  های بزرگ جهان برای ورود به ایران
همشهری/ حرمت اله رفیعی، رئیس انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرت هوایی 
و جهانگردی ایران نیز در نشست خبری خود با خبرنگاران اعلام کرد: با توجه به 
 ،B۲B درخواست و تقاضای بالای کشورهای مختلف دنیا برای حضور در جلسات
قرار شد رویدادی بزرگتر از گردهمایی ۱۴۵ توراپراتور خارجی که هفته گذشته 
در تهران برگزار شد، اوایل شهریورماه امسال با همت بخش خصوصی در ایران 

برگزار شود.
او گفت: رسالت انجمن صنفی دفاتر مسافرتی این است که گردشگر واقعی وارد 
ایران شود. نه این که با آمارسازی و فرصت سوزی مانع ورود گردشگر واقعی به 
ایران شد. هفته گذشته ۱۴۵ توراپراتور از ۳۳ کشور جهان همزمان با برگزاری 
هفتمین نمایشگاه اکسپو ۲۰۲۵ وارد ایران شدند. اتفاقی که برای نخستین بار پای 
گردشگری را به اکسپو باز کرد و فرصتی فراهم شد تا تورآوران بزرگ خارجی در 
کنار دفاتر تورآور داخلی بنشینند و مذاکرات برای تبادل گردشگر را آغاز و نتایج 

خوبی نصیب گردشگری ایران شود.
و  هوایی  مسافرتی  خدمات  دفاتر  صنفی  انجمن  رئیس  رفیعی«  »حرمت الله 
جهانگردی ایران در پاسخ به این پرسش که چرا جامعه تورگردانان ایران در برپایی 
نشست B۲B بیش از ۱۴۰ تورگردان جهانی حضور نداشتند، افزود: حدود ۴ ماه 
و نیم قبل بود که مسئولان اعلام کردند قرار است این تعداد توراپراتور وارد ایران 
شوند و در همین خصوص با دوائر مختلف صنعت  گردشگری مذاکراتی صورت 
گرفت. اما در نیمه دوم اسفندماه بود که به انجمن صنفی اعلام شد قرار است این 
اقدام صورت بگیرد. دوستان انجمن تورگردانان ایران در بخش خصوصی هم به 
 دلیل آنکه این موضوع احتمالا دیر به آن ها اعلام شده بود، نپذیرفتند که مسئولیت 
این کار را به عهده بگیرند. اما انجمن صنفی ایران علیرغم آنکه کار سخت و پیچیده 
و در بازه زمانی اندک بود، اقدام به برگزاری این رویداد کرد تا ایران میزبان ۱۴۵ 

توراپراتور واقعی از ۳۳ کشور جهان شود و مذاکرات گردشگری را تداوم بخشد.
او افزود: رئیس سابق جامعه تورگردانان ایران نیز چند روز قبل با بنده تماس گرفت 
و اعلام کرد تنها بخشی که می توانست نشست تورگردانان ایرانی و بین المللی را 
برگزار و مدیریت کند انجمن صنفی دفاتر مسافرتی ایران بود و بابت این موضوع 
از ما تشکر کرد. دغدغه ما ورود گردشگر به ایران است و امیدواریم روزی برسد که 
نگوییم ۲ یا ۳ هزار گردشگر توسط دفاتر خدمات مسافرتی به ایران آمده است و 

بگوییم عین ۱۵ میلیون گردشگر واقعی نه مسافر به ایران سفر کرده اند.
رییس انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرت هوایی و جهانگردی ایران اعلام کرد: 
در برنامه ششم توسعه قرار بود ۲۰ میلیون گردشگر وارد ایران شود که در برنامه 
هفتم توسعه از این عدد هم عقب گرد داشتیم. برنامه ششم گردشگری که به 
جایی نرسید و حالا امیدواریم در برنامه هفتم نه به آن معنا که مسافران ورودی 
از آذربایجان که می خواهند از راه ایران به ارمنستان بروند یا مسافری که صبح از 
مرز عبور می کند و مایحتاج روزانه را از سبد زندگی ما برمی دارد و عصر هم به 
کشورش برمی گردد گردشگر محسوب شوند، به اهداف خود در جذب ۱۵ میلیون 
گردشگر برسیم. او گفت: خوشبختانه جلسات B۲B بسیار مثبت و مفیدی در دو 
مقصد تهران و کیش برگزار شد که امید می رود با تفاهم و مراودات موثر که در این 

جلسات صورت گرفت، در آینده نزدیک شاهد دستاوردهای بسیار خوبی در صنعت 
گردشگری ایران باشیم.

رئیس انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرتی ایران همچنین اعلام کرد: در شرایط 
مذاکرات ایران و آمریکا وضعیت صنعت گردشگری کشور چندان مشخص نیست و 

صنعت گردشگری در شرایط برزخی به سر می برد.
او افزود: جدای از آمار و ارقامی که از سوی بخش دولتی صنعت گردشگری اعلام 
می شود، اگر واقع بینانه به گردشگری ایران نگاه کنیم متوجه می شویم که این 
صنعت در شرایط خوبی به سر نمی برد. بنابراین برگزاری رویدادهایی از این دست 

می تواند آورده  بسیار خوبی در این شرایط پیچیده برای ایران داشته باشد.
حرمت الله رفیعی اعلام کرد: در جلسات B۲B هفته گذشته ۱۲۰ تورگردان ایرانی 
مقابل ۱۴۵ تورگردان از کشورهای مختلف دنیا نشستند و مذاکرات آن ها در 
تبادل گردشگر جان تازه ای به صنعت گردشگری ایران بخشید. تا جایی که ما با 
درخواست های بسیاری مواجه شدیم که چرا ثبت نام بیشتری از تورگردانان ایرانی 
برای حضور در نشست ها صورت نگرفته است که متاسفانه به دلیل نبود فضا و 

ظرفیت بیشتر این امکان وجود نداشت.
او با تاکید بر این که حضور در مذاکرات دو جانبه تورگردانان ایرانی و بین المللی 
چنان اهمیت داشت که برخی دفاتر گردشگری که در نمایشگاه مهم گردشگری 
دوبی حضور داشتند خود را به مذاکرات B۲B میان ایران و تورگردانان بین المللی 
رساندند. به دلیل تقاضای بالای تورگدانان ایرانی و خارجی برای تداوم مذاکرات 
نیز مجبور شدیم امسال نشست دیگری برای دوستانی که نتوانستند در مذاکرات 
گردشگری با شرکت های بین المللی حضور داشته باشند فرصت دیگری ایجاد 
کنیم تا بتوانند در دهه اول شهریورماه در مذاکره با هیاتی بزرگ تر از کشورهای 
پیدا  رویداد، حضور  این  متقاضی حضور در  اروپایی  از جمله کشورهای  بیشتر 
کنند. همچنین شرکت هایی از هندوستان، پاکستان، روسیه، کشورهای حوزه 
خلیج فارس و عراق که بیش از 8۰ درصد گردشگران ورودی ایران از این کشورها 

هستند دراین رویداد حضور خواهند داشت.
رفیعی با اعلام این که نگاه به کشورهای همسایه در برگزاری رویداد شهریورماه 
سالجاری مورد تاکید قرار دارد گفت: 8۰ درصد گردشگری ورودی به کشور فرانسه 
از همسایگان این کشور هستند. بیشتر گردشگران ورودی به ترکیه را نیز با عدد 
6۰ میلیون گردشگر ورودی در سال گردشگران همسایه آن کشور تشکیل می 
دهند. ایران، روسیه و حتی آلمان نیز بیشتر گردشگران ورودی خود را از کشورهای 
همسایه شان جذب می کنند. به همین دلیل به جای توجه صرف به کشورهای 
خاور دور رویداد شهریورماه که با حضور جمعیت زیادی از تورگردانان بین المللی 

برگزار خواهد شد بر حضور گردشگران کشورهای همسایه تاکید دارد.
رییس انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرت هوایی و جهانگردی ایران با تاکید بر 
این که سفر جمع زیادی از تورگردانان جهان به ایران صفر تا صد توسط بخش 
خصوصی انجام می شود و دولت تقریبا هیچ نقشی در برگزاری این رویداد ندارد 
اعلام کرد: بخش خصوصی به هیچ وجه نباید متکی به دولت باشد. چون فعالیت 
گردشگری برخلاف صنوف دیگر کاملا در اختیار بخش خصوصی است و دولت تنها 

کمتر از ۱۰ درصد در این حوزه نقش دارد.
او با تاکید بر این که صنعت گردشگری در ایران هنوز جایگاه واقعی خود را پیدا 
نکرده است افزود: گردشگری در اذهان عمومی مردم جهان جا افتاده و در سبد 
ادا  اینکه حق گردشگری توسط بخش دولتی  اما  خانوار دنیا قرار گرفته است. 

می شود یا نه؟ متاسفانه باید بگوییم نه!
حرمت الله رفیعی گفت: بخش گردشگری ایران به دنبال منافع ملی کشور است. 
این که بنده می گویم هزینه سفر در ایران گران است و از سال 9۴ یک تنه در 
اعتراض به گران کردن قیمت بلیت پرواز ایستادم اگر چه با شکایت ایرلاین ها 
مواجه شدم اما بعد از این سال ها دولت به این نتیجه رسید که باید قیمت سوخت 
ایرلاین ها را نیمه آزاد کندد. چون قیمت یک لیتر آب ۱۲ هزار تومان است و قیمت 
یک لیتر بنزین هواپیما 6۰۰ تومان بود و آن ها حق گران کردن قیمت بلیت را با 
سوبسیدهای ارایه شده از سوی دولت نداشتند. مدام اعلام می کردیم ایرلاین ها 
بخش خصوصی هستند و سوبسید می گیرند و برای مردم گردن کشی می کنند و 

هزینه های بلیت را خارج از عرف جهانی به  طور مداوم افزایش می دهند.
رییس انجمن صنفی دفاتر خدمات مسافرت هوایی و جهانگردی ایران اعلام کرد: 
مالیات بیجا بر گرده صنعت گردشگری کشور نشسته است. ادارات بیمه و سازمان 
تامین اجتماعی دفاتر گردشگری را آزار می دهند و اقدامات آن ها ترمزی است که 
نمی گذارد گردشگری ایران در جایگاه خود قرار بگیرد. قوانین غیرمتعارف وضع 
می شود و در این شرایط، ایرلاین های به  گونه ای رفتار می کنند که یک بلیت 
هواپیمای تهران - پاریس که باید ۴۰ میلیون تومان باشد ۱۴۰ میلیون تومان به 

مردم در ایران می فروشند. چرا باید اینطور باشد؟
 ToronTo InTernaTIonal »نالیوود«  فیلم  بین المللی  جشنواره  دوره  نهمین 
nollywood FIlm FesTIval )TInFF( که سپتامبر ۲۰۲۵ )شهریورماه ۱۴۰۴( 
در تورنتوی کانادا برگزار می شود مورد تائید آکادمی جوایز سینمایی کانادا )اسکار 
کانادا( به شمار می رود که فیلم کوتاه »قپان« به کارگردانی سیداحسان موسویان و 
نویسندگی مشترک با سجاد رضایی در سومین حضور بین المللی خود به این جشنواره 

راه پیدا کرده است .
این فیلم پیش از این نیز در دو بخش بهترین فیلمساز اول و بهترین بازیگر مرد از 

جشنواره »آلترناتیو« کانادا نامزد شده بود.
»قپان« داستان دو برادر است که برای آشکار شدن یک حقیقت خانوادگی وارد 

چالشی جدی می شوند.
آرش فلاحت پیشه، مهران آتش زای و امیر قنبری در این فیلم کوتاه نقش آفرینی 

کرده اند./ شرق

برنا/  فیلم هایی که سال ها به بهانه »ملاحظات« از اکران عمومی بازمانده بودند، 
حالا یکی یکی در حال دریافت پروانه نمایش  هستند و این یعنی شاید دوره 

خاک خوردن آثار اجتماعی در کشوی توقیف، رو به پایان باشد.
به نظر می رسد یکی از متفاوت ترین و شاید مهم ترین تحولات حوزه فرهنگ و 
هنر در دولت چهاردهم، نه از جنس تولید فیلم یا افتتاح سالن های سینما، بلکه از 
دل تصمیم گیری های نظارتی و بازنگری در سیاست های گذشته بیرون زده است؛ 
سیاستی که حالا با عنوان »تعیین تکلیف آثار توقیفی« شناخته می شود. اتفاقی 
که بی سروصدا شروع شد، اما حالا صدای آن در بدنه سینما و فضای رسانه ای 

به وضوح شنیده می شود.
ماجرا از جشنواره چهل وسوم فیلم فجر کلید خورد؛ جایی که برخی فیلم های 
توقیف شده سال های اخیر، در اقدامی کم سابقه، در سانس های ویژه آخر شب 
برای مخاطبان خاص نمایش داده شدند. حرکتی که نه تنها با استقبال روبه رو 
شد، بلکه موجی از مطالبه گری را نیز به دنبال داشت؛ مطالبه ای برای پایان دادن 

به بلاتکلیفی آثاری که سال ها پشت در های بسته نظارت، خاک خوردند.
این مطالبه حالا دارد به نتیجه می رسد؛ تنها در چند هفته اخیر، فیلم هایی 
مانند »پیرپسر«، »بی سروصدا« و »سالن چهار« که پیش تر با برچسب توقیف 
کنار گذاشته شده بودند، موفق به دریافت پروانه نمایش شدند. این تغییر، نشان 
می دهد نگاه تازه ای بر سازمان سینمایی حاکم شده؛ نگاهی که می خواهد از 
تجربه های تلخ گذشته عبور کند و به سینمای اجتماعی، آن هم با روایت های 

مستقل و غیرمصلحت اندیشانه، دوباره مجال دیده شدن بدهد.
باز شدن فضا برای فیلم هایی از جنس نقد اجتماعی، صرفاً یک اتفاق سینمایی 
نیست؛ این روند، نشانه ای از بازبینی رویکردهای فرهنگی است که سال ها میان 
تولید و پخش فاصله انداخته بود. اینکه یک فیلم پس از عبور از تمام فیلترهای 
تولید، صرفاً به دلایل مبهم یا سلیقه ای، در مرحله نمایش متوقف می شد، نماد 
بی ثباتی در سیاست گذاری فرهنگی بود؛ بی ثباتی ای که حالا نشانه هایی از ترمیم 

آن دیده می شود.
اهمیت این تحول از آن جهت دوچندان است که همزمان با رشد پلتفرم های 
آنلاین و خطر همیشگی قاچاق فیلم های توقیفی، بسیاری از آثار از مسیر رسمی 
نمایش دور مانده و قربانی پخش های غیرقانونی می شدند. اکنون، با اکران رسمی 
این فیلم ها این امید به وجود آمده که جریان تولید مستقل و متعهد، بتواند بدون 

واهمه از ممیزی های بی منطق، در مسیر طبیعی خود به تماشاگر برسد.
حالا، اما شاید بتوان گفت چراغی در انتهای این تونل روشن شده است. اگر این 
روند ادامه پیدا کند و سازمان سینمایی همچنان بر وعده های شفاف سازی و 
بازبینی فیلم های در انتظار مجوز بایستد، می توان به بازگشت جریان سینمای 

اجتماعی به جایگاه واقعی اش در گفتمان عمومی کشور امیدوار بود.
رفع توقیف ها، در عین حال که تصمیمی اجرایی است، یک پیام فرهنگی و حتی 
سیاسی هم دارد: سانسور، حداقل در برخی سطوح، دیگر ابزار غالب برای کنترل 
روایت نیست. این یعنی دورانی که فیلم ها با برچسب »نامناسب« در کشو های 

ادارات خاک می خوردند، شاید دارد به پایان می رسد.

ایرنا/  برترین های سومین دوسالانه قصه گویی نهال امید در استان زنجان روز 
دوشنبه به انتخاب داوران معرفی شدند.

مرحله استانی سومین دوسالانه ملی قصه گویی »نهال امید« با حضور شرکت 
کنندگانی از سراسر استان زنجان در بخش های قصه گویی صحنه ای، نقالی و 

دیجیتال برگزار شد.
همزمان با پایان فرآیند امتیازدهی دبیرخانه مرکزی و با تصمیم کمیته استانی، 
۳۲ منتخب در قالب ۳9 اثر در سه بخش با یکدیگر به رقابت پرداختند و پس از 

اعلام نظر هیات داوران راه یافتگان به مرحله ملی مشخص شدند.
جشنواره با برگزاری اختتامیه برگزیدگان خود را شناخت و در بخش صحنه ای 
هادی رفیعی، میلاد عیوضی و یاسمن رحیمی نیکو به عنوان نفرات اول تا سوم 

انتخاب شدند و فاطمه توفیقی شایسته تقدیر شد.
در بخش نقالی نیز زینب سلیمانی ابهری، ابوالفضل کرمی و یگانه رسولخانی به 
عنوان نفرات اول تا سوم انتخاب و معصومه بختیاری و مهسا جلیلوند شایسته 
تقدیر شدند. همچنین در بخش دیجیتالی جشنواره زینب سلیمانی ابهری و 
معصومه رجبی حائز رتبه اول و سوم شدند و هیات داوران در این بخش اثری را 
شایسته مقام دوم ندانست. این جشنواره با هدف ترویج سنت قصه گویی، گسترش 
خدمات جنبی کتابخانه ها و ایجاد انگیزه مطالعه در محورهای موضوعی »کتاب 
و کتابخوانی«، »سبک زندگی و خانواده«، »قهرمانان ملی«، »مسائل روز جامعه و 
شعار سال )جهش تولید با مشارکت مردم(«، »کودکان فلسطین )به ویژه غزه( و 

لبنان و مقاومت اسلامی« و همچنین »موضوع آزاد« برگزار شد.

برترین های جشنواره قصه گویی 
نهال امید در زنجان معرفی شدند

سینمایایراندرقلبتورنتو؛
 نماینده ای در نالیوود ۲۰۲۵

باز شدن قفل توقیف بر سینمای اجتماعی

خبرخبر  

کوتاهکوتاه 

ایرنا/  در سریال »تاسیان« به دلیل حضور طبقات اجتماعی گوناگون، تنوع در طراحی 
لباس و سبک زندگی را هم در کنار هم می بینیم. مثلا می توان نوع لباس پوشیدن پانته آ 
پناهی ها را با نوع لباس نسرین نصرتی سنجید تا تمایز طبقاتی را در تفاوت پوشش و سبک 

زندگی آن ها درک کرد.
بدون شک از مولفه های هر سریال تاریخی، فضاسازی و بازنمایی بصری دوران وقوع قصه 
است که در شمایل پوشش ها و استایل پرسوناژها )شخصیت ها( از یک سو و طراحی صحنه 

و دکور و بازسازی مکانی متناسب با آن دوره تاریخی صورت بندی می شود.
گاهی این برهه تاریخی آنقدر به گذشته دور تعلق دارد که باید به سراغ سوله یا شهرکی 
سینمایی رفت یا آن را ساخت. گرچه سرعت تحولات اجتماعی و تکنولوژیک آنقدر زیاد 
است که برای ساخت فیلم یا سریالی مثلا در دهه ۶0 یا 70 هم شاید نیاز به ساخت شهرک 
یا فضای استودیویی باشد. از این حیث قطعا ساخت سریال »تاسیان« که قصه آن در دهه 
۵0 می گذرد کار ساده ای نبود. به ویژه اینکه منطق درام هم ایجاب می کند تا فضاسازی 
در خدمت قصه باشد و با روح داستان گره بخورد. به عبارتی دیگر فضا در این سریال به 
نوعی به کاراکتر )شخصیت( بدل می شود تا سویه های دراماتیک و رئالیسم تاریخی درون 
آن کارآمدتر شود. شاید به نظر برسد طراحی لباس و دکور و صحنه در »تاسیان« کمی 
شیک تر از واقعیت تاریخی آن دوره باشد و مثلا با نگاهی فانتزی و سانتی مانتال پردازش 
شده است؛ اما واقعیت این است که آن دوره جامعه ایرانی دست کم در تهران و در میان 
طبقه فرادست در حال تجربه مدرنیسم و پوست اندازی مدرن بود که رد و نشان آن در 
شخصیت های قصه لزوما سویه زیبایی شناختی ندارد؛ بلکه منطق جامعه شناختی دارد و 
روایتگر مظاهر مدرنیسم در سبک زندگی است. ضمن اینکه منطق دراماتیک هم ایجاب 
می کند تا از زیبایی شناسی بصری برای رنگ آمیزی جذاب فضا و صحنه بهره ببریم و 

امکانی برای حظ بصری مخاطب فراهم کنیم.
بخشی از این فضاسازی البته به بازنمایی فضای شهری برمی گردد که با توجه به گذشت 
نزدیک به نیم قرن فاصله از زمان تاریخی قصه، به نظر می رسد سریال توانسته تا حدود 
زیادی به فضاسازی باورمند برسد و حتی حس نوستالژیک مخاطب را برانگیزد. در این 
میان البته برخی المان ها خیلی امروزی تر از زمان تاریخی قصه به نظر می رسد مثلا مبلمان 
و دیزاین )طراحی( خانه جمشید دست کم در برخی میزانسن ها انگار فراتر از زمانه خود 
است و به دوران معاصرتری شباهت دارد. اما در کلیت اثر که نگاه می اندازیم آنچه می بینیم 

بیشتر سنخیت تاریخی با زیبایی شناسی اثر است.
در »تاسیان« به دلیل حضور طبقات اجتماعی گوناگون، تنوع در طراحی لباس و سبک 
زندگی را هم در کنار هم می بینیم. مثلا می توان نوع لباس پوشیدن پانته آ پناهی ها را با 
نوع لباس نسرین نصرتی سنجید تا تمایز طبقاتی را در تفاوت پوشش و سبک زندگی آن ها 
درک کرد. تمایزی که هم منطق جامعه شناختی دارد و هم کارکرد زیبایی شناسی. یا مثلا 
لباس شیرین یا مریم که دختران جوان امروزی و دانشگاهی هستند و به اصطلاح وجاهتی 
روشنفکرانه دارند متناسب با همین مولفه ها طراحی شده است. علاقه شیرین به هنر و 

نقاشی در انتخاب رنگی که برای لباس هایش می پوشد هویداست.
حجم بیشتر طراحی صحنه و لباس مربوط به طبقه متوسط و بالای جامعه است

استفاده از ترندهای پرطرفدار آن روزها که شامل؛ کت با قدی تا خط کمر، دامن، کلاه، 
روسری های کوچک، یقه های بزرگ و برگردان، ابروهای مرتب شده و کفش های پاشنه دار، 

در استایل شیرین دیده می شود که فضایی از روزهای دهه ۵0 را به درستی نشان می دهد.
موهای کوتاه و آراسته، پالت رنگ های روشن و اکسسوری های زینتی مانند مروارید و 
ساعت های کلاسیک، همگی نشان دهنده  طبقه  اجتماعی اما درعین حال همراه با روحیه  
لطیف او هستند. یا مثلا کلاه چه گوارایی مریم )نازنین بیاتی( هم به نوعی نشانه شناسی 
بصری برای گرایش های سیاسی اوست. ازطرفی یکی از نکات قابل توجه در این کاراکتر، 
موهای آراسته و مجعد به همراه آرایش غلیظ  و رژ قرمز است که الهام گرفته شده از استایل 

سلبریتی های مشهور هالیوود از جمله، الیزابت تیلور و مرلین مونرو است.
در واقع الهام از ستارگان معروف یکی از پرطرفدارترین ترندها در دهه  40 و ۵0 بوده که در 
این شخصیت به خوبی قابل مشاهده است. یا نوع پوشش سعید )صابر ابر( به عنوان مامور 
ساواک مبتنی بر المان هایی است که شمایل سازمانی این نهاد امنیتی را بازنمایی می کند. 
کت و شلوار مشکی رنگ، نشان از جدیت درکنار قدرت این شخصیت است که همراه با 
کراوات های رنگارنگ، خط ریش پهن، سبیل، موهای مجعد، تبعیت از ترندهای دهه  ۵0 را 
نیز به تصویر می کشد. از طرفی استفاده از عینک  طبی و آفتابی در زمان حضور در جامعه 
و انجام مأموریت، جزئیاتی است که برای این کاراکتر در نظر گرفته شده تا نفوذ و دقت او 
را به مخاطب انتقال دهد. امیر )هوتن شکیبا( هم واجد دو شمایل پوششی در دو موقعیت 
متفاوت است. جوان عاشق پیشه و مامور ساواک. امیر که در در قشر متوسط جامعه پرورش 
یافته، در ابتدای داستان با لباس هایی ترند اما تکراری دیده شده که سوئیشرت، تی شرت و 

شلوار راسته با پالت رنگ های پایه، آیتم های اصلی پوشش او بودند.

توفیق »تاسیان« در فضاسازی دهه ۵۰

آگهی موضوع ماده 3 قانوت و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده 3 قانوت و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی آگهی موضوع ماده 3 قانوت و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
۱۴۰۳6۰۳۲۷۰۰۲۰۳۸۴۳۸ مورخ ۱۴۰۳/۱۱/۲۲ به کلاسه شمشاره ۴۰۷۷-۱۴۰۳ و ۴۰۷۸-۱۴۰۳ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضیان 
۱-آرزو تنهایی فرزند محرم بشماره شناسنامه ۱۳۹ صادره از خرمدره ۲-جواد محمدی فرزند صفدر بشماره شناسنامه ۲۹ صادره از خرمدره در 
ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 6۵۰۹/۲۳ متر مربع پلاک ۵۰۱ فرعی از 6۹ اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان)صائین قلعه جاده قدیم 
پیرسقا مزرعه سوسن بر( خریداری از مالک رسمی)کلیه مالکین مشاعی( محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 

تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۴/۰۲/۱6*تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۴/۰۲/۳۱

 برابر رای هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای / خانم حسین بهرامی فرزند عزیزاله نسبت به ششدانگ یک قطعه چهار 
دیواری مسکونی به مساحت ۴۹/۲۵ مترمربع تحت پلاک  ۴۱ فرعی از  ۱۹666 اصلی روستای دواسب بخش ۷ زنجان خریداری از 
شرکت تعاونی مسکن کارکنان اداره امور اقتصادی استان زنجان محرز گردید.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند.بدیهي است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقررطبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۴/۰۲/۱6* تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۴/۰۲/۳۱

 برابر رای هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای / خانم محمدصاحبی فرزند رحیم نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی به مساحت ۲۰۲۷/۵۲ مترمربع تحت پلاک  ۱۵۰ فرعی از  ۱۱ اصلی روستای سلمانلو بخش ۷ زنجان خریداری از آقای 
سیدجلال حمیدی محرز گردید.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند.

بدیهي است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقررطبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۴/۰۲/۱6* تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۴/۰۲/۳۱

سعید بهرامی-رئیس اداره ثبت اسنادواملاک   

سعید حسنی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زنجانسعید حسنی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زنجان

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
۱۴۰۳6۰۳۲۷۰۰۲۰۴۱۵۳۰ مورخه ۱۴۰۳/۱۲/۱۵ کلاسه شماره ۱۴۰۳۱۱۴۴۲۷۰۰۲۰۰۴۷۲۰ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای بهرام 
جمالی فرزند محمد حسین بشماره شناسنامه ۴۸۳۵ صادره از ابهر در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۱۷۹۱/۹۳ متر مربع پلاک 
۱۹۵۰ فرعی از ۱۲۲ اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان)اراضی شناط(خریداری از مالک رسمی)خود متقاضی و ابراهیم صادقی(محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ ،رسید ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
سعید بهرامی-رئیس اداره ثبت اسنادواملاک تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۴/۰۲/۱6* تاریخ انتشار نوبت دوم:۱۴۰۴/۰۲/۳۱

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ۳قانون وماده۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر آرا صادره هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد 
سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر بخش سه زنجان تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضیان محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند 

میتواننداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد. 
۱-برابر رای شماره۱۴۰۳6۰۳۲۷۰۰۲۰۳۸۴۹۷  مورخه ۱۴۰۳/۱۱/۲۳ مالکیت آقای علی شفیع خانی فرزند ابراهیم به شماره شناسنامه ۱۳6۰ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۲۰۲۰/۴۹مترمربع پلاک ۴6اصلی واقع در ابهر بخش سه )روستای توده  بین( 
خریداری از مالک رسمی کلیه مالکین مشاعی کلاسه ۲۰۴۸-۱۴۰۳* ۲-برابر رای شماره۱۴۰۳6۰۳۲۷۰۰۲۰۳۸۳۵۰ ۰ مورخه ۱۴۰۳/۱۱/۲۳ مالکیت آقای علی شفیع خانی فرزند ابراهیم به شماره شناسنامه ۱۳6۰ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۱۲۵۴۹/6۳ 
مترمربع از پلاک ۴6 اصلی واقع در ابهر بخش سه )روستای توده بین( خریداری از مالک رسمی کلیه مالکین مشاعی کلاسه ۲۰۵۵-۱۴۰۳* ۳-برابر رای شماره۱۴۰۳6۰۳۲۷۰۰۲۰۳۸۴۹6 مورخه ۱۴۰۳/۱۱/۲۳ مالکیت آقای علی شفیع خانی فرزند ابراهیم به شماره شناسنامه ۱۳6۰ صادره 
از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 6۰۰۰۰/۰6 مترمربع از پلاک ۴6 اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )روستای توده بین( خریداری از مالک رسمی کلیه مالکین مشاعی کلاسه ۲۰۵۳-۱۴۰۳*۴-برابر رای شماره۱۴۰۳6۰۳۲۷۰۰۲۰۳۸۴۹۸ مورخه ۱۴۰۳/۱۱/۲۳ 
مالکیت آقای علی شفیع خانی فرزند ابراهیم به شماره شناسنامه ۱۳6۰ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۴۰۸۵/۹۷ مترمربع از پلاک ۴6 اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )روستای توده بین( خریداری از مالک رسمی کلیه مالکین مشاعی کلاسه ۱۴۰۳-۲۰۴۹* 
۵-برابر رای شماره۱۴۰۳6۰۳۲۷۰۰۲۰۳۸۴۹۹ مورخه ۱۴۰۳/۱۱/۲۳ مالکیت آقای علی شفیع خانی فرزند ابراهیم به شماره شناسنامه ۱۳6۰ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۵6۵۳/۹۸ مترمربع از پلاک ۴6 اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )روستای توده 

سعید بهرامی-رئیس اداره ثبت اسنادواملاک بین( خریداری از مالک رسمی کلیه مالکین مشاعی کلاسه ۲۰۵۰-۱۴۰۳*تاریخ انتشار اول ۱۴۰۴/۰۱/۳۰* تاریخ انتشار دوم ۱۴۰۴/۰۲/۱۴



سه شنبه   ۱۶   اردیبهشت    ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم   *   شماره     ۲۸۴۴

ایلنا/ بهروز مفید با انتقاد از عملکرد آموزش و پرورش در عدم همکاری با اکران فیلم 
»بامبولک« گفت: آموزش و پرورش به فیلم هایی که به مفاهیم ارزشی بسیار مستقیم 
و سرراست می پردازند که معمولاً آثار جنگی هستند و همچنین انیمیشن ها بیشتر 

اهمیت می دهد.
بهروز مفید تهیه کننده فیلم سینمایی »بامبولک« که در ایام نوروز در سینماها اکران 
شد و همچنان اکران آن ادامه دارد، اظهار کرد: »بامبولک« چهارمین تجربه من در 
با  را  فیلم »دزد و پری« و »دزد و پری ۲«  بود، پیش تر من دو  سینمای کودک 
کارگردانی آقای حسین قناعت ساختم که یکی از آن ها جایزه بهترین فیلم مردمی و 
دیگری جایزه ویژه هیئت داوران را از جشنواره کودک دریافت کرد. پس از آن فیلم 
»بام بالا« را ساختم که این فیلم هم توانست جوایزی در بخش موسیقی، بازیگر و 
فیلمنامه دریافت کند و در نهایت »بامبولک« را ساختم که توانست جایزه بهترین 

کارگردانی و بازیگر کودک را از آن خود کند.
مفید خاطرنشان کرد: هر چهار اثری که در سینمای کودک تهیه کردم با موضوع 
خانواده ساخته شده اند و مسائل و مباحث تربیتی بسیاری در دل این آثار وجود 
دارد. من همیشه به سینمای کودک علاقه مند بودم و خوشحالم که هر چهار فیلمم 

توانستند فیلم هایی مناسب در این سینما باشند.
وی افزود: من فکر می کنم آموزش و پرورش به فیلم هایی که به مفاهیم ارزشی بسیار 
مستقیم و سرراست می پردازند که معمولاً آثار جنگی هستند و همچنین انیمیشن ها 
بیشتر اهمیت می دهد. من فکر می کنم که شورای عالی سینما باید به این حوزه 

ورود کند.
وی درباره موضوع فیلم »بامبولک« گفت: همانطور که گفتم محوریت موضوع اصلی 
فیلم »بامبولک« خانواده است و در این فیلم ما نیاز کودکان به داشتن خواهر و برادر را 

نشان داده ایم و »بامبولک« فرهنگ تک فرزندی را مورد نقد قرار داده است.
این تهیه کننده درباره مخاطب اصلی این فیلم سینمایی گفت: به نظر من مخاطب 
»بامبولک« هم کودکان هستند و هم والدین کودکان. جالب است که وقتی کودکان 
این فیلم را می دیدند شعری که در آن درباره داشتن خواهر و برادر خوانده می شود را 
می خواندند و سر زبانشان بود و من فکر می کنم این فیلم می تواند نیاز به داشتن خواهر 
یا برادر را در کودکان زنده کند. نکته دیگر این است که به هر حال بچه ها با والدینشان 
به سینما می روند و ما باید پیام هم برای والدین داشته باشیم و فکر می کنم این فیلم 

می تواند پدرها و مادرها را متوجه این نقص کند؛ بنابراین به نظر من هم پدر و مادر و 
هم فرزندان می توانند با فیلم »بامبولک« ارتباط برقرار کنند.

تهیه کننده مجموعه تلویزیونی »مهیار عیار« در ادامه اظهاراتش درباره شرایط اکران 
فیلم سینمایی »بامبولک« در ایام نوروز تصریح کرد: اکران به طور کامل در اختیار 
ما نیست، شرایطی پیش می آید و ما هم سعی می کنیم خود را با شرایط پیش آمده 
همراه کنیم و فیلممان اکران شود. از آنجا که هم بنیاد سینمایی فارابی و هم حوزه 
هنری به پخش این اثر در ایام نوروز معتقد بودند و موفقیت این فیلم در گیشه نوروزی 
را پیش بینی می کردند ما هم »بامبولک« را در نوروز امسال به اکران رساندیم اما نوروز 

امسال شرایطی ویژه داشت که با دیگر نوروزها متفاوت بود.
وی افزود: امسال نوروز و ماه مبارک رمضان همزمان بودند و به دلایل مختلف سینماها 
نتوانستند فروشی در حد انتظار داشته باشند. حتی دیگر فیلم کودکی که در این ایام 
اکران شد و پیش بینی بسیار خوبی برای فروش آن وجود داشت هم نتوانست در حد 
انتظار ظاهر شود. خوشبختانه به ما فرصت داده اند که این فیلم تا ماه خرداد اکران 
داشته باشد و امیدوارم تا آن زمان شرایط بهتر شود و استقبال بیشتری صورت بگیرد.

مفید در ادامه تصریح کرد: به نظر من یکی از مهم ترین مسائلی که به اکران این فیلم 
آسیب زد عدم همراهی آموزش و پرورش بود. متأسفانه آموزش و پرورش با فیلم های 
رئالی که فضایی ریتمیک و موزیکال دارند همراهی نمی کند و نگرانی هایی نسبت به 
این آثار دارد که باعث می شود این فیلم ها برای اکران در اولویت نباشند در حالیکه 
اولویت بندی موضوعات فرهنگی نظام جمهوری  »بامبولک« موضوعی دارد که در 
اسلامی است و به بحث فرزندآوری می پردازد و فضایی خانوادگی دارد. متأسفانه این 
فیلم مورد بی مهری شورای آموزش و پرورش قرار گرفت و آن ها هم دلیل قانع کننده ای 

برای همراهی با اکران این اثر ارائه ندادند.
این تهیه کننده درباره تغییر کارگردان فیلم »بامبولک« که قسمت دوم فیلم »بام بالا« 
به حساب می آید، گفت: در زمان ساخت این فیلم آقای سیدحاتمی که کارگردان 
»بام بالا« بودند ساخت سریالی در شبکه نمایش خانگی را در دست داشتند. من پیش 
از ساخت این دو فیلم با هر دو کارگردان در ساخت سریال تجربه همکاری داشتم 
و از آنجا که آقای معیریان را می شناختم و می دانستم که می توانند اثری قابل قبول 
خلق کنند ایشان را انتخاب کردم که با توجه به برنده شدن جایزه بهترین کارگردانی 

جشنواره کودک به نظر می رسد که انتخاب درستی داشتم.

مفید درباره رقابت فیلم های لایو اکشن با آثار انیمیشن در سینمای ایران اظهار کرد: 
من فکر می کنم سینمای رئال همچنان می تواند مخاطب داشته باشد ولی مسئله مهم 
این است که بی مهری های صورت گرفته به این سینما کنار گذاشته شود. اگر نهادی 
چون آموزش و پرورش تنگ نظری های خود را کنار بگذارد این دو سینما می توانند 
امکان  آنجا که سینمای رئال  از  فکر می کنم  اتفاقاً  با هم در رقابت قرار بگیرند و 
همزادپنداری بهتری برای مخاطب فراهم می کند می تواند برای بسیاری از کودکان 

سینمای جذاب تری باشد.
وی در پایان تأکید کرد: من همیشه به کار کودک علاقه داشتم و با توجه به موفقیتی 
که آثار کودکم در این سال ها داشتند قطعاً تمایل دارم که همچنان در این سینما فعال 
باشم. هنوز درباره ساخت فیلم کودک دیگری نمی توانم خبری قطعی بدهم اما از آنجا 
که مراکز فرهنگی ما با نزدیک شدن به جشنواره ها فعال می شوند، احتمالاً اثر کودک 

دیگری نیز تهیه خواهم کرد.

۵۵آموزشروز��
بهروزمفیدمطرحکرد؛

آموزش و پرورش به فیلم های انیمیشن و ارزشی اهمیت بیشتری می دهد
معاون اداره  کل آموزش و پرورش استان زنجان: 

کاهش تعداد دانش آموزان پایه اول 
زنجانی در سال  تحصیلی جدید

رئیسامدادوفوریتهایپلیسفتا:
پای تقلب با ابزارهای هوشمند

 به امتحانات نهایی باز شد

معاونآموزشابتداییوزارتآموزشوپرورش:
رسانه ها رقیبی جدی برای نظام آموزشی هستند

خبر خبر 

کوتاه کوتاه 

ایسنا/  معاون آموزش ابتدایی اداره  کل آموزش و پرورش استان زنجان از آغاز 
ثبت  نام مدارس کلاس اولی در استان خبر داد و گفت: امسال شاهد کاهش تعداد 

دانش آموزان در این پایه تحصیلی هستیم.
علی حیاتی با بیان اینکه امسال 9۳09 دانش آموز دختر شرایط حضور در پایه اول 
ابتدایی را دارند، اظهار کرد: براساس آمارها 10 هزار ۲4 پسر نیز در سن ورود به 
این پایه تحصیلی هستند که در مقایسه با آمار ۲0 هزار و ۲۳۳ هزار دانش آموز 

کلاس اولی در سال قبل، در سال تحصیلی جاری شاهد کاهش آمارها هستیم.
وی با اشاره به مهیا بودن شرایط برای حضور کلاس  اولی ها در مدارس بوده و 
وضعیت نیروی انسانی نیز بهتر از گذشته شده است، افزود: والدین باید به این 
نکته توجه داشته باشند که در دوره ابتدایی، معلم تأثیر بسیار بیشتری نسبت به 
مدرسه دارد، چرا که دانش آموز از شنبه تا چهارشنبه تمام دروس و مسائل تربیتی 
و روانی اش را با یک معلم می گذراند. این مسئله باعث می شود نقش معلم بسیار 

حیاتی تر از فضای فیزیکی مدرسه باشد.
معاون آموزش ابتدایی اداره  کل آموزش و پرورش استان زنجان با اشاره به برخی 
برداشت های نادرست در جامعه، افزود: در افکار عمومی نوعی ذهنیت نادرست 
ایجاد شده که برخی مدارس کیفیت بالاتری دارند، در حالی که این مدارس از نظر 
سازمانی هیچ تفاوتی با سایر مدارس ندارند. این تصورات بیشتر ناشی از موقعیت 

مکانی خوب یا شهرت هایی است که پشتوانه تخصصی ندارد.
او ادامه داد: در برخی موارد، تراکم دانش آموزان در این مدارس بسیار بالاست. در 
حالی که ممکن است چند خیابان آن طرف تر مدرسه ای با کلاس های خلوت تر و 
کیفیت آموزشی بهتر وجود داشته باشد. به خانواده ها توصیه می کنیم معیار اصلی 
انتخاب، کیفیت واقعی آموزشی باشد، نه ذهنیت های نادرست و با توجه به قوانین 

اصل اول در ثبت نام دانش آموزان نزدیکی به محل سکونت اولیا است.
حیاتی خاطرنشان کرد: فرآیند ثبت نام از طریق سامانه ای انجام می شود که به 
خانواده ها نزدیک ترین مدرسه به محل سکونت شان را پیشنهاد می دهد. ثبت نام 
در مدارس خارج از محدوده تنها با طی مراحل قانونی و بررسی در کمیته ثبت نام 

آموزش و پرورش امکان پذیر است.

مهر/ رئیس امداد و فوریت های پلیس فتا گفت: خانواده ها با نزدیک شدن به فصل 
امتحانات نسبت به خریدوفروش ابزارهای تقلب از سوی فرزندان خود در فضای 
مجازی مراقب باشند. سرهنگ رامین پاشایی با اشاره به تقویم عملیاتی پلیس 
فتا گفت: هر سال با نزدیکی به کنکور طرح های عملیاتی داریم و سامانه پلیس، 
مدعیانِ کنکور را رصد می کند. این افراد پا را فراتر گذاشته و مدعی فروش سوالات 
هستند؛ ولی شخصاً تاکنون با پرونده ای روبرو نبودم که متهم به واقع سوالات را 

در اختیار داشته باشد.
وی افزود: پرونده هایی داشتیم که به دلیل استفاده از وسایل هوشمند در سر جلسه 
کنکور یا امتحان به جریان افتاده بود که صرفاً می خواست کنکور را بی اعتبار کند.

جریان  یک  به  امروزه  آموزشی،  و  علمی  مباحث  از  خارج  را  کنکور  پاشایی 
سیاسی امنیتی و چالش زا تشبیه کرد و افزود: این مسئله در کشورهای دیگر 
نظیر هندوستان نیز دیده می شود. وی با بیان اینکه کلاهبرداران نمونه سوالات 
ادوار گذشته را به مردم می فروشند که کلاهبرداری صرف است، گفت: باندی را 
دستگیر کردیم که حتی تحصیل کرده نبودند. به گفته پاشایی قربانیان صرفاً در سر 
جلسه کنکور متوجه کلاهبرداری می شوند و این فرصت سوزی خاصه برای پسران 
کنکوری بیش از همه نمود دارد. کلاهبرداران گاه پولی را به عنوان بیعانه می گیرند؛ 
ولی هیچ چیز تحویل مشتری نمی دهند. نوع دیگر کلاهبرداری فروشِ ابزارهایی 
برای تقلب است. مثل گوشی هایی که در لاله گوش قرار گرفته و هم رنگ پوست 
است. وی ادامه داد: این مورد در کنکور چندان کاربرد ندارد؛ ولی دانش آموزان 
بسیاری در سر جلسه امتحانات نهاییِ مدارس با چنین ابزارهایی شناسایی شده اند.

پاشایی در این گفتگوی رادیویی تأکید کرد بسیاری والدین در جریان چنین خرید 
و فروش هایی نیستند و به خانواده ها هشدار داد با نزدیک شدن به فصل امتحانات، 

فرزندان خود را هدایت کنند تا فریب نخورند.
وی شماره تلفن 09۶۳۸0 را به عنوان پل ارتباطی پلیس فتا با مردم معرفی کرد تا 

در صورت بروز تخلف، شکایت کرده و حق خود را پیگیری کنند.

برنا/  معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش گفت: در عصر هوش مصنوعی 
و فناوری های دیجیتال، دانش آموزان تنها به خانه و مدرسه به عنوان منبع اطلاعات 

اکتفا نمی کنند و رسانه ها رقیبی جدی برای نظام آموزشی هستند.
رضوان حکیم زاده معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و پرورش در مراسم تجلیل 
از معلمان نمونه شهر تهران اظهار کرد: در عصرهوش مصنوعی و فناوری های 
اکتفا  اطلاعات  منبع  عنوان  به  مدرسه  و  خانه  به  تنها  دانش آموزان  دیجیتال، 

نمی کنند و رسانه ها رقیبی جدی برای نظام آموزشی هستند.
وی افزود: اگر بخواهیم با روش های سنتی و معلم محور پیش برویم، فاصله بین 
معلمان و دانش آموزان روزبه روز بیشتر می شود و مرجعیت تربیتی خود را از دست 

خواهیم داد.
»اجتماعات  به طرح  اشاره  با  پرورش  و  آموزش  وزارت  ابتدایی  آموزش  معاون 
یادگیری« خاطرنشان کرد: این طرح با هدف تقویت مشارکت و هم افزایی معلمان 
طراحی شده است. دوره دیکته کردن دستورالعمل ها از ستاد به مدارس به پایان 

رسیده و باید به سمت روش های فعال و گروهی حرکت کنیم.
حکیم زاده در ادامه از معلمان نمونه حاضر در جلسه خواست تجربیات موفق خود 
در به کارگیری روش های نوین تدریس و ایجاد تعامل با دانش آموزان را در اختیار 
برای  الگویی  این تجربیات می تواند  تأکید کرد:  قرار دهند. وی  سایر همکاران 
معلمان جوان باشد تا مسیررشد حرفه ای خود را با الهام از موفقیت های پیشین 
هموار کنند. وی همچنین از نقش مؤثر معلمان در دوران کرونا تقدیر کرد و گفت: 
در آن دوران، معلمان با تولید محتوای خلاقانه ثابت کردند که توانایی بالایی در 
تطابق با شرایط جدید دارند. معاون وزیر آموزش و پرورش در پایان با تأکید بر 
عدالت آموزشی و کیفیت بخشی به فرآیند یاددهی-یادگیری، اظهار امیدواری کرد 

که با همکاری معلمان، آینده بهتری برای دانش آموزان ایران اسلامی رقم بخورد.
این مراسم با حضور محمدجعفر قائم پناه )معاون اجرایی رئیس جمهور(، حسین 
اقبال )فرماندار تهران( و مجید پارسا )مدیرکل آموزش و پرورش شهر  خوش 

تهران( همراه بود و از ده ها معلم نمونه پایتخت با اهدای لوح و هدایا تجلیل شد.

ایسکانیوز/  هدایت تحصیلی یعنی مشاوره به دانش آموز برای اینکه بداند، کدام رشته 
متناسب با استعداد و توانمندی های او است و اگر خدا بخواهد وقتی فارغ التحصیل شد، 
یک راست برود سراغ رشته دلخواه خود و بعد هم به جمع بازار کاری ها بپیوندد و گوشه 
چرخ مملکت را گرفته و بچرخاند اما آنچه در جامعه می بینیم خلاف این است و افراد 
فارغ التحصیل می شوند، دانشگاه هم می روند، بعضا کار هم می کنند و یکباره می فهند که 
ای دل غافل، رسالتشان چیز دیگری است و چه در دوران مدرسه و چه در دانشگاه بخشی 

از خیل عظیم آدم هایی هستند که اشتباه کرده اند.
همه می خواستند دکتر و مهندس شوند

بیایید کمی عقب تر را نگاه کنیم، حدود دهه هشتاد، هدایت تحصیلی به این شکل بود 
که براساس معدل و برخی درس های تخصصی به دانش آموز پیشنهاد می شد که وارد چه 
رشته ای شود. جو جامعه آن روزها در جهت تجلیل از پزشک و مهندس ها بود و خانواده ها 
هم کسرشان می دانستند که مثلا فرزند شاگرد اولی  آن ها سر از رشته های کار و دانش 

دربیاورد و این شد که جمعیت زیادی راهی تجربی و ریاضی شدند.
آیین نامه جدید داد والدین را درآورد

سال 1۳9۵ وزارت آموزش و پرورش به فکر افتاد که بازبینی در این روند انجام داده و 
شرایط بهتری فراهم کند. شورای عالی آموزش و پرورش در تاریخ ۲4/1۲/1۳94 آیین نامه 
جدید هدایت تحصیلی را به تصویب رساند. دانش آموزان براساس این آیین نامه در ماه های 
تیر و مرداد سال 1۳9۵ برای نخستین بار در پایه نهم هدایت تحصیلی شدند و ثبت نام 

از آن ها انجام گرفت.
مرکز پژوهش های مجلس در همان سال در گزارشی نوشت که از همان روزهای پایانی 
خردادماه که نمونه برگ های هدایت تحصیلی به دست دانش آموزان داده شد، هدایت 
از دریافت نمونه برگ های  با چالش های جدی روبه رو بود. دانش آموزان پس  تحصیلی 
هدایت تحصیلی به نتایج آن اعتراض داشتند، خانواده ها نیز از این که فرزندان خود را با 
معدل بالا در رشته های غیردلخواه ثبت نام کنند، رضایت نداشته و به شدت در برابر آن 

مقاومت نشان می دادند.
تعداد زیادی از والدین به همراه دانش آموزان هر روزه به ادارات مناطق، شهرستان ها، 
استان ها و حتی وزارتخانه جهت اعتراض به روند هدایت تحصیلی و نتیجه آن مراجعه 

می کردند و این امر به موضوعی فراگیر در سراسر کشور تبدیل شد.
براساس این گزارش جدا از صحیح یا ناصحیح بودن هدایت تحصیلی از نگاه کارشناسی، 
بسیاری از دانش آموزان به رشته مورد نظر نمونه برگ هدایت تحصیلی علاقه و رغبتی 
نداشتند و مجبور به انتخاب بودند و این کار از نظر آن ها باعث افت تحصیلی شان می شد 
و برخی از آنان تهدید به ترک تحصیل می کردند. اظهارنظرهای متناقض مسئولان وزارت 
آموزش و پرورش مبنی بر بودن یا نبودن اجبار در هدایت تحصیلی دانش آموزان نیز بر 
شدت این مسئله می افزود و از طرفی بازتاب این اعتراضات و نارضایتی های اجتماعی در 

رسانه ها نیز بر فراگیری آن دامن می زد.
فرآیند هدایت تحصیلی به چه شکل است؟

البته این نارضایتی ها تمام نشده و همچنان ادامه دارد. حالا بیایید نگاهی به آیین نامه 
قرار  ارزیابی  ابتدا مورد  نهم  پایه  آموزان  تمامی دانش  فرایند  این  بیاندازیم. در  جدید 
می گیرند و با اجرای آزمون های مشاوره ای، ویژگی های شخصیتی آنان به صورت یک 
کارنامه شخصی سازی شده به آنان نمایش داده می شود؛ سپس اجرای فرم های نظرخواهی 

انجام می شود که براساس آن نظر خود دانش آموز، والدین آنان، دبیران تمامی دروس در 
پایه نهم همچنین نظر مشاوره مدرسه در سامانه هدایت تحصیلی برای هر دانش آموز 

جمع آوری می شود.
فرایند هدایت تحصیلی دانش آموزان از طریق بررسی های مشاوره ای و امتیاز عملکرد 
تحصیلی انجام می شود. بررسی های مشاوره ای شامل امتیاز آزمون های رغبت و توانایی 
و فرم نظرخواهی دانش آموز، والدین، دبیران تمام دروس پایه نهم و مشاور مدرسه است 
که در مجموع ۶۵ درصد از امتیازات را به خود اختصاص می دهد، به علاوه ۳۵ درصد 
عملکرد تحصیلی سه ساله دانش آموز در پایه های هفتم، هشتم و نهم به ترتیب با ضرایب 

یک، یک و سه است.
اولویت الف و ب برای ثبت نام با توجه به امتیاز عملکرد تحصیلی سه ساله دانش آموز 
همچنین ظرفیت رشته و زمینه موجود در منطقه محاسبه می شود. دانش آموزان دارای 
الویت »الف« می توانند ظرف مدت ۲ هفته پس از صدور نمون برگ هدایت تحصیلی 
نسبت به ثبت نام در رشته مورد نظر اقدام کنند. دانش آموزان دارای اولویت »ب« پس از 

اتمام مهلت دو هفته ای گروه الف، می توانند نسبت به ثبت نام اقدام کنند.
آموزش و پرورش به زور متوسل شد

وقتی آیین نامه را بررسی می کنیم، می بینیم که آموزش و پرورش به جای حذف نظام 
طبقه بندی براساس نمره و جایگزینی آن با استعدادیابی، شرایط را جبری کرده و تنها 
با زمان بندی سعی کرده که توزیع افراد در رشته ها را متوازن کند. مشاوران مدارس که 
گاهی سیبل اعتراضات والدین هستند، می گویند: ما به بچه ها آموخته بودیم یادگیری 
مهمتر از نمره است. » هرچه رشِتیم پنبه کردید! «چه بسیار دانش آموزانی که با معلم 
خصوصی و بهترین امکانات نمره ۲0 گرفته اند و در رشته تجربی یا فنی اولویت الف را 
کسب کرده اند و دانش آموز دیگری با توان بسیار بیشتر و یادگیری بهتر و امکانات کمتر 
نمره 1۸ یا 19 گرفته است و او اولویت ب را کسب کرده است. می گویند بخشی از این 
اقدامات، عامدانه به خاطر آن است که صنعت مدارس غیردولتی هم بچرخد. فکر می کنم 
اینها حرف دشمنان باشد. مگر می شود در جامعه اسلامی و جمهوری اسلامی آن هم با 
این شرایط اقتصادی، حواسمان به دانش آموزان با وضعیت اقتصادی - اجتماعی پایین 
نباشد؟ آخر آن کس که پول دارد که غصه ای ندارد. اصلًا کارش به این الف و ب نکشیده 
است. معلم خصوصی داشته و یا اگر ب آورده باشد، نهایتاً خودش می رود با سلام و صلوات 
و احترام، مدرسۀ غیردولتی ثبت نام می کند اما آن دانش آموزی که از پایگاه اقتصادی 
خوبی بهره ندارد و حالا به او می گویند جا نداریم و ظرفیت نداریم؛ بنابراین زودتر برو از 
بین رشته های کاردانش تا ظرفیتش پر نشده است، یا مدرسه غیر دولتی یکی را انتخاب 

کن، چه کند؟ با این همه انتخاب که برایش باقی مانده کدام تصمیم عقلانی را بگیرد؟
انگار در میان چالش متوازن کردن تعداد دانش آموزان در رشته های مختلف، هدف اصلی 
که همان استعدادیابی و جلوگیری از سردرگمی دانش آموزان است، به فراموشی سپرده 
شده است. دیگر کسی اهمیت نمی دهد که این دانش آموز چند سال بعد دانشجو می شود 
و بعد از صرف بودجه کشور برای او، رشته تحصیلی را به خاطراتش می سپارد و سراغ 

شغل دیگری می رود.

انگار برای کسی مهم نیست که با کمبود متخصص رو به رو شویم و بر جمعیت بیکاران 
افراد صرف رشته ای  افزوده شود. یا کسی اهمیت نمی دهد که وقت، هزینه و جوانی 

می شود که چند سال بعد استفاده و فایده ای برای کشور نخواهد داشت.
طرح های استعدادیابی که باری روی دوش معلمان شدند

طرح های بسیاری هم مثل »شهاب« یا »ایران مهارت« اجرا شدند که بیشتر وقت و زمان 
معلم را گرفت و سودی نداشت. از یکی از معلمان پایه ابتدایی تهران پرسیدیم که واقعیت 
اجرای طرح در مدارس به چه شکل است و در پاسخ به ایسکانیوز گفت: طرح شهاب در 
راستای استعدادیابی دانش آموزان و کمک به انتخاب رشته در مقاطع بعدی اجرا شد. 
حدودا 1۲ سال است که این طرح اجرا می شود اما کاستی های بسیاری دارد. در این طرح 
معلم باید دانش آموزان را در هشت دسته هوشی مورد بررسی قرار دهد. هر کدام از این 
دسته ها 10 بخش دارد که در مجموع ۸0 بخش می شود. مثلا معلم باید بررسی کند که 

این دانش آموز استعداد موسیقی دارد یا خیر یا میزان هوش کلامی و غیره او را بسنجد.
معلم چطور در کلاس های ۴۸ نفره استعدادیابی کند؟

وی افزود: امروز به دلیل کمبود معلم و فضای آموزشی، کلاس های ما تراکم بالایی دارند و 
در مدرسه ای که من تدریس می کنم و واقع در منطقه 1۶ تهران است، کلاس های درس 
بین ۳۵ تا 4۸ دانش آموز دارند و چطور می توان چنین کار پیچیده ای را برای هر دانش آموز 
انجام داد؟ علاوه بر این حجم کتاب ها هم بسیار زیاد است و تعداد طرح هایی که آموزش و 
پرورش در حیطه وظایف معلم قرار داده، بسیار زیاد است. چطور می توان با چنین شرایطی 

انتظار کیفیت مطلوب در اجرای طرح داشت؟
این معلم توضیح داد: از جهتی این طرح برای اجرا شدن نیازمند جمع آوری اسناد بسیار 
است که با این حجم کاری که معلم دارد، انجام مطلوب آن دشوار است. من به عنوان 
معلم باید در طول سال ویژگی های رفتاری و عملکرد دانش آموز را بررسی کنم اما هم 
تعداد دانش آموزان زیاد است و هم من باید تلاش کنم که مطالب کتاب را تا پایان سال 
تحصیلی به طور کامل تدریس کنم که دیگر زمانی برای اجرای طرح شهاب باقی نمی ماند.

این معلم معتقد است که هدف از طرح شهاب این بود که استعداد دانش آموزان کشف 
شود و در قالب گزارشی جامع به مقاطع بعدی ارسال شود اما بعد از اتمام دوره ابتدایی، 
در دوره متوسطه توجهی به این گزارش نمی شود و عملا اهداف طرح تحقق پیدا نمی کند. 
وی در این باره توضیح داد: نتیجه همین می شود که بعد از 1۲ سال همچنان مشکل 
استعدادیابی و هدایت تحصیلی بر مبنای توانمندی های دانش آموزان چالش مهمی در 
آموزش و پرورش است. این پرونده باید در انتخاب رشته به دانش آموز کمک کند اما این 

اتفاق نمی افتد.
وی ادامه داد: علاوه بر این به دلیل کاستی های موجود معلمان ترجیح می دهند که امتیاز 
کامل هر بخش را به دانش آموز بدهند که در مقاطع بعدی دچار مشکل نشود چراکه مثلا 
وقتی خود من آموزش ندیده ام که چطور هوش موسیقیایی کودک را تشخیص بدهم، 
برای یک کودک امتیازی قرار بدهم که مانع تحصیل او در رشته هنر شود درحالی که 
شاید واقعا این فرد در حوزه هنر مستعد باشد. معلمان نمره می دهند که اگر در مقاطع 

بعدی ملاک انتخاب رشته این پرونده باشد، دانش آموز دچار مشکل نشود.

والدین و معلمان ناراضی از روند هدایت تحصیلی

آگهی موضوع ماده 3 قانوت و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده 3 قانوت و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی آگهی موضوع ماده 3 قانوت و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ۳قانون وماده۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره۱۴۰۳6۰۳۲۷۰۰۲۰۴۰6۴۳ مورخه ۱۴۰۳/۱۲/۱۰ کلاسه ۳۴۴۵-

۱۴۰۳ هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای سید یحیی امینی فرزند سید فتاح به شماره شناسنامه ۳۷۹۰ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه باغ 
به مساحت ۲۴6۰6۷ مترمربع از پلاک ۱۹۴۹فرعی از ۱۲۲ اصلی واقع ابهر بخش سه زنجان )شناط وردی عوارضی اتوبان( خریداری از مالک 
رسمی خودمتقاضی محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت 
به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشد میتوانداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم 

نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
تاریخ انتشار اول ۱۴۰۴/۰۲/۰۱* تاریخ انتشار دوم ۱۴۰۴/۰۲/۱6

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ۳قانون وماده۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره۱۴۰۳6۰۳۲۷۰۰۹۰۰۷۲۵۸ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک خرمدره تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضیان 
خانم فاطمه نجاتی فرزند محمد به شماره شناسنامه ۱۰۰۱۳کدملی 6۱۵۹۰۸۰۵۰۴صادره از خرمدره وآقای باب اله نیساری تبریزی به شماره 
شناسنامه ۹ کد ملی 6۱۵۹6۸۵۳۳۳صادره فرزند تقی بالسویه در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۲۹۰۲ مترمربع از پلاک 
شماره ۹۵ اصلی واقع در زنجان بخش سه حوزه ثبت ملک خرمدره خریداری از مالک رسمی )نصرت اله محمدی( محرز گردیده است لذا به 
منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی 
داشته باشند میتواننداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.* تاریخ انتشار اول ۱۴۰۴/۰۲/۰۱
 تاریخ انتشار دوم ۱۴۰۴/۰۲/۱6

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ۳قانون وماده۱۳ آئین 
نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره۱۴۰۳6۰۳۲۷۰۰۲۰۳۹۵۷۵ مورخه 
۱۴۰۳/۱۱/۳۰ کلاسه شماره ۲۲۴۳-۱۴۰۳ هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد 
سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای امیر عابدینی فرزند احمد به شماره 
شناسنامه ۱۵۷۱ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به ۷6۱۰/6۹ مترمربع از پلاک ۱۸ اصلی واقع درابهر بخش سه 
زنجان )ابهر اراضی زراعی و باغی کوی نیک( خریداری از مالک رسمی کلیه مالکین مشاعی محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع 
عموم مراتب دردونوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشد میتوانداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
تاریخ انتشار اول ۱۴۰۴/۰۲/۱6* تاریخ انتشار دوم ۱۴۰۴/۰۲/۳۱

سعید بهرامی-رئیس اداره ثبت اسنادواملاک   

سعید بهرامی-رئیس اداره ثبت اسنادواملاک ناصر کلانتری_رئیس اداره ثبت اسنادواملاک 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ۳قانون وماده۱۳ آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره۱۴۰۳6۰۳۲۷۰۰۲۰۴۰۳۴۸ مورخه ۱۴۰۳/۱۲/۰۸ کلاسه 
۳۲۲۳-۱۴۰۲ هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت 
ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی خانم اکرم اسمعیلی ایوانکی فرزند نبی اله به شماره شناسنامه ۲۴۲ صادره از ابهردرششدانگ 
یک قطعه باغ به مساحت ۳۹۹۵/۸۱ مترمربع از پلاک ۱۹۵۰ فرعی از ۱۲۲ اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )اراضی کشاورزی شناط( 
خریداری از مالک رسمی خودمتقاضی محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شود درصورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشد میتوانداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به 

مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
سعید بهرامی-رئیس اداره ثبت اسنادواملاک تاریخ انتشار اول ۱۴۰۴/۰۲/۰۱* تاریخ انتشار دوم ۱۴۰۴/۰۲/۱6



سه شنبه  ۱۶  اردیبهشت   ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم*   شماره   ۲۸۴۴ روز�� خانواده۶۶

مشرق نیوز/ ایرج خسرونیا، رئیس جامعه پزشکان متخصص داخلی ایران با بیان اینکه 
جمعیت سالمندان کشور هر روز در حال افزایش است، اظهار کرد: بر اساس هرم سنی 
و جمعیتی باید قاعده هرم را جوانان زیر پانزده سال تشکیل دهند و راس هرم را افراد 

بالای 6۵ سال که متاسفانه تناسب این هرم در حال برهم خوردن است.  
وی افزود: حدود سی سال گذشته  فقط پنج درصد جمعیت کشور سالمند بود ولی 
طی چند سال اخیر متوجه شدیم که این رقم به ۱۰ درصد افزایش یافته است. بدین 
ترتیب بر اساس آمار سال های گذشته در کل جهان از هر ۱۱ نفر یک نفر سالمند 
وجود داشت ولی در سال های اخیر به طور میانگین  از هر 6 نفر در دنیا یک نفر 

سالمند است. 
رئیس سی و پنجمین کنگره علمی سالیانه جامعه پزشکان متخصص داخلی ایران 
اما  دوبرابر شود  سالمندان جهان  یک بار جمعیت  داریم هرصد سال  انتظار  گفت: 
متاسفانه در ایران هر بیست تاسی سال جمعیت سالمندان دو برابر می شود و اگر 
سیاستگذاری درستی در کشور انجام نشود با رشد  انفجاری جمعیت سالمندان کشور، 

مشکلات متعددی نیز خواهیم داشت.
خسرونیا افزود: سالمندان به پزشک متخصص و امکانات درمانی اختصاصی و همچنین 
مکان های ورزشی و تفریحی خاص خود نیاز دارند که استانداردهایی برای آن نوشته و 

تدوین شده اما در مقام اجرا آن را به طور جدی و مشهود نمی بینیم!
وی گفت: جامعه پزشکان متخصص داخلی ایران به عنوان یک انجمن علمی بزرگ 
متشکل از متخصصان رشته های مختلف )بالغ بر 9 رشته زیر گروه طب داخلی( سعی 
کرده تا امسال در سی و پنجمین کنگره علمی سالانه ۲۳تا ۲6 اردیبهشت ۱۴۰۴ 
در مرکز همایش های رازی به ابعاد مختلف طب سالمندی و تازه های امراض داخلی 

بپردازد و مطالب علمی و کاربردی برای همکاران ارائه کند.
استاد دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، افزود: متاسفانه در سال های اخیر شاهد 
کاهش استقبال برای گذراندن دوره های تخصص و فوق تخصص پزشکی هستیم 
که این مسئله نه تنها در ایران بلکه در آمریکا و اروپا نیز مطرح  است و بسیاری از 

ظرفیت های دورهای تخصص و فوق تخصص خالی از متقاضی مانده است!  
خسرونیا گفت: طب داخلی، مادر پزشکی است و باید این رشته تقویت شود به همین 
خاطر در بسیاری از کشورهای جهان پزشکان متخصص بیمارستانی یا در اصطلاح 

هاسپیتالیست تربیت می کنند که به نوعی یک متخصص جامع در بیمارستان محسوب 
می شود و تمام بخش های داخلی و تخصصی، آی.سی.یو، سی.سی.یو، آندوسکوپی و 

اسپیرومتری... را تحت نظارت و مدیریت درمانی خود دارند.   
صورت  در  و  است  دیده  آموزش  داخلی  متخصص  یک  هاسپیتالیست  افزود:  وی 
در  اما  دهند  می  ارجاع  تخصص  فوق  پزشکان  به  را  بیماران  و ضرورت  تشخیص 
دانشگاه های ایران رشته ای با این عنوان وجود ندارد و بهترین توصیه  راه اندازی این 

رشته در دانشگاه های مادر است.  
خسرونیا گفت: امیدواریم مسئولان  توصیه را مورد توجه قرار دهند تا با تقویت رشته 
داخلی و یا راه اندازی رشته هاسپیتالیست از سردرگمی بیماران و صرف هزینه های 
فراوان بابت تغییر پزشک معالج و رفتن به سراغ فوق تخصص های متنوع جلوگیری 

شود.
رییس جامعه پزشکان متخصص داخلی ایران با بیان اینکه یک متخصص داخلی خبره 
و با تجربه می تواند با معاینه اولیه و حتی یک جلسه ویزیت و بررسی  به درمان موفق 
بیمار کمک کند، افزود: سعی می کنیم دغدغه های اقتصادی و اجتماعی متخصصان 
داخلی در این کنگره مطرح شود؛ مباحث متنوع علمی و پزشکی، طب سالمندان، 
طب اورژانس، بیماری های گوارش و آندوسکوپی، تعرفه های پزشکی و اقتصاد درمان، 
پدیده خودکشی پزشکان، ... موضوعاتی است که مطرح می شود و انتظار داریم به 
گوش مسئولان برسد. باید دقت کرد که تلاش برای تربیت دانش آموختگان رشته 
تخصصی طب بیمارستانی بجای ایجاد رشته های موازی، یکی از اهداف خوب و مهم 

در آینده باشد.

رشد انفجاری جمعیت سالمندان کشور ۵۳ روز هوای ناسالم در زنجان ثبت شد
خبرخبر  

کوتاهکوتاه 

ایرنا/  - کارشناس بررسی آلودگی هوا و تغییر اقلیم اداره  کل حفاظت محیط  زیست 
استان زنجان گفت: سال گذشته ۵۳ روز هوای ناسالم برای گروه های حساس، چهار 

روز ناسالم برای همه و یک روز هوای خطرناک در زنجان ثبت شد. 
الناز هاشمی افزود: زنجانی ها در سال گذشته ۸۳ روز هوای پاک و ۲۲۶ روز هوای 

قابل قبول داشتند.
وی اضافه کرد: از ابتدای سال جاری تاکنون یک روز بسیار ناسالم،یک روز ناسالم 
برای گروه های هدف، ۲1 روز قابل قبول و ۲۲ روز نیز هوای پاک ثبت شده است.

هاشمی افزود: کاهش کیفیت هوا در استان معمولا طبق اعلام هواشناسی به دلیل 
پایداری هوا یا ورود گرد و غبار از کشورهای همسایه به وقوع می پیوندد.

وی با بیان اینکه وجود ایستگاه سنجش آلاینده هوا در هر شهرستان الزامی و 
مطلوب است، خاطرنشان کرد: با توجه به وزش بادهای غالب در جنوب غرب 
استان، وجود ایستگاه های سنجش آلایندگی هوا در شهرستان های خدابنده و 
ایجرود ضروری است. هاشمی افزود: هم اکنون چهار ایستگاه سنجش آلاینده های 

هوا در استان فعال است و شاخص های آلودگی هوای استان را پایش می کند.
وی اظهار داشت: طبق برنامه ریزی ها قرار است شمار ایستگاه های سنجش 
وضعیت هوا در استان افزایش یابد که تحقق این مهم می تواند به پیگیری اهداف 

این بخش کمک بسزایی کند.
کارشناس بررسی آلودگی هوا و تغییر اقلیم اداره  کل حفاظت محیط  زیست استان 
زنجان خاطرنشان کرد: هم اکنون ایستگاه های سنجش آلودگی هوا در استانداری، 
اداره کل هواشناسی، اشراق زنجان و همچنین محوطه محیط زیست ابهر فعال 
است. شاخص هوا از صفر تا ۵0 پاک، از ۵1 تا 100 قابل قبول، بین 101 تا 1۵0 

برای گروه های حساس ناسالم و از 1۵1 تا ۲00 نیز برای همه افراد ناسالم است.
شاخص هوا از ۲01 تا ۳00 بسیار ناسالم و از ۳01 تا ۵00 نیز خطرناک است.

تابناک/ در حالی که قانون بودجه ۱۴۰۴ دولت را موظف به حذف یارانه دهک های 
پردرآمد و تأمین منابع لازم برای کالابرگ کرده، وزیر رفاه با اعلام نیاز به برداشت 
دوباره از صندوق توسعه ملی، عملاً راه حل قانونی را کنار گذاشته و بار دیگر دست در 

جیب آینده کشور کرده است.
طرح کالابرگ که در واپسین روز های سال گذشته کلید خورد، حالا در آستانه ورود 
به مرحله سوم، به مانع همیشگی »تأمین مالی« برخورد کرده است؛ مانعی که به نظر 
می رسد نه صرفاً اقتصادی، بلکه محصول بی میلی سیاسی دولت برای اجرای صریح 

قانون باشد.
بر اساس قانون بودجه ۱۴۰۴، دولت موظف است با حذف یارانه نقدی دهک های 
از  برای حمایت کالابرگی  منابع  تومان  میلیارد  تا دهم، دست کم ۴۰ هزار  هشتم 
خانوار های کم درآمد و تحت پوشش نهاد های حمایتی تأمین کند. اما وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی با اظهارات اخیرش نشان داده که دولت عزم چندانی برای این 

اقدام ندارد.
پیشنهاد وزیر برای برداشت از منابع صندوق توسعه!

احمد میدری، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، اعلام کرده است که اجرای کامل طرح 
کالابرگ نیازمند منابع است و دستیابی فوری به منابع حاصل از حذف یارانه دهک های 
پردرآمد، دور از دسترس به نظر می رسد. به نظر می رسد این اظهارنظر وزیر این 
یعنی برخلاف تکلیف بودجه، دولت فعلًا برنامه ای برای غربال گری یارانه بگیران ندارد 
و ترجیح می دهد صورت مسئله را با وعده لایحه دو فوریتی، پاک کند. لایحه ای است 
که طبق وعده وزیر رفاه قرار بود یارانه نقدی حدود ۱8 میلیون نفر را حذف کند و اگر 

فردی به حذف یارانه اش اعتراض کند، اما اعتراضش وارد نباشد، از سایر حمایت های 
دولتی نیز محروم شود. اما تا اینجای کار، نه از حذف یارانه خبری است، نه از اجرای 

قانون، و نه حتی از شفاف سازی.
در عوض، دولت یک مسیر آشنا را در پیش گرفته و آن مسیر، برداشت از صندوق 
توسعه ملی است. وزیر رفاه در جدیدترین گفت وگوی خود، ضمن ابراز تردید درباره 
امکان حذف یارانه دهک های ثروتمند، پیشنهاد کرده تا ۱ تا ۲ میلیارد دلار از منابع 
صندوق توسعه ملی برای تأمین کالابرگ برای کل سال اختصاص یابد. وی افزوده 
است: امیدواریم که مثل سال گذشته منبع جدیدی برایش دیده و از صندوق توسعه 

ملی برداشت شود، چون بحث امنیت غذایی و خوراکی مهم است.
همان مسیری که سال گذشته با وجود هشدار های اقتصادی، با برداشت یک میلیارد 

دلار طی و دو مرحله کالابرگ پرداخت شد.
صندوق توسعه ملی که قرار بود آینده ساز باشد و منابع آن صرف تولید و توسعه 
ابزاری برای تامین کالابرگ و حمایت معیشتی شده  زیرساخت کشور شود، حالا 
است. تأسیس صندوق توسعه ملی در سال ۱۳89 با هدف تبدیل درآمد های نفتی 
به سرمایه ای ماندگار برای نسل های آینده انجام شد، اما امروز، دولت ها یکی پس از 

دیگری، آن را به قلک بودجه جاری و یارانه ای خود تبدیل کرده اند.
راه حل  دم دستی به جای اصلاحات ساختاری

پرسش اینجاست که چرا دولت به جای پایبندی به قانون بودجه و اصلاح نظام یارانه ای، 

یارانه  دهک های  آیا حذف  ارزی صندوق توسعه می رود؟  به سراغ منابع  به سرعت 
پردرآمد، آن قدر دشوار و پرهزینه است که باید بهایش را آینده کشور بپردازد؟

منتقدان اقتصادی بار ها هشدار داده اند که استفاده مستمر از صندوق توسعه ملی برای 
تأمین کسری های جاری و حقوق و دستمزد و کالابرگ، نقض غرضی آشکار است. این 
منابع نه برای پرداخت یارانه های مصرفی، بلکه برای ساخت زیرساخت، توسعه پایدار 
و حفظ ثروت ملی طراحی شده اند. حتی رئیس صندوق توسعه ملی هم چند ماه قبل 
با یادآوری وام های بازپرداخت نشده ۱۰۰ میلیارد دلاری، از روند استقراض دولت ابراز 

نگرانی کرده بود.
مطرح  کالابرگ  پرداخت  و  کم درآمد  اقشار  معیشت  از  نام حمایت  به  امروز  آنچه 
می شود، ممکن است در کوتاه مدت تسکینی موقت باشد، اما در بلندمدت، مسیری به 
سوی تضعیف بنیان های اقتصادی کشور است. چرا که این بار، به جای اصلاحات، به 

سراغ منابع بین نسلی رفته ایم و این، هزینه ای است که آینده باید بپردازد.
دولت باید پاسخ دهد که آیا پرداخت کالابرگ های امسال، به قیمت تاراج سرمایه های 
فردای ایران، تصمیمی منطقی است؟ یا نشانه ای دیگر از ناتوانی در اجرای برنامه های 

ساختاری و ترجیح راه حل های دم دستی و کوتاه مدت بر اقدامات جدی و بلندمدت؟
آقای میدری؛ لطفاً به جای رفتن سراغ منابع ارزشمند صندوق توسعه ملی، قانون 
بودجه را شفاف و دقیق اجرا کنید. حذف یارانه دهک های پردرآمد، نه تنها تکلیفی 
قانونی، بلکه گامی واقعی در مسیر عدالت و راهکاری برای تأمین منابع کالابرگ است.

برنا/  در هیاهوی چالش های اقتصادی و تلاش برای یافتن راهکارهای نوین، بانک 
مرکزی ایران از جدیدترین فرزند خود رونمایی کرده است: ریال دیجیتال.

ریال دیجیتال پروژه ای که با وعده های بزرگ پا به میدان گذاشته و قرار است، چهره 
پول و پرداخت در کشور را دگرگون کند. فاز آزمایشی این پول ملی دیجیتال از ۱۴۰۱ 

آغاز شد و از تیر ۱۴۰۳ فاز آزمایشی گسترده آن کلید خورد.  
حالا زمزمه های ورود آن به زندگی روزمره مردم، پرسش های بسیاری را ایجاد کرده 
است. اما ریال دیجیتال چیست؟ چه تفاوتی با پول های الکترونیکی و رمزارزها دارد؟ 
آیا می تواند مرهمی بر زخم کهنه تورم باشد یا صرفا ابزاری جدید برای کنترل بیشتر 

است؟
ریال دیجیتال چگونه زندگی روزمره را تغییر می دهد؟

شاید ملموس ترین جنبه ریال دیجیتال برای عموم مردم، کاربردهای روزانه آن باشد. 
تصور کنید دیگر نیازی به حمل پول نقد یا حتی کارت بانکی برای خریدهای خرد 
نباشد. ریال دیجیتال، که اساسا نسخه الکترونیکی همان اسکناس ها و سکه های رایج 

در کیف پول شماست، قرار است پرداخت های روزمره را ساده تر و سریع تر کند.
بانک مرکزی تاکید دارد که ریال دیجیتال، تعهد مستقیم این بانک است؛ درست 
مانند اسکناس. این یعنی ارزش آن دقیقا معادل ریال فیزیکی است و از پشتوانه دولتی 
برخوردار است. اما تفاوت اصلی در نحوه استفاده است. شما از طریق یک اپلیکیشن 
کیف پول دیجیتال بر روی تلفن همراه خود، می توانید به راحتی و بدون نیاز به تسویه 
بین بانکی پیچیده، به دیگران ریال دیجیتال منتقل کنید یا با اسکن یک Qrکد در 

فروشگاه ها، هزینه خرید خود را بپردازید.
است؛  »آفلاین«  پرداخت  امکان  دیجیتال،  ریال  جذاب  بالقوه  ویژگی های  از  یکی 
یعنی حتی در مکان هایی که دسترسی به اینترنت وجود ندارد، بتوان با استفاده از 

فناوری هایی مانند nFC )ارتباط حوزه نزدیک(، تراکنش های کوچک را انجام داد.
یا در  از دکه های کوچک  تاکسی، خرید  برای پرداخت کرایه  این ویژگی می تواند 
مناطقی با پوشش اینترنت ضعیف، بسیار کاربردی باشد. سرعت بالا و کارمزد احتمالا 
صفر یا بسیار پایین برای تراکنش های خرد، از دیگر مزایای وعده داده شده برای 
کاربران عادی است. هدف نهایی، ایجاد یک سیستم پرداخت آسان، سریع و فراگیر 

برای همه، حتی کسانی است که دسترسی کمتری به خدمات بانکی سنتی دارند.
شمشیر دولبه ریال دیجیتال

یکی از بحث برانگیزترین جنبه های ریال دیجیتال، تاثیر احتمالی آن بر کنترل تورم 

و سیاست های پولی است. طرفداران این طرح معتقدند که با دیجیتالی شدن پول 
ملی، بانک مرکزی ابزارهای دقیق تر و کارآمدتری برای رصد جریان پول در اقتصاد و 
اعمال سیاست های پولی خواهد داشت. شفافیت ایجاد شده در تراکنش ها می تواند به 
شناسایی بهتر گلوگاه های تورم زا و نظارت بر حجم نقدینگی کمک کند. در تئوری، 
بانک مرکزی می تواند با استفاده از داده های لحظه ای حاصل از تراکنش های ریال 

دیجیتال، سیاست های انقباضی یا انبساطی را با سرعت و دقت بیشتری اجرا کند.
همچنین، امکان تعریف پول برنامه پذیر )ProgrammaBle money( وجود دارد؛ 
به این معنی که می توان برای برخی پرداخت ها، مانند یارانه ها یا وام های هدفمند، 
محدودیت ها یا کاربردهای خاصی تعریف کرد تا اطمینان حاصل شود که پول در 

مسیر تعیین شده هزینه می شود.
اما منتقدان هم با دیده تردید به این موضوع می نگرند. آن ها استدلال می کنند که 
ریشه های تورم مزمن در ایران بسیار عمیق تر از آن است که صرفا با تغییر شکل پول 

بتوان آن را مهار کرد.
نگرانی دیگر این است که سهولت ایجاد و توزیع ریال دیجیتال، خود می تواند به ابزاری 
برای خلق پول بدون پشتوانه و تشدید تورم تبدیل شود؛ اگر بانک مرکزی استقلال 

کافی نداشته باشد یا تحت فشارهای سیاسی قرار گیرد.
علاوه بر این، شفافیت و قابلیت ردیابی بالای ریال دیجیتال، نگرانی هایی جدی در مورد 
حریم خصوصی شهروندان و احتمال سوء استفاده از اطلاعات مالی افراد برای کنترل 
اجتماعی یا سیاسی ایجاد می کند. این شمشیر دولبه، نیازمند قانون گذاری دقیق و 

نظارت مستقل برای جلوگیری از انحراف از اهداف اولیه است.
چالش های پیاده سازی ریال دیجیتال

راه اندازی موفقیت آمیز ریال دیجیتال، مسیری پر از دست انداز و چالش های فنی، 
قانونی، امنیتی و اجتماعی است. این پروژه صرفا یک ارتقای نرم افزاری نیست، بلکه 
نیازمند ایجاد یک زیرساخت کاملًا جدید و تغییر در اکوسیستم پرداخت کشور است.

در این بین، چالش های فنی، چالش های قانونی و رگولاتوری، چالش های امنیتی و 
پذیرش عمومی و اجتماعی وجود دارد که لازم است آن ها را در نظر داشته باشیم.

چالش های فنی: طراحی و پیاده سازی پلتفرمی که بتواند حجم عظیم تراکنش های 
روزانه را با سرعت، امنیت و پایداری بالا پردازش کند، یک چالش مهندسی بزرگ 

با زیرساخت های پرداخت موجود  این سیستم  قابلیت همکاری  از  است. اطمینان 
)مانند شتاب و شاپرک( و همچنین سیستم های بانکی، امری حیاتی است. مسئله 
و  کاربران  تعداد  افزایش  با  بتواند  باید  سیستم  است؛  مطرح  نیز  مقیاس پذیری 
تراکنش ها، عملکرد خود را حفظ کند. چالش های قانونی و رگولاتوری: فقدان قوانین 
مشخص در حوزه پول های دیجیتال ملی، یک خلاء بزرگ است. باید چارچوب های 
قانونی روشنی برای تعریف ماهیت ریال دیجیتال، حقوق و مسئولیت های کاربران، 
بانک مرکزی، بانک ها و ارائه دهندگان کیف پول تدوین شود. مسائلی مانند مبارزه با 
پولشویی و تامین مالی تروریسم، نیازمند سازوکارهای نظارتی دقیق و در عین حال 

حفظ حریم خصوصی کاربران هستند.
چالش های امنیتی: ریال دیجیتال، هدف جذابی برای حملات سایبری، کلاهبرداری 
و جعل خواهد بود. تامین امنیت شبکه، کیف پول های دیجیتال و اطلاعات کاربران، 
اولویت اصلی است. هرگونه رخنه امنیتی می تواند اعتماد عمومی به این سیستم را 
به کلی از بین ببرد. چالش های پذیرش عمومی و اجتماعی: متقاعد کردن مردم و 
کسب وکارها به استفاده از یک شکل جدید پول، کار آسانی نیست. باید فرهنگ سازی 
گسترده ای صورت گیرد و مزایای ریال دیجیتال به خوبی تبیین شود. وجود شکاف 
دیجیتال )عدم دسترسی یا توانایی استفاده از فناوری های دیجیتال در بخشی از 

جامعه( و نیاز به آموزش کاربران، از دیگر موانع مهم هستند.
مشکلات پیش روی متولی ریال دیجیتال

از  با مجموعه ای  ریال دیجیتال،  پروژه  اصلی  متولی  عنوان  به  ایران  مرکزی  بانک 
مشکلات و فشارهای منحصر به فرد روبروست. موفقیت این طرح تا حد زیادی به 

توانایی این نهاد در مدیریت این چالش ها بستگی دارد.
سرعت  به  مردم  اگر  است.  بانکی  نظام  ثبات  حفظ  دغدغه ها،  اصلی ترین  از  یکی 
سپرده های خود در بانک ها را به ریال دیجیتال تبدیل کنند، ممکن است بانک ها 
با مشکل کمبود نقدینگی مواجه شوند. مسئله دیگر، تاثیر ریال دیجیتال بر اجرای 
سیاست های پولی سنتی است. ابزارهای قبلی مانند نرخ بهره بین بانکی یا نسبت 
سپرده قانونی، ممکن است کارایی خود را از دست بدهند یا نیاز به بازنگری اساسی 
داشته باشند. بانک مرکزی باید مدل های جدیدی برای مدیریت نقدینگی و کنترل 

تورم در عصر ریال دیجیتال توسعه دهد.

بازی تکراری با صندوق توسعه؛ این بار برای کالابرگ

ریال دیجیتال زیر ذره بین

مدیرعاملجمعیتهلالاحمراستانزنجان:
تصادف مینی بوس با وانت مزدا

در جاده زنجان قزوین با ۱۵ مصدوم

وزیربهداشت،درمانوآموزشپزشکی:
۵۰ درصد از دیابتی ها از ابتلای

 خود به بیماری بی خبرند

صدای زنجان/ مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان زنجان از برخورد یک دستگاه 
مینی بوس با سواری وانت مزدا در کیلومتر 8۰ جاده زنجان قزوین خبر داد که 

منجر به مصدومیت ۱۵ نفر شد.
 ۱۵ دوشنبه  روز   ۰۷:۳۵ ساعت  در  گفت:  خبر  این  اعلام  حکمت اله هاشمی با 
اردیبهشت ماه ۱۴۰۴، گزارشی مبنی بر برخورد یک دستگاه مینی بوس با سواری 
وانت مزدا در کیلومتر 8۰ جاده زنجان به قزوین به مرکز کنترل و هماهنگی 

عملیات استان اعلام شد.
وی افزود: بلافاصله یک تیم عملیاتی از پایگاه امدادونجات غزال و یک تیم پشتیبان 
از قلعه حسینیه شهرستان خرمدره به محل حادثه اعزام شدند، پس از ارزیابی 

مشخص شد که ۱۵ نفر در این سانحه مصدوم شده اند.
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان زنجان بیان کرد: نجاتگران هلال احمر اقدامات 
اولیه را برای مصدومان انجام و یک نفر از مصدومان توسط تیم امدادونجات و 

سایرین با کمک عوامل اورژانس به مراکز درمانی منتقل شدند.

عصر ایران/ وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با تأکید بر لزوم افزایش سواد 
بیماری  این  به  ابتلای خود  از  دیابتی  افراد  از  سلامت مردم، گفت: ۵۰ درصد 

بی خبرند.
محمدرضا ظفرقندی، وزیر بهداشت امروز در کنگره جامعه جراحان ایران که در 
مرکز همایش های دانشگاه علوم پزشکی ایران برگزار شد، اظهار کرد: باید مشکلات 
را حل کرده و دردهای مردم را مداوا کنیم. اعضای جامعه پزشکی و جراحان در 
این زمینه باعث افتخار ایران هستند زیرا از دوران دفاع مقدس، صحنه های سختی 
که در ایام جنگ بر مردم ما گذشت را با علم، دانش و دلسوزی مدیریت کردند و 
بحران را به خوبی برای کشور حل کردند. تنها جایی که در دوران جنگ دغدغه 

نداشتیم، حوزه پزشکی بود.
انفجار در  از جمله حادثه  فعالیت پزشکان در حوادث مختلف  به  اشاره  با  وی 
بندرعباس افزود: در همان ایامی که حادثه تاسف بار در بندرعباس رخ داد، کار 
بزرگی در حوزه پزشکی انجام شد، زیرا در یک لحظه جمع کثیری از هموطنان 
دچار مجروحیت و آسیب شدند و ۱۵۰۰ مجروح داشتیم که باید سازماندهی 
می شدند. بلافاصله تیم های تریاژ در هر بیمارستان مشخص شدند و اولویت های 
جراحی مجروحان تعیین شد. سپس مردم به صحنه آمدند و 8۰۰ واحد خون برای 
بندرعباس و ۴۰۰ واحد خون برای شیراز که استان معین بود ارسال و پزشکان 

۱99 عمل جراحی برای مصدومان انجام دادند.
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با اشاره به سه بعد اصلی توسعه پایدار 
گفت: محیط زیست، اقتصاد و جامعه سه بعد اصلی توسعه پایدار هستند. برای 
توسعه پایدار باید کاری کنیم که توسعه منجر به تخریب محیط زیست ما نشود. در 
بسیاری از کشورها سوخت کارخانه ها و اتومبیل ها را پاک کرده اند و مازوت سوزی را 
به خارج از شهرها منتقل کرده اند. اکنون سالانه ۵۰ هزار مرگ منتسب به آلودگی 
هوا داریم و در جهان، ۷۰۰ هزار کودک به دلیل آلودگی هوا می میرند. توسعه پایدار 

محور مهم دیگری نیز دارد و آن نیروی انسانی سالم است.
وی با بیان اینکه افزایش سواد سلامت مردم باید مهم ترین محور نظام سلامت 
باشد، افزود: ۵۰ درصد مردم از ابتلای خود به دیابت بی اطلاع هستند. شایع ترین 
سرطان در زنان سرطان پستان است که اگر آموزش، غربالگری و خودآزمایی 
لازم انجام شود، بیش از 8۰ درصد موارد در سطح ۱ و ۲ بیماری تشخیص داده 
می شود و می توان یک خانواده را از تبعات این بیماری نجات داد، در حالی که در 
مراحل بعدی و پس از متاستاز، درمان بسیار سخت می شود. در مردان نیز سرطان 
پروستات یکی از شایع ترین سرطان هاست که قابل پیشگیری است و بنابراین 
آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر  دارد.  زیادی  اهمیت  مردم  به  آموزش سلامت 
پزشکی با اشاره به بخش اقتصاد نیز تصریح کرد: سهم سلامت از تولید ناخالص 
داخلی )gdP( پایین است. باید سهم سلامت از تولید ناخالص داخلی به ۷ درصد 
برسد، اما این سهم اکنون ۳.8 درصد است که به معنای تعویق مطالبات پرستاران، 
مشکل در تأمین دارو و تجهیزات، مهاجرت پزشکان و بروز مشکلاتی در حوزه 
نیروهای انسانی است. وی ادامه داد: توسعه پایدار در بخش سلامت پیش نیازهایی 
دارد، از جمله وجود صلح و ثبات، تغییر در رویکردهای آموزشی، تمکین به قانون، 
آزادی های قانونی و... و اگر این پیش نیازها فراهم شود، اهداف توسعه پایدار محقق 
خواهد شد. ظفرقندی بیان کرد: در کشور ما سالانه ۲۰ هزار جوان در تصادفات 
جان خود را از دست می دهند که باعث از دست رفتن نیروهای انسانی به عنوان 

محورهای توسعه پایدار و بروز مشکلات بسیاری برای خانواده های آن ها می شود.

آگهی مزایده عمومی )نوبت اول(

 اداره کل حفاظت محیط زیست
 استان زنجان 

دارد  نظر  در  زنجان  استان  زیست  محیط  حفاظت  کل  اداره 
 تعداد ۱ دستگاه خودروی کارکرده خود را بر اساس مجوز شماره 
99۰۲۰۵ مورخ ۱4۰۳/۰۵/۲۲ کمیسیون ماده ۲ ، اداره کل امور 

اقتصادی و دارایی استان زنجان ، از طریق مزایده عمومی و صرفاً در بسته 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )setadiran.ir(  اقدام نماید.

شناسه آگهی
1924019
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عباس محمدی، رئیس هیئت کشتی استان زنجان با اشاره به رشد بیش از ۱۰۰ 
درصدی سالن های کشتی در استان زنجان اظهار کرد: تعداد سالنها در استان از ۱۷ 
سالن به ۳8 مورد افزایش یافته که این رشد از سال 98 از زمانی بنده توفیق خدمت 

پیدا کردم، صورت گرفته است.
وی با اشاره به افزایش تعداد سالن های کشتی با توجه به تعداد درخواست هایی که دائم 
اضافه می شود، ابراز کرد: خداوند را شاکریم که خانواده ها به هیئت کشتی اعتماد کردند 

و فرزندان خود را به سالن های کشتی می فرستند.
رئیس هیئت کشتی استان زنجان با بیان اینکه نزدیک به پنج هزار نفر در این رشته 
در استان بیمه ورزشی دارند، گفت: این تعداد بیمه شده یک آمار واقعی و جالب برای 

هیئت استان است.
وی با اشاره به اینکه در سال ۱۴۰۲ ما نوسازی و بهسازی خانه کشتی جهان پهلوان 
تختی را انجام دادیم، افزود: این سالن با اعتباری بالغ بر ۱۵ میلیارد ریال با تمامی 

امکانات و تجهیزات بهسازی و نوسازی شد.
محمدی با بیان اینکه تمامی تمرینات و مسابقات تیم های استان در سالن تختی انجام 

می شود، اظهار کرد: این سالن قبل از بهسازی در شان کشتی زنجان نبود.
وی با اشاره به اینکه برای افزایش دانش مربیان سالانه چهار کلاس در سطح استان 
برگزار می کنیم، گفت: این کلاس ها با حضور مدرسین برجسته فدراسیون کشتی 

برگزار می شود.
پروری  قهرمان  مربیان  افزایش سطح دانش  با  زنجان  استان  رئیس هیئت کشتی 
برای این ورزش در استان راحت تر خواهد شد، خاطرنشان کرد: در اعزام به مسابقات 
قهرمانی کشور در تمامی رده های سنی از نونهالان گرفته تا پیشکسوتان و بانوان زنجان 

حضور فعال داشته و حتی یک غیبت هم نداشتیم.
وی با اشاره به برگزاری تمرین های تیم ملی در استان گفت: اردوی تیم ملی کشتی 
ساحلی و اردوی تیم ملی آزاد نونهالان را در طول سال های قبل در زنجان برگزار 

کردیم و این روند با جذب اسپانسر ادامه پیدا خواهد کرد.

محمدی تمرکز زدایی از مرکز استان را از جمله برنامه های هیئت کشتی عنوان کرد 
و ادامه داد: استعدادیابی در شهرستان های ابهر، خرمدره و خدابنده با شتاب بیشتری 

نسبت به سایر شهرستان ها در حال انجام است.
وی با بیان اینکه سلطانیه و طارم نیز حرکتهایی را در این راستا آغاز کردند، اظهار کرد: 

امیدواریم ماهنشان و ایجرود نیز در این مسیر اقدام کنند.
رئیس هیئت کشتی استان زنجان بیان کرد: در خصوص حضور مربیان استان زنجان 
در تیم های ملی خوب عمل کردیم و اکنون محمد نادری سرمربی کشتی ساحلی 
کشور است و آقایان میثم حیدری، وحید درامی مقدم و مصطفی معصومی به صورت 

متناوب به اردوی تیم ملی نونهالان دعوت می شوند.
وی با بیان اینکه آقای بهمن نبی لو منفرد نیز هفته گذشته به مدت ۱۰ روز به اردوی 
تیم ملی فرنگی نوجوانان دعوت شد، گفت: هیئت کشتی با همدلی و صلابت در 
تلاش است تا روزهای خوش کشتی دوباره برگردد و ما شاهد درخشش ورزشکاران 

این ورزش باشیم.
محمدی با اشاره به سرمایه گذاری ویژه هیئت کشتی بر روی خردسالان و نونهالان 
تصریح کرد: به دنبال تربیت قهرمانانی همچون بهرام چمران، محمد نادری، هادی 

گورکانی، وحید درامی مقدم، میثم نصیری، میثم حیدری و ... هستیم./ تسنیم

زنجان در مسیر احیای نام های طلایی کشتی ایران

رویداد۲۴/ حسین یزدانی وزنه بردار ۱۷ ساله اردبیلی با اقتدار و با ۱۱ کیلوگرم 
اختلاف نسبت به نزدیک ترین رقیبش، قهرمان دسته فوق سنگین نوجوانان جهان 

شد و عنوان قویترین وزنه بردار نوجوان رقابت های جهانی پرو را به دست آورد.
یزدانی در حرکت یکضرب با مهار وزنه ۱۴۴ کیلوگرم بعد از نمایندگان ارمنستان 
)هوانسیان( و کاراوائف از روسیه که به ترتیب ۱۵۰ و ۱۴۷ را مهار کرده بودند در 

جایگاه سوم ایستاد و مدال برنز گرفت.
با این حال یزدانی در دوضرب نشان داد قویترین فوق سنگین نوجوانان جهان از 
ایران است. او در همان حرکت اول با مهار وزنه ۱8۰ کیلوگرم کار رقبای خود را 
یکسره کرد و در ادامه با مهار وزنه ۱9۰ کیلوگرم قدرت خود را به رخ کشید و با 
۱۱ کیلوگرم اختلاف نسبت به نمایندگان ارمنستان و روسیه روی سکوی قهرمانی 
ایستاد و دو طلای خوشرنگ دوضرب و مجموع را به دست آورد. یزدانی پس از 

کسب عنوان قهرمانی به سبک علیرضا یوسفی روی تخته لیما تاج گذاری کرد.

رضا علیپور، چهره شاخص سنگ نوردی ایران و دارنده عنوان »مرد سریع جهان«، 
به دلیل مصدومیت از حضور در رقابت های جام جهانی چین بازماند.

این خبر که توسط فدراسیون کوهنوردی و صعودهای ورزشی اعلام شده، ضربه ای 
مهم به ترکیب تیم ملی ایران در این رقابت ها تلقی می شود.

با وجود این غیبت تلخ، فدراسیون کوهنوردی اعلام کرد که علیپور در صورت 
بهبودی، در دو مسابقه آتی در لهستان و فرانسه حضور خواهد یافت و همچنان 
یکی از امیدهای اصلی تیم ملی برای موفقیت در میادین بین المللی محسوب 

می شود.
در همین حال، برنامه های آماده سازی تیم ملی برای حضور در بازی های آسیایی 
ناگویا نیز به طور رسمی آغاز شده است. با توجه به تأکید ویژه وزارت ورزش 
بر موفقیت در این رویداد قاره ای، اردوهای تیم ملی در دستور کار قرار گرفته 
و با جدیت دنبال می شود. همچنین با توجه به قرار داشتن رشته سنگ نوردی 
در فهرست بازی های المپیک ۲۰۲8 لس آنجلس، فدراسیون در تلاش است تا 
با بهره گیری از ورزشکاران آماده و دارای شرایط مناسب، تیمی رقابتی و موفق را 

راهی این رقابت های مهم کند.
از سوی دیگر، فدراسیون کوهنوردی از افتتاح دو پروژه مهم عمرانی در سال جاری 
خبر داده است. نخستین پروژه، دیواره سنگ نوردی جدید مجموعه ورزشی آفتاب 
انقلاب است که با همکاری وزارت ورزش و شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی 
کشور احداث شده است. دومین پروژه نیز مربوط به ساخت دیوار سنگ نوردی 
کباکیان است که مراحل پایانی آن در حال انجام است و طبق پیش بینی ها در 

خردادماه به بهره برداری خواهد رسید.
همچنین فدراسیون در ادامه برنامه های فرهنگی و اجتماعی خود، بر پاک سازی 
مناطق کوهستانی و ارتقاء آگاهی عمومی نسبت به حفاظت از محیط زیست تأکید 
کرده و با آغاز فصل بهار، از مردم خواسته تا با مشارکت فعال در این اقدامات، از 

طبیعت کشور حمایت کنند./ ایلنا

ایسنا/  تیم والیبال زنان سایپا به عنوان قهرمان ایران در  لیگ قهرمانان آسیا 
شرکت کرد و با قبول دو شکست مقابل تیم هایی از چین و ویتنام به دور دوم 

مسابقات صعود نکرد.
در  کرد:  بیان  و  اشاره  قهرمانان  لیگ  در  تیم  این  عملکرد  به  علیخانی  شبنم 
سخت ترین گروه ممکن قرار داشتیم و این حرف توجیه نیست. اگر در گروه های 
دیگر بودیم شرایط خیلی متفاوت تر می شد. چین و ویتنام هر دو به جمع چهار تیم 

برتر راه پیدا کردند و مقام آوردند.
او ادامه داد: با چین فاصله داریم و این یک واقعیت است. اگر اسم تیم مقابل ما 
چین نبود، شاید نتیجه دیگری رقم می خورد اما اسم چین سنگین است و جدا 
از مسائل فنی کار را سخت می کند. با این حال نسبت به سال های گذشته بازی 
خوبی انجام دادیم. علیخانی با بیان اینکه هر سال فقط به یک تورنمنت اعزام 
می شویم و این کار را سخت می کند، تاکید کرد: تیم های مقابل ما در تورنمنت های 
مختلف شرکت می کنند و ما جزو تیم ها و کشورهایی هستیم که از نظر تعداد بازی 
عقب افتاده ایم. همین فاصله ما را زیاد می کند. در تیم ملی هم این مشکل را داریم؛ 
با کشورهای اروپایی بازی دوستانه انجام می دهیم در حالی که سبک بازی آنها 
با تیم های آسیایی متفاوت است. کاپیتان تیم سایپا به حضور بازیکن خارجی در 
تیم های رقیب اشاره کرد و گفت: تیم های حاضر در این مسابقات بازیکن خارجی 
داشتند و همین سطح مسابقات را بالاتر می برد. این موضوع کار را برای ما سخت 
کرد. ویتنام دو بازیکن خارجی داشت و چین هر چند بازیکن خارجی نداشت اما 
ترکیبش نزدیک به ترکیب تیم ملی بود. او در واکنش به اینکه پیشرفت والیبال 
زنان ایران کند است،  گفت: هر کسی به سهم خود باید برای بهتر شدن تلاش کند. 
فدراسیون برنامه بلندمدت برای تیم ملی دارد. ما از تیم ملی خداحافظی کرده ایم 
اما امیدوارم اتفاقات خوبی بیفتد. متاسفانه فرهنگ ورزشی و امکانات ما ضعیف 
است. از طرف دیگر دختر هستیم و فکر می کنم همه چیز آنگونه که باید در بخش 

زنان حرفه ای پیش نمی رود.

موج رسا/ رئیس کمیته مسابقات تکواندو استان زنجان گفت: اختتامیه لیگ انفرادی 
نونهالان بخش پسران استان زنجان در تاریخ ۱9 اردیبهشت ماه برگزار می شود.

اکبر رحمانی با بیان اینکه مسابقات انتخابی نوجوانان کشوری تکواندو در تهران با 
حضور تیم های آقایان و بانوان در حال برگزاری است، گفت: از استان زنجان در دو 

بخش آقایان و بانوان در این رقابت ها حضور دارند.
وی افزود: مسابقات انتخابی نوجوانان کشوری برای آقایان به پایان رسید و تیم 
استان زنجان موفق به کسب دو مدال برنز شد. طاها ازلگینی یکی از مدال آوران 
بود که تحت نظر مربی خود، علی پیری توانست این موفقیت را به دست آورد. 
همچنین امیرحسین طاهری دیگر ورزشکار زنجانی با مربیگری محمد علوی به 

رقابت پرداخته و تلاش های او نیز قابل تقدیر است.
رئیس کمیته مسابقات تکواندو استان زنجان با اشاره به اینکه مسابقات تیم بانوان از 
تاریخ ۱۴ اردیبهشت ماه آغاز می شود، عنوان کرد: امیدواریم که بانوان نیز سهمی 

در درخشش استان زنجان داشته باشند و بتوانند نتایج خوبی کسب کنند.
وی با اشاره به اختتامیه لیگ انفرادی نونهالان بخش پسران استان اشاره کرد و 
گفت: اختتامیه لیگ انفرادی نونهالان بخش پسران استان زنجان در تاریخ ۱9 

اردیبهشت ماه برگزار می شود.

رئیسکمیتهمسابقاتتکواندوزنجانعنوانکرد:

برگزاری اختتامیه لیگ انفرادی 
نونهالان در زنجان

وزنه بردار ایرانی، قوی ترین نوجوان جهان شد

جام جهانی از دست رفت

گلایههایکاپیتانسابقتیمملیوالیبالزنان:

هیچکس از موفقیت ما خوشحال نمی شود

خبر خبر 

کوتاه کوتاه 

مهر/  در سال های اخیر، روند فزاینده کم تحرکی در جامعه ایرانی، به ویژه در شهرهای 
بزرگ، زنگ خطر جدی را برای نظام سلامت کشور به صدا درآورده است. آمارهای 
رسمی حاکی از آن است که بخش قابل توجهی از مرگ ومیرها در ایران، ناشی از 
بیماری های غیر واگیر و سبک زندگی بی تحرک است؛ مسأله ای که از دید بسیاری 
از کارشناسان حوزه سلامت و ورزش، به مراتب نگران کننده تر از تلفات جاده ای یا 
سایر عوامل پرخطر است. در حالی که دولت بر لزوم مقابله با پیری جمعیت و ارتقا 
شاخص های بهداشتی تأکید دارد، هنوز سازوکار مشخصی برای توسعه ورزش همگانی 

و ایجاد بسترهای پایدار برای تحرک روزانه مردم در سطح جامعه دیده نمی شود.
نقشی  می توانند  مردمی  و  محلی  نهادهایی  عنوان  به  شهرداری ها  میان،  این  در 
کلیدی در نهادینه سازی فرهنگ ورزش ایفا کنند؛ نقشی که در بسیاری از کشورهای 
پیشرفته، به خوبی تجربه شده است. برای بررسی وضعیت فعلی ورزش همگانی در 
ایران، چالش های پیش رو، و راهکارهای قابل اجرا با نگاهی به مدل های موفق جهانی، 
گفت وگویی داشتیم با غلامرضا عباسی، کارشناس حوزه ورزش های همگانی، که به 

صراحت از ناکارآمدی ساختاری در این حوزه و فرصت های مغفول شده سخن گفت.
دولت در مقابله با بحران کم تحرکی ناکام است

غلامرضا عباسی، کارشناس حوزه ورزش های همگانی، با انتقاد صریح از ناکارآمدی 
دولت در حوزه سلامت عمومی و ورزش همگانی اظهار کرد: دولت ذاتاً ساختاری کند 
و غیر چابک دارد و در ایران این بی انگیزگی به یک وضعیت مزمن تبدیل شده است؛ 
به گونه ای که نه اراده ای برای تحرک وجود دارد و نه برنامه ای مشخص برای مقابله با 

بحران های اجتماعی و جسمی همچون کم تحرکی تدوین و اجرا شده است.
وی افزود: بخش زیادی از دستگاه های دولتی در کشور در کنار وزارت ورزش دچار 
رکود مدیریتی و عملکردی هستند. من شخصاً به یکی از معاونان وزارت صمت گفتم 
که بهتر است این وزارتخانه را تعطیل کنید، چون تولیدکنندگان به تنهایی بار اقتصاد 
کشور را به دوش می کشند و حتی برای رفع مشکلاتشان ناچارند هزینه کنند. وقتی 
وزارتخانه ای دردی از جامعه دوا نمی کند، بودن یا نبودنش تفاوتی ندارد. حالا شرایط 

ورزش و نقش وزارت ورزش در این میان هم بی شباهت به این ماجرا نیست.
نقص زیرساخت ها و بی توجهی دولت

عباسی با بیان اینکه حوزه ورزش و جوانان نیز از همین وضعیت رنج می برد، گفت: 
چند سال پیش، وقتی دکتر قاضی زاده هاشمی وزیر بهداشت بود، یکی از معاونان 
از  ناشی  هزار مرگ  اعلام کرد که سالانه 8۰  بود،  ورزش علاقه مند  به  که  ایشان 
بیمارهای مربوط به کم تحرکی مانند سکته قلبی در کشور داریم. این آمار از آمار 

کشته های تصادفات جاده ای نیز بالاتر است.
وی ادامه داد: این گزارش در مجلس شورای اسلامی بازتاب زیادی داشت، اما متأسفانه 
بعد از مدتی به بایگانی رفت و هیچ اقدام عملی و پایداری برای اصلاح این روند صورت 
نگرفت. ما از یک طرف نگران پیر شدن جمعیت هستیم و مشوق هایی برای فرزند 
آوری می گذاریم، اما از طرف دیگر برای حفظ سلامت فعلی جامعه هیچ برنامه قابل 

اتکایی وجود ندارد.
عباسی با تاکید بر اینکه زیرساخت های مقابله با کم تحرکی و بیماری های غیر واگیر در 
کشور فراهم نیست، تصریح کرد: هیچ گاه ندیدیم دولت یا وزارت ورزش بیاید و با سند 
و مدرک بگوید که با اجرای فلان طرح یا سیاست، نرخ مرگ ومیر ناشی از کم تحرکی 
کاهش یافته است. حتی وزارت بهداشت نیز چنین آماری را تأیید نمی کند، چون واقعاً 

اقدام مؤثری انجام نشده است.
طرح ورزش محله ای را به بایگانی سپرده شد

این کارشناس ورزش همگانی با اشاره به مدل های موفق جهانی در این حوزه گفت: 
در بسیاری از کشورهای پیشرفته، متولی اصلی توسعه ورزش عمومی شهرداری ها 
هستند، نه دولت. بر اساس گزارش یونسکو، شهرداری ها مسابقات متنوع ورزشی را 
به صورت رایگان و در رده های سنی مختلف برگزار می کنند و همین باعث ترویج 
ورزش، سلامت عمومی، افزایش نشاط اجتماعی و حتی کشف استعدادهای ورزشی 

شده است.
وی ادامه داد: در ایران هم نمونه موفقی داشتیم. طرح »سه شنبه های بدون خودرو« 

در شهر اصفهان باعث شد مردم به پیاده روی و دوچرخه سواری روی بیاورند. این طرح 
بسیار مؤثر بود و بازتاب اجتماعی مثبتی هم داشت. ما چهار سال پیش پیشنهاد 
مشابهی را به شهرداری تهران ارائه کردیم که در آن یک منطقه به عنوان پایلوت 
انتخاب شود و مسابقات ورزشی در رشته های مختلف در آن برگزار شود. حتی قرار 
بود هزینه ها از طریق مشارکت اندک مردمی و بدون تحمیل بار مالی به شهرداری 
تأمین شود. عباسی گفت: این طرح با استقبال اولیه مواجه شد اما با رفتن قالیباف از 
شهرداری و روی کار آمدن مدیران بی انگیزه، عملًا به بایگانی سپرده شد. امروز اگر 
شهردار تهران، آقای زاکانی، بخواهد واقعاً وارد عمل شود، می توان با اجرای این طرح 
در چند منطقه شهر، الگویی موفق ایجاد کرد و پس از رفع ایرادات، آن را به سایر 

استان ها تسری داد.
با ورزش می توان بار نظام سلامت را سبک کرد

وی افزود: دولت پولی برای ساخت بیمارستان های جدید ندارد، اما با جلوگیری از 8۰ 
هزار مرگ ومیر ناشی از کم تحرکی، می تواند بار زیادی را از دوش نظام سلامت بردارد. 
من بارها گفته ام اگر نگران پیری جمعیت هستید، ابتدا جلوی مرگ ومیر ناشی از 
کم تحرکی را بگیرید. این کارشناس تأکید کرد: این طرح از یونسکو الهام گرفته شده 

است و طرح شخصی من نیست. 
من فقط آن را با شرایط ایران تطبیق دادم و پیشنهاد دادم که در قالب شهرداری ها 
اجرا شود. چرا که برگزاری همایش به تنهایی کافی نیست؛ آنچه به سلامت مردم 
کمک می کند، برگزاری منظم مسابقات واقعی ورزشی است. عباسی در پایان گفت: 
برای شروع نباید از وزارت ورزش انتظار معجزه داشت. باید از شهرداری ها آغاز کرد، 
چون آن ها به مردم نزدیک تر هستند و توانایی اجرای برنامه های محلی را دارند. اگر 
این مسیر درست طی شود، هم سلامت جامعه افزایش می یابد، هم فرهنگ ورزش در 

کشور نهادینه خواهد شد.

شرق/  باشگاه استقلال تهران در فصل جاری یکی از تلخ ترین و پرحاشیه ترین دوره های 
خود را تجربه کرد؛ فصلی که نه تنها با ناکامی های فنی و مدیریتی همراه بود، بلکه با 
ثبت برخی رکوردهای منفی تاریخی، به یکی از فصل های تاریک این باشگاه تبدیل 
شد. عملکرد پرفرازونشیب و غیرقابل پیش بینی تیم، باعث شد هواداران پرشمار آبی ها 
روزهای دشواری را پشت سر بگذارند؛ روزهایی که نشانی از افتخار و موفقیت در آن 
دیده نمی شد. تغییرات مکرر در سطوح فنی و مدیریتی باشگاه، چالشی اساسی برای 
استقلال در فصل جاری بود. طی تنها یک سال، شش سرمربی مختلف روی نیمکت 
این تیم نشستند و البته هرم مدیریت باشگاه هم دستخوش تغییر شد و آبی ها در این 
فصل با دو مدیرعامل کار کردند؛ بی ثباتی عمیقی که نه تنها ساختار باشگاه را دچار 
تزلزل کرد، بلکه مستقیم بر نتایج تیم در رقابت های لیگ نیز تأثیر گذاشت و استقلال 
را از کورس قهرمانی دور کرد. در این شرایط، جام حذفی به آخرین کورسوی امید 
هواداران تبدیل شده؛ جایی که استقلال همچنان شانس کسب جام را دارد و می تواند با 
قهرمانی در این رقابت ها، پایانی شیرین را برای فصلی تلخ رقم بزند. در چنین شرایطی، 
علی تاجرنیا، رئیس فعلی هیئت مدیره استقلال، تلاش کرده با بهره گیری از ظرفیت 

شبکه های اجتماعی، امیدواری را به هواداران تزریق کند.
او ظرف تنها ۵۰ روز، پنج وعده و طرح کلان را برای آینده استقلال مطرح کرده؛ 
وعده هایی که اگرچه با نیت بازسازی اعتماد و ایجاد افق مثبت طرح شده اند، اما بیشتر 
آنها به فصل آینده و تحولات احتمالی پس از پایان لیگ مربوط می شوند. در نخستین 
باشگاه،  مالی  اعلام کرد صورت های  اسفند سال گذشته  تاریخ ۲۳  تاجرنیا در  گام، 
پس از مدتی طولانی سرانجام تصویب شده اند؛ موضوعی که پیش تر مانعی جدی در 
مسیر حرفه ای سازی باشگاه بود. او وعده داد که هیئت مدیره مأمور شده با جدیت، 
بی نظمی های مالی و مشکلات حقوقی انباشته شده طی یک دهه اخیر را رفع کند؛ 
اقدامی که در صورت تحقق، می تواند پایه ای برای تحول ساختاری استقلال باشد. در 
۳۰ فروردین، تاجرنیا با تأکید بر اینکه فصل جاری یک کابوس برای استقلال بوده، از 
آغاز اقدامات زیرساختی، فنی و اجرائی برای حضوری قدرتمند در فصل آینده خبر داد.

و  همدلی  »نبود  را  اخیر  سال های  ناکامی  عامل  مهم ترین  مجازی،  بیانیه ای  در  او 
یکپارچگی« دانست و خواستار بازسازی انسجام درون باشگاهی شد. در ادامه، او در 
چهارم اردیبهشت ، در یادداشتی احساسی، ضمن اشاره به مشکلات داوری، تصمیمات 
نادرست و بدبیاری های فصل، از هواداران خواست در یک ماه باقی مانده تا پایان فصل، 

تیم را تنها نگذارند. او با تأکید بر نقش هواداران به عنوان ستون استقلال، وعده داد که 
تیم بار دیگر و »محکم تر از همیشه« از زمین بلند خواهد شد. در هشتم اردیبهشت، طی 
نشستی مشترک با هلدینگ خلیج فارس، تاجرنیا از تدوین برنامه استراتژیک سه ساله 
برای باشگاه خبر داد. او همچنین اعلام کرد که منشور استقلال در حال تدوین است 
و تلاش هایی برای تعریف روش های پایدار تأمین منابع مالی صورت گرفته؛ مواردی 
که می توانند استقلال را از بحران های مقطعی و وابستگی به کمک های بیرونی نجات 
دهند. تاجرنیا در تازه ترین پیام خود اعلام کرد که باید استقلال را از هم اکنون یکی 
از مدعیان جدی قهرمانی در فصل آینده دانست. او با پذیرش قهرمانی تیم تراکتور 
و ابراز امیدواری برای کسب جام حذفی، تأکید کرد استقلال با همدلی ایجاد شده در 
بدنه مدیریتی و فنی، آماده بازگشت به روزهای اوج است. اکنون باید دید که آیا این 
مجموعه وعده ها و اهداف، به ثمر خواهد نشست یا بار دیگر به سرنوشت شعارهای بدون 
تحقق سال های گذشته دچار خواهد شد. البته گمانه زنی درباره تصمیمات   استقلال 
بسیار ساده است؛ اما موضوع خطرناک تری نیز وجود دارد؛ اینکه هیئت مدیره  ظاهرا 
  استقلال قصد دارد برای آینده این باشگاه تصمیم گیری کند و وعده استخدام مربی و 
گام برداشتن به سوی بازار نقل و انتقالات را می دهد. تغییرات پیاپی سرمربی تنها یکی 
از ده ها نمونه از انتخاب های غلط و چیدمان نادرست نیروی انسانی است که استقلال 

را به این روز انداخته است.
مدیران درگیر در میدان مین مجازی

در شرایطی که هواداران استقلال با وعده های تازه مدیران به آینده امیدوار شده اند، 
انتخاب های جنجالی و انتصاب های غیرمنتظره، بار دیگر فضای رسانه ای این باشگاه 
را متشنج کرده است. جدیدترین حاشیه، مربوط به انتصاب سخنگوی جدید باشگاه 
استقلال است؛ انتصابی که با واکنش منفی گسترده ای از سوی هواداران روبه رو شد و 
فضای شبکه های اجتماعی را به تسخیر خود درآورد. ساعده سیما، چهره ای سیاسی و 
فعال در حوزه زنان و جوانان، به تازگی به عنوان نخستین زن سخنگوی باشگاه استقلال 
معرفی شد. این انتخاب، در ابتدا با استقبال معدودی از رسانه ها همراه بود اما دیری 

نپایید که کاربران شبکه های اجتماعی با جست وجویی کوتاه، توییتی قدیمی از او یافتند 
که در آن نوشته بود: »من استقلالی نیستم«. این اظهار نظر ساده، به سرعت به نماد 
نارضایتی هواداران بدل شد و موجی از انتقادها نسبت به انتخاب فردی »غیراستقلالی« 

در سمت حساس سخنگویی باشگاه را به همراه داشت.
مقایسه این اتفاق با ماجرای چند هفته قبل در باشگاه پرسپولیس، نشان از بحران 
تصمیم گیری مشابهی در دو باشگاه بزرگ پایتخت دارد. در آن ماجرا، سیامک تقی زاده، 
مترجم سرمربی ترکیه ای پرسپولیس، به دلیل توییت های قدیمی اش که گرایش به 
استقلال را نشان می داد، از حضور در نشست های خبری کنار گذاشته شد؛ اگرچه بعدها 
دوباره به جمع کادر فنی بازگشت، اما دیگر در نقش رسمی رسانه ای ظاهر نشد. البته 
فارغ از جنجال های مجازی، نمی توان از اهمیت و ارزشمندبودن گام باشگاه استقلال در 
انتصاب نخستین سخنگوی زن چشم پوشی کرد. ورود زنان به عرصه های مدیریتی در 
فوتبال ایران، اتفاقی مثبت و پیش برنده است که باید از آن حمایت کرد. نقد هواداران 
نه به جنسیت، بلکه به پیشینه و تعلق خاطر رسانه ای افراد بازمی گردد؛ موضوعی که 
درباره هر انتصابی- چه زن و چه مرد- اهمیت دارد. در واقع این اعتراض ها نباید بهانه ای 
برای نادیده گرفتن شایستگی زنان در ساختار باشگاهی شود، بلکه باید عاملی برای دقت 

بیشتر در انتخاب نیروهای حرفه ای و آشنا به فضای فوتبال باشد. 
تاجرنیا و موانع پیشرفت در پروژه ماتزاری

در کنار همه این اتفاقات، تلاش های علی تاجرنیا برای بازگرداندن استقلال به ریل 
موفقیت، حالا به پروژه ای دیگر گره خورده است: مذاکره با والتر ماتزاری، سرمربی سابق 
ناپولی. ظاهرا گفت وگوها میان تاجرنیا و ماتزاری، باعث افزایش احتمال عقد قرارداد میان 
دو طرف شده، اما این موضوع مخالفانی هم در هیئت مدیره دارد و آنها شروط مالی و 
حرفه ای مربی ایتالیایی را غیرمنطقی می دانند و نگرانند که ماجرای نیم فصل، دوباره 
تکرار شود و زمان طلایی پیش فصل هدر برود. در مقابل، تاجرنیا که نشان داده نفوذ 
بالایی در هیئت مدیره دارد، همچنان مُصر به جذب ماتزاری است و معتقد است حضور 

یک چهره باتجربه بین المللی می تواند استقلال را از شرایط بحرانی فعلی خارج کند. 

»شهرداری«هامقصراصلیعقبماندگیورزشهمگانی؛

کم تحرکی بحران بزرگ کشور

بیثباتی،تصمیماتنادرستوانتصابهایجنجالیرویاعصابهواداران:

چالش وعده ها در استقلال

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ۳قانون وماده۱۳ آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره۱۴۰۳6۰۳۲۷۰۰۲۰۳۸۵۰۴ مورخه ۱۴۰۳/۱۱/۲۳ کلاسه 
۲۲۲۳-۱۴۰۳ هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت 
ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای محمد ابراهیم خلجی فرزند طاهر به شماره شناسنامه ۴۸۸۳ صادره از ابهردرششدانگ یک 
قطعه باغ به مساحت ۱۳6۱/۲۸ مترمربع از پلاک ۱۲۳ اصلی واقع ابهر بخش سه زنجان )ابهر جنب ایستگاه راه آهن روبروی باغ( خریداری 
از مالک رسمی کلیه مالکین مشاعی محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شود درصورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشد میتوانداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به 

مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
تاریخ انتشار اول ۱۴۰۴/۰۲/۰۱* تاریخ انتشار دوم ۱۴۰۴/۰۲/۱6

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده ۳قانون وماده۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره۱۴۰۳6۰۳۲۷۰۰۲۰۳۴۳۴۲ مورخه ۱۴۰۳/۱۰/۱۴ کلاسه ۱۵6۵-

۱۴۰۳ هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر 
تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای محمد آقا محمدی فرزند غلام حسین به شماره شناسنامه ۱۱۰ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه باغ 
به مساحت ۴۱۳۸/۲۸ مترمربع از پلاک ۱۸۳۰فرعی از ۱اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )ابهر باغات بیگیر( خریداری از مالک رسمی کلیه 
مالکین مشاعی محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله ۱۵روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشد میتوانداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید 

بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
تاریخ انتشار اول ۱۴۰۴/۰۲/۰۱* تاریخ انتشار دوم ۱۴۰۴/۰۲/۱6
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مدیرعاملایرانایراعلامکرد؛کارمزد کارت به کارت افزایش یافت 
حمل آب زمزم برای زائران حج

 ۱4۰4 ممنوع شد

خسارت ۲۰ میلیارد دلاری ایران 
FATF بخاطر عضو نبودن در

تخصصی شدن رسیدگی به جرایم بانکی
 به سود جامعه و سیستم قضائی خواهد بود

خبر 

کوتاه 

رویداد۲۴/ رئیس هیات مدیره انجمن سرمایه گذاری های مشترک ایرانی و خارجی 
گفت: ایران به این دلیل که عضو اف ای تی اف نیست سالانه ۲۰ میلیارد دلار خسارت 
پرداخت می کند. او گفت: اف ای تی اف یکی از مسائل ریشه ای است که مبالات ارزی 
کشور به آن گره خورده است و موضوعاتی اعم از انتقال ارز و واردات و صادرات به آن 
وابسته شده است و معاهده های پالرمو و سی اف تی باید تصویب شود تا بیش از این 

هزینه مازاد برای تامین سرمایه و بر تجارت کشور تحمیل نشود. 
رئیس هیات مدیره انجمن سرمایه گذاری های مشترک ایرانی و خارجی گفت: ایران 
به این دلیل که عضو اف ای تی اف نیست سالانه ۲۰ میلیارد دلار خسارت پرداخت 

می کند.
مدیران صندوق سرمایه گذاری اپک )oFIT( اواخر ماه جاری پس از ۱8 سال به 
ایران می آیند؛ حسین سلیمی، رئیس هیات مدیره انجمن سرمایه گذاری های مشترک 
ایرانی و خارجی درباره اهمیت حضور مدیران این صندوق توضیح داد: به دلیل تحریم 
بودن ایران و قطع رابطه بانکی ایران و جهان نه دولت ایران و نه بخش خصوصی 
کشور تاکنون نتوانسته اند از وام های بین المللی که نهاد های اقتصادی جهانی در اختیار 
کشور ها قرار می دهند استفاده کنند. این وام ها بسیار ارزان قیمت هستند و بهره 
پایینی دارند که فرصت رشد اقتصادی را برای کشور ها فراهم می آورد. نمونه کشوری 
که توانسته استفاده مطلوبی از وام های بین المللی داشته باشد ترکیه است که گردش 

مالی آن ۳۰۰ میلیارد تا ۴۰۰ میلیارد در سال است.
وی افزود: بخش خصوصی ایران در حالی نمی تواند از دریافت وام های بین المللی بهره 

ببرد که از دریافت وام با ارقام کلان توسط سیستم بانکی داخلی نیز محروم است.
سلیمی ادامه داد: ورود مدیران صندوق سرمایه گذاری اپک در واقع باز شدن مسیر به 
سمت وام های بین المللی است و علاوه بر آن آسان سازی ورود سرمایه گذاران خارجی 
است این سرمایه گذاران می توانند واسطه جذب وام های بین المللی به ایران برای 

تامین نقدینگی پروژه ها باشند.
رئیس هیات مدیره انجمن سرمایه گذاری های مشترک ایرانی و خارجی در پاسخ به 
اینکه این موضوع می تواند با مذاکرات اخیر ایران و امریکا ارتباط داشته باشد، تصریح 
کرد: حتما همین طور است. موسسات بین المللی تا زمانی که ایران تحریم باشد به 
کشور ما وام نمی دهند ما باید قانون اف ای تی اف را داشته باشیم و به سیستم بانکی 
بین المللی متصل باشیم. با این حال، اکنون هم حضور مدیران صندوق سرمایه گذاری 
اپک این امتیاز را دارد که ایران آمادگی خود را برای برقراری ارتباطات مالی بین المللی 
اعلام و بستر آن را آماده کرده است. وی تصریح کرد: بر همین اساس سال هاست که 
انتظار داریم موضوع اف ای تی اف که اکنون به مجمع تشخیص مصلحت نظام ارجاع 
شده هر چه سریع تر حل شود. اف ای تی اف یکی از مسائل ریشه ای است که مبالات 
ارزی کشور به آن گره خورده است و موضوعاتی اعم از انتقال ارز و واردات و صادرات 
به آن وابسته شده است و معاهده های پالرمو و سی اف تی باید تصویب شود تا بیش از 

این هزینه مازاد برای تامین سرمایه و بر تجارت کشور تحمیل نشود.
سلیمی تصریح کرد: ایران به این دلیل که عضو اف ای تی اف نیست سالانه ۲۰ میلیارد 
دلار خسارت پرداخت می کند در حالی که به غیر از ایران و کره شمالی ۱9 کشور 

عضویت اف ای تی اف را قبول نکرده اند.
وی در پایان تاکید کرد: حتی اگر صنایع ایران با مدیران صندوق سرمایه گذاری اپک 
به توافق برسند، اما همچنان ارتباطات بانکی ما برقرار نشود نمی توانیم بر استفاده از 
وام های بین المللی حساب کنیم، ضمن اینکه دریافت تسهیلات ارزی از موسسه های 
بین المللی به درآمد های صادراتی یک بنگاه ایرانی نیز گره خورده است که افزایش 

درآمد های صادراتی نیز از کاهش هزینه های صادرات برمی آید.

مدیرعامل شرکت هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران در حاشیه آیین بدرقه زائران 
حج ۱۴۰۴ اظهار کرد: ایران ایر مفتخر است عملیات حج ۱۴۰۴ را با استفاده از ۱۲ 

فروند هواپیمای پهن پیکر به انجام برساند.
وی ادامه داد: از این تعداد، ۱۰ فروند هواپیمای عملیاتی و ۲ فروند هواپیمای رزرو 

برای انجام این مأموریت در نظر گرفته شده  است.
خانلری افزود: بیش از ۷۲ هزار زائر توسط هما به سرزمین وحی اعزام خواهند شد، 
حدود 8۰ درصد از کل پروازهای حج امسال را ایران ایر و ۲۰ درصد را فلای ناس 
برعهده خواهد داشت. وی با اشاره به مسیرهای پروازی یادآور شد: از ۲۲ نقطه 
در داخل کشور اعزام زائران به مقاصد جده، مدینه و طائف در عربستان سعودی 
انجام می شود. در کشور عربستان نیز فرودگاه های مدینه و جده مقصد پروازها 
خواهند بود. مدیرعامل ایران ایر با بیان اینکه در مجموع 6۰۴ پرواز رفت وبرگشت 
برای عملیات حج برنامه ریزی شده، ادامه داد: عملیات رفت از ۱۳ اردیبهشت تا 
۱۱خرداد و عملیات برگشت از ۲۲ خرداد تا ۱۱ تیرماه انجام خواهد شد. شهر طائف 

نیز به تازگی به فهرست مقاصد پروازی افزوده شده است.
خانلری با تاکید بر رعایت نکات ایمنی و دستورالعمل های پروازی از سوی زائران 
گفت: برای رفاه حجاج، تحویل چمدان و بار آنان ۴8 ساعت پیش از پرواز انجام و 
در مقصد نهایی به آن ها تحویل می شود. وی با اشاره به مسئله مربوط به حمل آب 
زمزم توسط زائران حج گفت: طی هماهنگی صورت گرفته با عربستان، حمل آب 
زمزم به صورت انفرادی برای زائران ممنوع بوده و ایران ایر مسئولیت حمل و تحویل 
آب زمزم به زائران را برعهده خواهد داشت. از زائران می خواهیم همکاری لازم را در 

این زمینه داشته باشند./ تسنیم

امیرمحمد واشقانی فراهانی، یک استاد دانشگاه اظهار کرد: از زمان لازم الاجرا 
شدن قانون بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران، کمتر از یک سال گذشته است 
و بررسی ابعاد مختلف آن خالی از لطف نیست. یکی از نکات مهمی که در این 
قانون به آن توجه شده، بحث رسیدگی تخصصی به جرایم بانکی است. به عبارت 
دیگر، قانونگذار با هدف کاهش حجم پرونده ها در محاکم عمومی، جلوگیری از 
اطاله دادرسی و افزایش کیفیت رسیدگی به محاکم، دست به تغییرات در ساختار 
رسیدگی به جرایم پولی و بانکی زده است. وی افزود: یکی از مفاهیم کلیدی 
در سیاست کیفری، افتراقی سازی دادرسی است که این بار در خصوص جرایم 
بانکی مورد توجه قرار گرفته است. با توجه به پیچیدگی های این حوزه و ارتباط 
مستقیم آن با مردم، این تغییرات پیش بینی می شد که در نهایت با تصویب این 
قانون، رسیدگی به جرایم بانکی به صورت تخصصی صورت می گیرد. واشقانی 
فراهانی ادامه داد: در گذشته، در حوزه های مختلفی مانند دعاوی خانواده، جرایم 
اطفال و نوجوانان، دعاوی تجاری، و جرایم حوزه فرهنگ و رسانه، محاکم و شعب 
تخصصی تشکیل شدند؛ اما در حوزه بانک این خلاء احساس می شد. حالا قانونگذار 
با تصویب این قانون، گام مثبتی در مسیر تخصصی کردن رسیدگی به جرایم بانکی 

برداشته است.
نیاز به متخصصان در کنار مراجع تخصصی

این استاد دانشگاه تاکید کرد که تخصصی شدن دادگاه ها و دادسراها به تنهایی 
نمی تواند اهداف افتراقی سازی در سیاست کیفری را محقق کند. او با بیان یک 
مثال گفت: »تصور کنید یک خودروی با کیفیت و آخرین مدل در اختیار داریم، 
اما اگر مهارت رانندگی با آن را نداشته باشیم، فایده ای ندارد. همچنین، حتی اگر 
یک تیم فوتبال از بازیکنان برجسته تشکیل دهیم اما مربی کاربلدی نداشته باشیم، 
موفق نخواهیم بود. بنابراین، در کنار تخصصی کردن دادگاه ها، باید به استفاده از 

نیروهای متخصص نیز توجه کنیم.«
کنشگران متخصص و نقش آنها در دادرسی کیفری

واشقانی فراهانی گفت: کنشگران متخصص در فرآیند دادرسی کیفری شامل 
ضابطین قضایی، دادستان ها، بازپرس ها، قضات و دادرسان هستند که باید تخصص 

لازم در زمینه حقوق و جرایم بانکی را داشته باشند.
وی افزود: در این زمینه، مشابه پلیس فتا در جرایم رایانه ای، می توان یک نهاد 
تخصصی برای جرایم بانکی نیز تشکیل داد که به بهبود روند رسیدگی کمک 
کند. همچنین، نقش کارشناسان رسمی دادگستری و وکلا در این فرایند نیز 

بسیار مهم است
پرورش نیروهای متخصص و ضرورت آموزش

وی ادامه داد: برای پرورش نیروهای متخصص، آموزش در سه سطح ضروری است. 
اول، در سطح دانشگاه ها که متاسفانه رشته حقوق بانکی به طور خاص وجود ندارد 
و این باید جبران شود. پیشنهاد من این است که اساتید متخصص در این زمینه 
در مقاطع ارشد و دکترا این مباحث را تدریس کنند یا دوره های آموزشی برگزار 
کنند. دوم، برگزاری دوره های ضمن خدمت برای قضات، وکلا و کارشناسان است 
که می تواند توسط نهادهای مختلف مثل قوه قضائیه و کانون وکلا برگزار شود. 
سوم، همکاری با دانشگاه ها، پژوهشکده ها و اندیشکده ها برای برگزاری دوره های 

آموزشی تخصصی.
تجلیل از همایش  حقوق بانکی و تاثیرات آن

واشقانی فراهانی گفت: همایش ملی حقوق بانکی که برگزار شد، مثال خوبی از 
تلاش های تخصصی است. این همایش توسط اندیشکده حقوق بانکی برگزار شد 
و وزیر علوم، اساتید برجسته، نمایندگان مجلس، مقامات قضائی، و فعالان حوزه 
بانکی در آن حضور داشتند. چنین رویدادهایی می تواند زمینه ساز گام های مؤثر در 

راستای بهبود رسیدگی به جرایم بانکی باشد.

ذیل  در  گرفته  بازنشستگی های صورت  نصف  از  بیش 
صندوق تامین اجتماعی زودتر از موعد بوده و در میان 
از موعد، دوباره  بازنشستگی های پیش  انبوه  این خیل 
بیش از نیمی از بازنشستگی ها با درخواست های شمول 
مشاغل سخت و زیان آور بوده است و این ضربه جدی به 
منابع سازمان تامین اجتماعی و کسری حق بیمه قابل 

پیش بینی سازمان تامین اجتماعی وارد آورده است.
یکی از فرمول های رهایی بخشی که در این سال ها برای 
حل بحران ناترازی صندوق های بازنشستگی و به ویژه 
می شود،  مطرح  اجتماعی  تامین  بازنشستگی  صندوق 
راهکار اصلاح انبوه بازنشستگی های پیش از موعد و از 
زیان  و  سختی  قانون  مشمول  بازنشستگی های  جمله 
آوری کار هستند. در این میان این فرآیند موافقین و 
مخالفینی دارد که موافقین آن در درون خانواده تشکلات 
کارگری و بازنشستگی نیز وجود دارند. افرادی که با تاکید 
بر ضرورت حفظ سلامت کارگران، بر اجرای قانون دو 
سال مهلت برای آلاینده زدایی از کارگاه تاکید می کنند 
و کسانی که این قانون را در شرایط فعلی غیرقابل اجرا 
دانسته و همان بازنشستگی زودتر از موعد را تنها امتیاز 
شاغلین مشاغل سخت و زیان آور می دانند.  در مقابل 
کارشناسانی نیز وجود دارند که مشکل را نه چندسال 
سن بازنشستگی کم یا زیاد، بلکه علاوه بر این مشکل، 
تامین  سازمان  مدیریت  و  تصمیم گیری  بحث ساختار 
اجتماعی می دانند؛ ساختاری دولتی شده، همراه با برخی 
حواشی و مفاسد در سطح شرکتی و سرمایه گذاری، با 
بخش های  در  مدیریتی  و  بوروکراتیک  بزرگ  بازوهای 
جهت  در  مانعی  به  خود  که  و…  درمان  اقتصادی، 
حفظ خود بدل شده و نمی تواند حق خود را از دولت 
از نصف  بیش  اکنون در شرایطی هستیم که  بگیرد.  
بازنشستگی های صورت گرفته در ذیل صندوق تامین 
اجتماعی زودتر از موعد بوده و در میان این خیل انبوه 
بازنشستگی های پیش از موعد، دوباره بیش از نیمی از 
بازنشستگی ها با درخواست های شمول مشاغل سخت و 
زیان آور بوده است و این ضربه جدی به منابع سازمان 
بینی  پیش  قابل  بیمه  و کسری حق  اجتماعی  تامین 
سازمان تامین اجتماعی وارد آورده است؛ این درحالی 
است که اطلاعات منتشر شده از سوی خود مدیران و 
که  می داد  نشان   ۱۴۰۲ سال  در  سازمان  کارشناسان 
در برخی استان ها با ۷۰ درصد درخواست های بررسی 

سختی و زیان آوری کار موافقت شده است. 
تامین  سازمان  آیا  که  دید  باید  شرایطی  چنین  در 
اراده ای  کار(  وزارت  آن  راس  در  )و  دولت  و  اجتماعی 
برای اجرای یک نهضت »آلاینده زدایی ظرف دو سال« 
زیان آور کشور  و  آلاینده و سخت  کارگاه های  انبوه  در 
دارند؟ هرچند برخی کارشناسان سازمان تامین اجتماعی 
و مدیران امروز و دیروز آن، بر این باور هستند که چنین 
اما گیرِ  سیاست هایی هرچند درست و ضروری است، 
کارِ سازمانِ تامینِ اجتماعی و بازنشستگان آن، بیش از 

این هاست! 
سیدعلیرضا عونی )کارشناس پیشکسوت تامین اجتماعی 
و عضو اسبق هیات مدیره سازمان تامین اجتماعی( در 
سازمان  بزرگ  مشکلات  از  یکی  می گوید:  زمینه  این 
تامین اجتماعی همیشه بحث بازنشستگی های پیش از 
موعد بوده است. ما در گذشته و در زمانی که سازمان 
تامین اجتماعی مشکلات اقتصادی کمتری داشت، شاهد 
آن بودیم که نگاه احساسی و امدادی و انسان دوستانه بر 
صندوق تامین اجتماعی حاکم بود که در گذشته بسیاری 
از کارشناسان دنیا دیده و آگاه نسبت به این روند و نگاه 
به صندوق تامین اجتماعی مانند صندوق کمیته امداد، 
هشدار داده بودند. ما به جای مبنای بیمه ای، اقتصادی 
و محاسبات اکچوئری، بیشتر احساسات تکلیفی را در 

نسبت با دولت رعایت کردیم. 
وی با اشاره به اینکه هر صندوق و بستر مالی که ورودی 
و خروجی پول در آن وجود دارد، بر اساس یک منطق 
اقتصادی باید فعال باشد، اظهار کرد: ما تعهدات زیادی 
با اصرار احساسی برخی مسئولان سازمان و برخی  را 
دولتمردان در درون هیات دولت ها از جیب حق بیمه 
پردازان و کارگران دادیم که امروز در انجام آن وا ماندیم. 
یکی از مهمترین جلوه هایی که در این زمینه با رویکرد 
احساسی و ظاهراً انسان دوستانه اما در باطن نابخردانه 
آسیب خوردیم، همین موضوع بازنشستگی های زودتر از 
موعد سخت و زیان آور بود که اصلا قرار نبود گسترده 

باشد! 
عونی تاکید کرد: ما امروزه بسیاری از مشاغل را داریم 
که اصلًا ارتباطی با فلسفه بحث سختی و زیان آوری کار 
ندارند، اما مشمول کارهای سخت و زیان آور در شوراها و 
هیات های ادارات کار و تامین اجتماعی شناخته می شوند. 
پراکنده  بخاطر  افراد  از  بسیاری  این درحالی است که 
بودن سوابق کاری خود و نیافتن کارفرما و پیمانکار سابق 
خود، تازه از کاروان مشاغل سخت و زیان آور گنجانده 
و  سخت  مشاغل  میزان  نیز  وجود  این  با  نمی شوند؛ 
زیان آور در کشور تا به این حد است و برای سالم سازی 
طبق قانون مهلت دوساله کارگاه وارد شد.  این کارشناس 
پیشکسوت تامین اجتماعی با بیان اینکه »سازمان تامین 
اجتماعی را نباید سازمانی رفاهی دید و باید آن را نهادی 
دریافت  آن  از  نیز  رفاهی  نتایج  بتوان  تا  دید  بیمه ای 
کرد« افزود: اشتباه گرفتن تامین اجتماعی با بهزیستی، 
اقتصادی،  بازنشستگی و  در حوزه های مختلف درمان، 
بزرگترین ضربه را به این سازمان وارد کرده که خود این 
موضوع محصول دولتی بودن سازمان تامین اجتماعی و 

دولتی سازی آن است. 
وی با انتقاد از روند دولتی سازی مناصب و تصمیمات 
قانون  سال ۱۳۵۴  در  گفت:  اجتماعی  تامین  سازمان 
تامین اجتماعی مصوب شده و سازمان مزبور شروع به 
کار کرد. ما در ریاضی معادله ای نداریم که یک طرف آن 
با طرف دیگر ناسازگار باشد. اگر مزایا و مبالغی دریافت 

می شود، به همان میزان باید پرداخت شود. این هم شامل 
حق بیمه پردازان و هم شامل دولت است و همه باید 
رعایت کنند. هر طرف این معادله را چه در بحث های 
دهیم،  تغییر  بازنشستگی  بحث های  در  و چه  بیمه ای 
دیگر با یک نامعادله مواجهیم که بسیار مخرب است. 
ما باید فرمولی به بیمه شدگان خود ارائه دهیم که در 
آن فرد ببیند که این میزان حق بیمه به این شکل با 
آن شرایط خاص این میزان )به ارزش ریالی روز( حقوق 
بازنشستگی و مستمری در پی خواهد داشت.  عضو اسبق 
هیات مدیره سازمان تامین اجتماعی تاکید کرد: امروزه 
تنها ۳۰ درصد یا کمتر از یک سوم فرآیندهای سازمان 
تامین اجتماعی بر حسب محاسبات تخصصی بیمه ای 
)آکچوئری( انجام می شود و مابقی تراکنش ها و خدمات 
و پرداخت ها تکلیفی و رفاهی و فاقد توجیه اقتصادی 
است. خود دولت در این فرآیند بیشترین نقش را داشته و 
شرکای اجتماعی و مطالبات آن ها در این حوزه اصلا قابل 
قیاس با تعهدزایی دولت نیست؛ با این وجود دولت هرگز 
تعهدات پیشین خود را به سازمان پرداخت نمی کند و 
هرچه نیز تاکنون داده، تنها برمبنای تعهدات و بدهی 
جاری خود به سازمان تامین اجتماعی است. این درحالی 
مجلس  مصوبه  و  قانون  سهم  این  پرداخت  که  است 
است و هرسال باید پرداخت شود. این پرداخت باید نقد 
باشد زیرا سازمان تامین اجتماعی برای پرداخت حقوق 
بازنشستگان خود نیز با کمبود نقدینگی مواجه است؛ اما 
همه ساله شرکت هایی را می دهند که ما بخاطر بدهی های 
خود مستقیماً باید آن ها را به بانک رفاه و دیگر بانک های 

طلب کار از سازمان تامین اجتماعی بدهیم! 
عونی با اشاره به مشکلات عدیده در نقدینگی سازمان 
آقای  مدیریت  زمان  در  کرد:  بیان  اجتماعی  تامین 
ستاری فر، تا حدی مناسبات بیمه ای و اقتصادی سازمان 
تامین اجتماعی بهبود یافته و توسعه پیدا کرد؛ اما در 
دوره بعد و در دولت های بعدی، این روند متوقف شد و 
روند استقرار مدیران نالایق دولتی همزمان با دولتی سازی 
سازمان تامین اجتماعی پی گرفته شد. مدیرانی که به 
دلیل فشار وزرا و دولتی ها نمی توانند کار کنند، باید کنار 
بکشند و بطور عمومی اعلام کنند که برخی نمی گذارند 

تا ما کار کنیم! 
وی تصریح کرد: اینکه وزیری مدام به مدیرعامل یک 
سازمان بزرگ بیمه ای مثل تامین اجتماعی امر و نهی 
تامین  سازمان  گرفتاری های  از  بسیاری  ریشه  کند، 
است  ساختاری  بقدری  مشکل  این  است.  اجتماعی 
که بدون حل آن هرچقدر سن بازنشستگی افزایش یا 
بازنشستگی پیش از موعد هم حذف کنیم، باز دردی 
از آینده سازمان دوا نخواهد شد. ما مشکل نبود حضور 
شرکای اجتماعی و مدیریت تامین اجتماعی به عنوان 
زمانی  داریم.  را  عمومی  و  مدیریت جمعی  تحت  نهاد 
شورای عالی تامین اجتماعی پیش از دولت نهم وجود 

داشت و تصمیمات خوبی گرفته نظارت می کرد./ ایلنا

اصلاح برخوردِ تامین اجتماعی با مشاغل سخت و زیان آور ضروری است

نگاه روز
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خبر خبر 

کوتاه کوتاه  شرق/  طبق نرخ های پیشنهادی جدید خدمات بانکی الکترونیکی  کارمزد کارت به کارت 
در سال جاری با افزایش مواجه شده است. بر اساس جدولی که به تازگی از سوی بانک 
مرکزی یا مراجع مرتبط منتشر شده، نرخ پایه کارمزد کارت به کارت بین بانکی از ۷۵۰ 

تومان به 9۰۰ تومان افزایش یافته است.
جزئیات افزایش کارمزد کارت به کارت:

 کارمزد پایه برای تراکنش های تا یک میلیون تومان: 9٬۰۰۰ ریال )9۰۰ تومان(
 برای مبالغ بالاتر از یک میلیون تومان: به ازای هر یک میلیون تومان اضافه، ۳۲۰۰ 

ریال )۳۲۰ تومان( به کارمزد افزوده می شود.
 حداکثر کارمزد کارت به کارت: ۴۵٬۰۰۰ ریال )۴۵۰۰ تومان(

این به آن معناست که در یک تراکنش ۵ میلیون تومانی، مجموع کارمزد انتقال:
پایه 9۰۰ تومان

 ۴ میلیون اضافه × ۳۲۰ تومان = ۱۲8۰ تومان
 مجموع: ۲۱8۰ تومان

سایر کارمزدهای مهم خدمات بانکی:
 صدور کارت هوشمند: 9۰٬۰۰۰ ریال

 اعلام مانده کارت از دستگاه خودپرداز سایر بانک ها: ۴۵۰ ریال
انتقال وجه پایا: تا سقف ۲۵۰٬۰۰۰ ریال با کارمزد ۲۰۰۰ ریال

 انتقال وجه بین بانکی ساتنا: ۱8٬۰۰۰ ریال
 اعلام ده گردش آخر حساب از خودپرداز: ۱٬8۰۰ ریال

افزایش نرخ کارمزدها، به ویژه در خدمات پرکاربردی مانند کارت به کارت، در شرایطی 
صورت می گیرد که بخش بزرگی از تراکنش های روزمره مردم از این طریق انجام 
می شود. گرچه کارمزدها نسبت به حجم تراکنش ها اندک است، اما در مجموع، منبع 

درآمد قابل توجهی برای بانک ها محسوب می شود.
همچنین به نظر می رسد هدف از این افزایش، علاوه بر پوشش هزینه های عملیاتی 
بانک ها، هدایت کاربران به استفاده از ابزارهای جایگزین مانند پایا و ساتنا برای مبالغ 

بالا باشد که امنیت بیشتری دارند و بار کمتری بر شبکه کارتی کشور وارد می کنند.


